

# ກຳລັງໃຈບໍ່ໄກເກີນໄຄວ່ຄວ້າ ຍິນຍັດ ສັດຊື່ ສູ່ກັບຊີວິດເພື່ອພິຊິດຄວາມທີ່ຖອຍໃຈ! ກຳລັງໃຈຈະເປັນຂອງທ່ານ!

I. “ຄຸນນະພາບຂອງຄົນພິຈາຣະນາໄດ້ຈາກ  
ຄວາມສາມາດຂອງເຂົາທີ່ທົນຕໍ່ອຸປະສັກ  
ໄດ້ຫລາຍໜ້ອຍຊໍ່າໃດ ກ່ອນທີ່ຈະໝົດກຳລັງໃຈ!”

“ພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້ານຳພາມະນຸດໄປຕາມທາງທີ່ລາວຄວນໄປ ແລະຄຸ້ມຄອງຄົນທີ່  
ເຮັດໃຫ້ພຣະອົງຊົງພໍພຣະທັຍເທົ່ານັ້ນ. ລາວຈະບໍ່ຖືກຢຽບຍໍ່າ ຖ້າຫາກລາວ  
ລົ້ມລົງ ພຣະອົງກໍຈະຊ່ອຍລາວໃຫ້ລຸກຂຶ້ນມາໃໝ່” ດາວິດ (ພສສ 37:23-24)

ທ່ານເຄີຍທີ່ໃຈຈົນບໍ່ຢາກຈະກ້າວເດີນຕໍ່ໄປຫລືບໍ່?  
ທ່ານເຄີຍເສັຽຊື່ສຽງຈົນຫມົດກຳລັງໃຈຫລືບໍ່?

*ຢ່າຟ້າວທີ່ແທ້ໃຈ! ຫນັງສືເຫລົ່ານີ້ມີຄຳແນະນຳດັງສຳລັບທ່ານ!*

## 1. ຄຸນນະພາບຂອງຄົນ

ໃນຫນັງສືສຸພາສິດຕອນນຶ່ງຂຽນໄວ້ວ່າ  
“ຖ້າເຈົ້າທີ່ໃຈໃນວັນເຄາະຮ້າຍ  
ກຳລັງໃຈຂອງເຈົ້າກໍໜ້ອຍ!” (ສພສ 24:10)

**ແມ່ນບໍ່??**

ຖ້າທ່ານຜະເຊີນກັບອຸປະສັກຫລືເຄາະຮ້າຍ  
ແລ້ວທ່ານກໍຮູ້ສຶກວ່າທີ່ຖອຍໃຈ  
ທ່ານຈະຫມົດກຳລັງໃຈແລະກຳລັງກາຍໃນການທີ່ຈະກ້າວເດີນຕໍ່ໄປ!  
ດິບໍ່ດິກຳລັງສຳຮອງທີ່ເຫລືອຢູ່ໜ້ອຍນຶ່ງນັ້ນ  
ກໍອາດຈະຄ່ອຍໆລ່ອຍຫລໍ່ຈົນຫມົດໄປ  
ໃນທີ່ສຸດ ເຮັດໃຫ້ທ່ານບໍ່ຄິດເຖິງແມ້ແຕ່ຈະມີຊີວິດຢູ່ຕໍ່ໄປ!  
ເວົ້າໆາຍໆກໍຄື ຢ່າວ່າແຕ່ຈະໃຫ້ເດີນໄປໜ້າເລີຍ  
ແມ້ແຕ່ກຳລັງທີ່ຈະຍືນຫລືນັ້ງຊຶ່ງ ກໍຍັງບໍ່ມີເຫລືອດ້ວຍຊໍ່າໄປ!  
ອາການຢ່າງນີ້ໜ້າເປັນຫວ່ງ!

ຖ້າທ່ານມີອາການເປັນເຊັ່ນນັ້ນ ສະແດງວ່າ  
**ຄຸນນະພາບແຫ່ງຊີວິດ**ຂອງທ່ານບໍ່ຄ່ອຍຈະໜ້າໄວ້ວາງໃຈ!  
 ວັດຖຸດິບໃນທີ່ປະກອບຂຶ້ນເປັນຕົວຂອງທ່ານນັ້ນ  
 ກັບກາຍເປັນສິ່ງບອບບາງແລະຜ້ອມທີ່ຈະແຕກເຜາະໄດ້ທຸກເມື່ອ!  
 ຖ້າທ່ານບໍ່ປັບປຸງຄຸນນະພາບຊີວິດຂອງທ່ານໃຫ້ແຂງແກ່ງຂຶ້ນ  
 ທ່ານຈະຢູ່ໃນໂລກນີ້ (ຢ່າງມີຄວາມສຸກ) ບໍ່ໄດ້ແນ່ນອນ!  
 ຫາກວ່າທ່ານບໍ່ຢາກຢູ່ໃນໂລກນີ້ອີກຕໍ່ໄປແລະ  
 ຄິດທໍາລາຍຊີວິດຂອງທ່ານເອງ ເຜືອໄປໃຫ້ຫລຸດຜົນຈາກສິ່ງຊົ່ວຮ້າຍຂອງໂລກ  
 ໂດຍຄິດວ່າຈະມີຄວາມສຸກໃນພິບຫນ້າ  
 ກໍນັບວ່າທ່ານກໍາລັງ**ເລີ່ມເລືອນ**ໄປກັນໃຫຍ່ແລ້ວ!  
 ເພາະຖ້າທ່ານ**ບໍ່ຢາກຕໍ່ສູ້ກັບຊີວິດ**ທີ່ທ່ານພໍຈະ**ຄວບຄຸມ**ໄດ້ໃນໂລກນີ້  
 ຄືພຽງແຕ່ທ່ານມີການປຸກປອບຂວັນ  
 ແລະເພີ່ມພູນກໍາລັງໃຈໃຫ້ແກ່ຕົນເອງອີກໜ້ອຍນຶ່ງ!  
 ແລ້ວທ່ານຈະໄປສູ່ກັບ**ບັນຫາຊີວິດ**ອີກຫລວງຫລາຍ  
 ທີ່ລໍຢູ່ເບື້ອງຫລັງຄວາມຕາຍຫລືໃນພິບຫນ້າ  
 ທີ່ເກີນແກ່ການ**ຄວບຄຸມ**ຂອງທ່ານໄດ້ຢ່າງໃດ?  
 ໂດຍສະເພາະຢ່າງຍິ່ງ ຖ້າທ່ານທໍາລາຍຊີວິດຂອງທ່ານເອງ  
 ຕ້ອງຖືວ່າເປັນ**ບາບກັມ**ຄັ້ງໃຫຍ່ທີ່ສຸດໃນຊີວິດຂອງທ່ານ!  
 ໃນເມື່ອ**ຊີວິດ**ນີ້ພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າຜູ້ຊົງປະທານມາໃຫ້ທ່ານ  
 ແຕ່ທ່ານກັບທໍາລາຍມັນຖິ້ມເສັງ  
 ກໍເທົ່າກັບທ່ານໝິ່ນປະໝາດພຣະບໍລົມເດຊານຸພາບຂອງພຣະອົງ  
 ຖືວ່າບາບຜິດນີ້ໝັກໝາສາຫັດຫລາຍອີ່ຫລີ!  
 ນອກຈາກນີ້ອີກແລ້ວ  
**ຊີວິດ**ທີ່ທ່ານມີຢູ່ນີ້ ທ່ານໄດ້ຮັບຜ່ານມາທາງພໍ່ແມ່ ຜູ້ຕ້ອງທົນທຸກຍາກ  
 ລໍາບາກໃນການໃຫ້**ກໍາເນີດ**ແລະ**ລ້ຽງດູ**ທ່ານມາມານນັບຫລາຍສິບປີ  
 ແຕ່ແທນທີ່ທ່ານຈະໃຊ້ຊີວິດນີ້**ສນອງຄຸນ**!  
 ..ທ່ານກັບທໍາລາຍຖິ້ມເສັງ!  
 ນີ້ຊ່າງເປັນການທໍາຮ້າຍຈິດໃຈພໍ່ແມ່ຂອງທ່ານ  
 ແລະນັບເປັນການ**ເນຣະຄຸນ**ທີ່ເປັນບາບໜ້າທີ່ສຸດ!  
 ມີໂທດໝັກໝາສາຫັດ  
 ຍາກເກີນກວ່າທີ່ທ່ານຈະປະຕິເສດໄດ້ໃນຂາດໜ້າຂອງທ່ານ!  
 ດ້ວຍເຫດນີ້ແທນທີ່ຈະປ້ອຍໃຫ້ຊີວິດຂອງທ່ານດໍາເນີນຢູ່ຕໍ່ໄປ  
 ຢ່າງຂາດຄຸນນະພາບ ຫລືຄິດກໍາຈັດຊີວິດນີ້ຖິ້ມເສັງ!  
 ວັນນີ້ທ່ານຄວນຕັ້ງເປົ້າໝາຍ ພັທນາ**ຄຸນນະພາບຊີວິດ**ຂອງທ່ານ

ໃຫ້ສາມາດອິດທິນແລະຜະເຊີນຄວາມທຸກຍາກລຳບາກຂອງຊີວິດ  
 ແລະຜ່ອນທີ່ຈະຜະເຊີນກັບທຸກສະພາບການຂອງຊີວິດແມ້ແຕ່ຄວາມຕາຍ  
 ເພາະເມື່ອໃດທີ່ທ່ານຜ່ອນທີ່ຈະຕາຍຢ່າງມີຄຸນຄ່າ  
 ເມື່ອນັ້ນທ່ານກໍຜ່ອນທີ່ຈະມີຊີວິດຢູ່ຢ່າງມີສັກສີ!  
 ຖ້າທ່ານຜ່ອນເຊັ່ນນີ້ຕ້ອງຖືວ່າ  
 ທ່ານເປັນຄົນທີ່ມີຄຸນນະພາບ!  
 ແລ້ວທ່ານບໍ່ຢາກເປັນຄົນເຊັ່ນນີ້ຫລື? ຕອບແດ່!

**“ຄົນເຮົາຈະເຮັດຫຍັງໄດ້ຢ່າງບໍ່ມີຂອບເຂດຈຳກັດ  
 ຖ້າເຂົາບໍ່ຄຳນຶງຫລາຍເກີນໄປວ່າໃຜຈະໄດ້ໜ້າ!”**

**2. ໃຜຈະໄດ້ໜ້າ?**

ສິ່ງທີ່ທຳລາຍກຳລັງຂວັນຫລືຄວາມຮຶກເຫືມ  
 ໃນການທຳງານຮ່ວມກັນກໍຄື..  
 ມີບາງຄົນຊຶ່ງບໍ່ແມ່ນຕົວເຮົາເປັນຝ່າຍໄດ້ໜ້າໄດ້ຕາໄປແຕ່ພຽງຜູ້ດຽວ!  
 ສ່ວນເຮົານັ້ນຫລືເຮັດວຽກຊິຕາຍ ທຸ່່ມເທແບບຖວາຍຫົວສຸດຊີວິດ  
 ແຕ່ກັບບໍ່ມີຜູ້ໃດໃຫ້ຄເຮດິດເລີຍແມ້ແຕ່ໜ້ອຍເລີຍ!  
 ຍິ່ງຄິດກໍຍິ່ງນ້ອຍໃຈ ຍິ່ງນ້ອຍໃຈກໍຍິ່ງທ້ແທ້!  
 ຜົນກໍຄື ເຮົາທ້ຖອຍໃນການທຳງານ!  
 ອັນທີ່ຈິງ ຄວາມ **“ທ້ແທ້”** ຫລືຄວາມ **“ທ້ຖອຍ”**  
 ລ້ວນບໍ່ແມ່ນສິ່ງທີ່ຫາກໍມີຫລືຫາກໍເກີດຂຶ້ນໃນຖ້າມາຽພວກເຮົາ!  
**“ທ້ແທ້”** ໝາຍເຖິງ **“ອ່ອນເປັ້ງ ເຜິ້ງໃຈ”** **“ອ່ອນເພັຍເປັ້ຍລ່ອຍ”!**  
 ນີ້ເປັນສິ່ງທີ່ບໍ່ໜ້າປາຖນາ!  
 ຂ້າພະເຈົ້າບໍ່ຕ້ອງການຈະຄິດວ່າທ່ານຜູ້ອ່ານຕ້ອງການເປັນເຊັ່ນນີ້!  
 ສ່ວນການ **“ທ້ຖອຍ”** ນັ້ນ ຫມາຍຄວາມວ່າ  
**“ມີຄວາມພະຍາຍາມລົດໜ້ອຍຖອຍລົງ”!**  
 ຖ້າກຸ່ມໜ່ວຍງານໃດ ຫລືອົງການໃດໆ  
 ທີ່ມີຄົນທຳງານອອກອາການປວນເປ ເຊັ່ນນີ້  
 ຜົນຜົນ ຫລື ຜົນງານກໍຄົງຈະລົດໜ້ອຍ ຫລືທົດຫາຍໄປເປັນແນ່!  
 ຄວາມເຊື່ອມ ຫລືຄວາມຫາຍນະກໍຈະມາຢ້ຽມຢາມສະຖາບັນນັ້ນ  
 ຢ່າງບໍ່ມີທາງຫລືກລ່ຽງໄດ້!  
 ດັ່ງນັ້ນໃຫ້ເຮົາຕື່ນຕົວຂຶ້ນ!  
 ຢ່າໃຫ້ເຮົາໝົດອາລິຍຕາຍຢາກ ຈົນຕາຍຊາກຄາທີ່ທຳງານ

ພຽງເພາະຍ້ອນ ບາງຄົນໄດ້ໜ້າໄປ!  
 ເຮົາຄວນຈະເຕືອນສະຕິຕົວຂອງເຮົາເອງດ້ວຍຄະຕິທີ່ວ່າ  
 “ການບໍ່ໄດ້ຮັບກຽດ ທັງທີ່ເຮົາຄູ່ຄວນຈະໄດ້ຮັບ  
 ຍິ່ງດີກວ່າການໄດ້ຮັບກຽດທັງທີ່ເຮົາບໍ່ສົມຄວນຈະໄດ້ຮັບ!”  
 ຖ້າທ່ານຄິດເຊັ່ນນີ້ໄດ້  
 ທ່ານກໍຈະທໍາງານໄດ້ຢ່າງເກີດຜົນມາກມາຍໄວ້ອິດຈໍາກັດ!  
 ທ່າທີແຫ່ງການຖ່ອມໃຈ ໃນການຮັບມືກັບສະຖານນະການເຊັ່ນນີ້  
 ເປັນສິ່ງທີ່ອົງພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າຊົງປາຖນາຈາກເຮົາ!  
 ທ່ານໄປໂລຜູ້ໂດ່ງດັງໄດ້ສະຫ້ອນເຈຕນາຄະຕິເຊັ່ນນີ້ອອກມາວ່າ  
 “ຈົ່ງຮັກກັນສັນພິນ້ອງ ສ່ວນການໃຫ້ກຽດແກ່ກັນແລະກັນນັ້ນ  
 ຈົ່ງຖືວ່າຜູ້ອື່ນດີກວ່າຕົນ!” (ຮມ 12:10)  
 ແຕ່ຄົນທີ່ຈະມີເຈດຕະຕິອັນຖ່ອມໃຈເຊັ່ນນີ້ໄດ້  
 ເຂົ້າຕ້ອງຮູ້ຈັກຢ່າແກງໃຫ້ກຽດພຣະເຈົ້າກ່ອນ!  
 ແລະຮາງວັນທີ່ເຂົາຈະໄດ້ຮັບກໍຄືກຽດຕິຍົດ!  
 ດັ່ງຄໍາໃນສຸພາສິດທີ່ວ່າ “ຄວາມຢ່າແກງພຣະເຈົ້າ” ເປັນການສອນ  
 ໃຫ້ເກີດປັນຍາ ແລະຄວາມຖ່ອມໃຈເດີນຢູ່ຂ້າງໜ້າກຽດ!” (ສພສ 15:33)  
 ວັນນີ້ ທ່ານຢາກໄດ້ໜ້າຈາກມະນຸດທີ່ຊົ່ວຄາວ  
 ຫລືໄດ້ຮັບກຽດຈາກພຣະເຈົ້າທີ່ຖາວອນເປັນນິດ?

## “ການໝູນໃຈພຽງເລັກນ້ອຍສາມາດຈຸດແສງປະກາຍ ໃຫ້ເກີດຄວາມສໍາເລັດອັນຍິ່ງໃຫຍ່ໄດ້!”

### 3. ປະກາຍແຫ່ງຄວາມສໍາເລັດ!

ຄໍາວ່າ “ປະກາຍ” ຕາມສັພໝາຍເຖິງ  
 “ແສງທີ່ເຫັນເດັ່ນກະຈາຍອອກຈາກວັດຖຸທີ່ລຸກເປັນໄຟ ເຊັ່ນ ປະກາຍໄຟ..  
 ແສງ ທີ່ເຫັນເດັ່ນກະຈາຍອອກຈາກຂອງແຂງບາງຢ່າງທີ່ກະທົບກັນຢ່າງແຮງ  
 ເຊັ່ນ ດາບກະທົບກັນເປັນປະກາຍ,  
 ຕີເຫລັກໄຟເປັນປະກາຍ, ຫລືຄວາມແວວວາວຂອງຫລ່ຽມເພັດ ເປັນຕົ້ນ  
 ແສງ ແມ່ນມີາບດັ່ງແສງຟ້າເຫລື້ອມ..”  
 ຄົນທີ່ກໍາລັງທີ່ໃຈກໍເໝືອນຄົນທີ່ກໍາລັງຢູ່ໃນຄວາມມືດມືດ  
 ເຂົາຈະເບິ່ງບໍ່ເຫັນອະນາຄົດເລີຍ!  
 ເຂົາມີສັນຍານພາບຢູ່ໃນຕົວເຂົາ ພຽງແຕ່ວ່າຈິດໃຈຂອງເຂົາ

ປຽບເໝືອນສາຍຂະນວນທີ່ປາສາຈາກປະກາຍໄຟຈູດໃຫ້ຕິດ!  
ໃນຍາມວິກິດການແຫ່ງຊີວິດທີ່ມິດມິນອິນທະການນີ້ເອງ

“ຄໍາໝູນໃຈ” ຫລື “ການໝູນໃຈ” ພຽງເລັກນ້ອຍ  
ກໍປຽບເໝືອນປະກາຍໄຟທີ່ຈູດຫົວໃຈ ແລະຊີວິດທີ່ທ່ຽວແຫ້ງ  
ໃຫ້ກັບໂຊດຊ່ວງຊັດຊະວານຂຶ້ນມາອີກເທື່ອນຶ່ງ!  
ຂ້າພະເຈົ້າມັກຄໍາກ່າວໃນພຣະຄົມພິທີ່ວ່າ  
“ພີ່ນ້ອງທັງຫລາຍ ເຮົາຂໍວັງວອນພວກທ່ານ  
ໃຫ້ຕັກເຕືອນຄົນທີ່ກຽດຄ້ານ ໝູນນ້ຳໃຈຜູ້ທີ່ທ້າໃຈ  
ຊຸກກໍລັງຄົນທີ່ອ່ອນກໍລັງ  
ແລະມີໃຈອິດເອົາເບົາສູ່ຕໍ່ຄົນທັງປວງ” (1 ຫຼຸມ 5:14)

ຖ້າຫາກວ່າ ທ່ານກໍລັງທ້າໃຈ!  
ທ່ານຄົງຕ້ອງການໃຫ້ໃຜຈັກຄົນນຶ່ງໝູນໃຈທ່ານເຊັ່ນນີ້ ບໍ່ແມ່ນບໍ?  
ແຕ່ຖ້າຫາກທ່ານຫັນໄປມອງເບິ່ງຄົນຮອບຂ້າງຕົວຂອງທ່ານແດ່  
ທ່ານອາດຈະແປກໃຈກໍເປັນໄດ້ທີ່ເຫັນວ່າ  
ມີຄົນທີ່ໜ້າອະເນັດອະນາດໃນເຄາະກັມແຫ່ງຊີວິດຂອງຕົນ  
ແລະຕ້ອງການ “ການໝູນໃຈ” ຫລາຍຍິ່ງກວ່າທ່ານເສັງອີກ!  
ດັ່ງນັ້ນວັນນີ້ ທ່ານຈະບໍ່ລອງຈູດປະກາຍໄຟແຫ່ງຄວາມຫວັງ  
ຂຶ້ນໃນຊີວິດຂອງຄົນບາງຄົນເບິ່ງບໍ?  
ບາງທີ “ໄຟ” ແຫ່ງການໝູນໃຈ  
ທີ່ທ່ານໄດ້ຈູດໄວ້ໃນຊີວິດຂອງເຂົາໃນວັນນີ້  
ອາດຈະກັບກາຍເປັນ “ປະກາຍໄຟ” ແຫ່ງຄວາມສໍາເລັດ  
ໃນຊີວິດແລະການງານຂອງທ່ານໃນວັນໜ້າກໍເປັນໄດ້! ໃຜຈະຮູ້ໄດ້?

“ພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າຊົງສາມາດຮັກສາດວງໃຈທີ່ແຕກສລາຍໄດ້  
ແຕ່ພຣະອົງຈໍາເປັນທີ່ຈະຕ້ອງມີທຸກຊັ້ນສ່ວນຂອງດວງໃຈນັ້ນ!”

4. ໃຈທີ່ສ້ອມ ຫລື ແປງໄດ້

ທ່ານທົງໂຊ ແມຄອນໂຕຍ໌ ເຄີຍຮ້ອງເພງ “ສ້ອມໄດ້”  
ແຕ່ທ່ານທົງໂຊນັ້ນບໍ່ແມ່ນຊ່າງທີ່ສ້ອມຫົວໃຈໄດ້!  
ເຂົາໄດ້ແຕ່ຮ້ອງຕາມຜູ້ປະພັນເພງໃນຄ້າຍແກຣມມີ ທີ່ແຕ່ງໃຫ້ຮ້ອງເທົ່ານັ້ນ  
ປົກກະຕິແລ້ວຄົນທີ່ຈະສ້ອມຫຍັງໄດ້  
ຕ້ອງເປັນຜູ້ຊ່ຽວຊານໃນເລື່ອງນັ້ນງຽບແທ້ຈິງ

ຖ້າຈະໃຫ້ດີຕ້ອງໃຫ້ຜູ້ສ້າງສິ່ງນັ້ນສ້ອມສິ່ງນັ້ນດ້ວຍຕົວເອງ!  
ເຖິງຈະໝັ້ນໃຈໄດ້!

**ທ່ານທົງໂຊ ຫລື ອ້າພະເຈົ້າ**

ເຮົາທັງ 2 ບໍ່ເຄີຍເຫັນຫົວໃຈ ຫລື “ດວງໃຈ” ຂອງຕົວເຮົາເອງຈັກເທື່ອ  
ແລ້ວຈະໄປສ້ອມ “ດວງໃຈ” ຂອງເຮົາຫລືຂອງຄົນອື່ນໄດ້ຢ່າງໃດ?  
ເວລາຣົດຂອງເຮົາມີບັນຫາ ເຮົາໄປຫາ ຊ່າງສ້ອມຣົດ  
ເວລາທໍ່ນໍ້າຂອງເຮົາແຕກ ເຮົາໄປຫາ ຊ່າງນໍ້າປະປາ  
ເວລາຜະນັງບ້ານຂອງເຮົາແຕກ ເຮົາໄປຫາ ຊ່າງປູນ ແລະອື່ນໆ  
ແລ້ວເວລາທີ່ໃຈຂອງຄົນເຮົາແຕກສລາຍ  
ເພາະຄໍາເວົ້າຂອງຄົນບາງຄົນ! ໃຜຈະສ້ອມໄດ້?  
ດັ່ງເຊັ່ນໜັງສືສຸພາສິດ ຂຽນໄວ້ວ່າ  
“ລິ້ນທີ່ສຸພາບເປັນຕົ້ນໄມ້ແຫ່ງຊີວິດ  
ແຕ່ລິ້ນທີ່ຕະລົບຕະແລງ ເຮັດໃຫ້ນໍ້າໃຈແຕກສລາຍ!” (ສຸພສ 15:4)  
ໃຈຂອງອ້າພະເຈົ້າກໍເຄີຍແທບແຕກສລາຍ! ເພາະລິ້ນປະເພດນີ້ເໝືອນກັນ  
ທ່ານແດ່ ເຄີຍພົບກັບຜິດສິ່ງຂອງລິ້ນທີ່ຕະລົບຕະແລງແບບນີ້ຫລືບໍ່?  
ຮູ້ສຶກມີຣົດຂາດເປັນຢ່າງໃດ?

ຜູ້ໃດຈະສາມາດສ້ອມຫົວໃຈທີ່ຟຶກຊ້າ ແຕກຮ້າວ ຫລືແຕກສລາຍໄດ້?  
ຄົງບໍ່ແມ່ນຄົນທີ່ບໍ່ຮູ້ເຮື່ອງ “ໃຈ” ດອກຫລື ຈິ່ງສ້ອມໄດ້?  
ໃນພຣະຄົມພິໄດ້ເປີດເຜີຍຄວາມຈິງໃນເຮື່ອງນີ້  
ໄວ້ເປັນທີ່ໝູນໃຈຫລາຍກວ່າ ຄື:  
“ພຣະເຈົ້າຊົງຢູ່ ໃກ້ຜູ້ທີ່ຈິດໃຈຟຶກຊ້າ  
ແລະຊົງຊ່ອຍຜູ້ທີ່ມີຈິດໃຈສໍານົກຜິດ” (ພສສ 34:187)  
ແມ່ນບໍ່! ພຣະເຈົ້າຊົງສ້າງມະນຸດ ແລະດວງໃຈຂອງເຂົາ  
ພຣະອົງຍ່ອມຊົງຮູ້ຈັກທຸກສ່ວນຫົວໃຈຂອງມະນຸດ!  
ດັ່ງນັ້ນ ພຣະເຈົ້າຈິ່ງເປັນຜູ້ດຽວທີ່ມີຄຸນສົມບັດທີ່ຈະຊ້ອມຫົວໃຈຂອງເຮົາໄດ້!  
ພຽງແຕ່ພຣະອົງມີເງື່ອນໄຂກັບເຮົາວ່າ:  
ເຮົາຕ້ອງນໍາທຸກຊັ້ນສ່ວນຂອງດວງໃຈຂອງເຮົາມາອບໃຫ້ແກ່ພຣະອົງ!  
ດັ່ງນັ້ນ ຖ້າວັນນີ້ຈິດໃຈຂອງທ່ານຟຶກຊ້າ ຫລືແຕກສລາຍ!  
ຢ່າສັນຫວັງໃນຊີວິດ ແລະຢ່າຄິດສິ້ນ!  
ຈິ່ງມາຮັບການສ້ອມແຂມຮັກສາ!  
ແຕ່ຢ່າລິມໍ່ນໍາທຸກຊັ້ນສ່ວນຂອງດວງໃຈຂອງທ່ານໄປດ້ວຍກໍແລ້ວກັນ!  
ຮັບຮອງວ່າ “ສ້ອມໄດ້” ຢ່າງແນ່ນອນ!

# “ການເວົ້າຄວາມຈິງ ທັງໆທີ່ຮູ້ວ່າເຮົາ ຈະຕ້ອງເສັຽຫາຍ ຄືເຄື່ອງພິສູດ ຄວາມຊື່ສັດຂອງເຮົາ!”

## 5. ເຄື່ອງພິສູດຄວາມຊື່ສັດ

ມີຄົນຈຳນວນຫລວງຫລາຍທີ່ທຳທ່າວ່າຕົນເອງມີຄວາມຊື່ສັດ  
 ແຕ່ໜ້ອຍຄົນທີ່ຈະສັດຊື່ຈິງແທ້!  
 ບາງຄົນເປັນພວກໜ້າຊື່ໃຈຄິດ ຫລືໜ້າໄຫວ້ຫລັງຫລອກ!  
 ບາງຄົນກໍເປັນພວກປາກວ່າ ຕາຂະຫຍິບ!  
 ຊຶ່ງລ້ວນແຕ່ເປັນພວກມີຖືສາກ ປາກຖືສິນ ເປັນສ່ວນໃຫຍ່  
 ຄົນດຶງທີ່ເຄີຍເປັນທີ່ເຄົາລົບນັບຖືຂອງຄົນສ່ວນໃຫຍ່  
 ພໍໄປກ່ຽວຂ້ອງກັບຜົນປະໂຫຍດແລະອຳນາດຂອງຕົນເຂົ້າ  
 ຫລາຍຄົນກໍປ່ຽນແປງໄປ!  
 ບາງຄົນກໍຍັງດີໜ້ອຍນຶ່ງ ຄືມີການປ່ຽນໄປຢ່າງເຫັນໄດ້ຄັກ  
 ຄ້າຍໆກັບໝູ່ໜ້າມິນຄົມສັນຫຸ່ນແບບຊາຍຊາຕຣີ  
 ທີ່ແຕ່ລະມື້ແຕ່ລະວັນກໍມັກອອກມາເປີດເຜີຍວ່າ  
 ຕົນເປັນພວກນິຍົມໄມ້ປາດຽວກັນ  
 ເຮັດໃຫ້ສຕຣີທັງຫລາຍຕັດໃຈບໍ່ຫຍຸ້ງກ່ຽວໄດ້ທັນທ່ວງທີ!  
 ແຕ່ຜູ້ຊາຍບາງຄົນກໍບ່ວາງຕົວທຳມາດແມນ  
 ທັງໆທີ່ຕົວເອງເປັນພວກ “ແອບຈິບ”  
 ທີ່ມີຄວາມບໍ່ປົກກະຕິໃນຣົດນິຍົມທາງເພດ  
 ເຮັດດັ່ງນີ້ຖືວ່າບໍ່ສັດຊື່ຕໍ່ຄົນຮອບຂ້າງ  
 ໂດຍສະເພາະຢ່າງຍິ່ງຕໍ່ສຕຣີທີ່ຮັກແລະໄວ້ວາງໃຈໃນຕົວເຂົາ  
 ເມື່ອແຕ່ງງານຢູ່ນຳກັນໄປແລ້ວ ຝ່າຍຍິງກໍຈຶ່ງຮູ້ຄວາມຈິງວ່າ  
 ຕົວເອງເປັນແຕ່ພຽງເຕັກກັນຊິນໃຫ້ກັບຊາຍທີ່ບໍ່ແມ່ນຊາຍຈິງ ກໍເກືອບເປັນລົມ!  
 ແຕ່ກໍສາຍເກີນແກ້ເສັຽແລ້ວ!  
 ນອກຈາກນີ້..  
 ຍັງມີຄົນທີ່ເບິ່ງສັດຊື່ ໜ້າຄົບຫາຫລືໜ້າຮ່ວມງານດ້ວຍ  
 ແຕ່ເມື່ອໄດ້ທຳງານດ້ວຍກັນແລະ  
 ໄດ້ຮັບຄວາມໄວ້ວາງໃຈໃຫ້ຮັບຜິດຊອບຢ່າງໝົດສິ້ນ  
 ລາຍກໍຜິນອອກ ຫາງກໍໄຜ່!  
 ຈົບລົງດ້ວຍການທໍຣະຍົດຕໍ່ຄວາມໄວ້ເນື້ອເຊື້ອໃຈ  
 ຊຶ່ງປາກົດອອກມາໃຫ້ເຫັນເປັນຂ່າວຢູ່ເລື້ອຍໆ  
 ຄົນພວກນີ້ຄົງລົມພາສິດບູຮານທີ່ວ່າ

**“ຊິກິນບໍ່ໝົດ ຄົດກິນບໍ່ນານ!” ແມ່ນບໍ່???**

ເປັນໄປໄດ້ທີ່ຄົນສັດຊີ້ ອາດບໍ່ມີກິນໃນຕອນແຮງ  
ໃນຂະນະທີ່ຄົນຄົດໂກງ ອາດໄດ້ກິນອົມແຊບຊ້ອຍ!  
ແຕ່ໃນໄລຍະຍາວ  
ຄົນທີ່ສັດຊີ້ໃນດ້ານວາຈາແລະຄວາມປະພຶດ  
ຈະມີກິນໄປຈົນວັນຕາຍ!

ໃນຂະນະທີ່ຄົນຄົດຈະໝົດເຜື້ອນມົດແລະໝົດອານາຄົດ!  
ດັ່ງນັ້ນຂໍໃຫ້ເຮົາເປັນຄົນສັດຊີ້!  
ຂໍໃຫ້ເຮົາຢູ່ແລະຕາຍເພື່ອຄວາມຈິງ!  
ພຽງແຕ່ຢາໃຫ້ເຮົາເປັນຄົນທີ່ເວົ້າຄວາມຈິງດ້ວຍທ່າທີ  
ຫລືທ່າທາງກ້າວເກັ່ງ ແລະຂາດຄວາມເມດຕາ!  
ຂໍໃຫ້ວາຈາຂອງເຮົາ ເປັນຫລັກຖານຂອງຄວາມສັດຊີ້  
ທີ່ເຈື່ອບືນຄວາມສຸພາບອ່ອນໂຍນ  
ທັງຕໍ່ຫນ້າແລະລັບຫລັງ!

ຂໍໃຫ້ເຮົາຍັງຄົງກ້າຍືນຍັດທີ່ຈະເວົ້າຄວາມຈິງ!  
**“ບຸກຄົນຜູ້ເວົ້າຄວາມຈິງໃຫ້ຫລັກຖານທີ່ຊື່ຖືງ ແຕ່ພະຍານເທັດກ່າວຄຳຫລອກລວງ”** (ສພສ 12:17)  
ທັງໆທີ່ຮູ້ວ່າເຮົາອາດໄດ້ຮັບຜົນກະທົບທີ່ເຈັບປວດ  
ແຕ່ຂໍໃຫ້ເຮົາມີຈຸດຍືນເຊັ່ນນີ້ຈົນຕາຍເທົ່າວັນຕາຍ!!  
**“ຮົມຝືປາກທີ່ເວົ້າຄວາມຈິງທຶນຢູ່ໄດ້ເປັນນິດ ແຕ່ລັ້ນທີ່ເວົ້າສາຍູ້ໄດ້ພຽງໜ້ອຍນຶ່ງ”** (ສພສ 12:19)  
ເພາະນີ້ເປັນນະໂຍບາຍທີ່ດີທີ່ສຸດຂອງຊີວິດ!!

**“ໂລກຍົກຍ້ອງຄວາມສຳເລັດ ແຕ່ພຣະເຈົ້າຍົກຍ້ອງຄວາມສັດຊີ້!”**

**6. ຄວາມສັດຊີ້ຫລືຄວາມສຳເລັດ?**

ຄຳນິຍົມຂອງໂລກໃນປັດຈຸບັນ  
ໃຫ້ຄວາມສຳຄັນກັບ “ຄວາມສຳເລັດ” ຫລາຍ..  
ແລະຫລາຍເກີນໄປ!  
ເພາະເບິ່ງເໝືອນວ່າໂລກຕຽມຮາງວັນຢ່າງງາມ  
ໃຫ້ສະເພາະກັບຜູ້ທີ່ປະສົບຄວາມສຳເລັດເທົ່ານັ້ນ  
ແລະບໍ່ຍອມອາລັຍໂຍດີຕໍ່ຜູ້ທີ່ພາດພັ້ງຈາກການເປັນອັນດັບນຶ່ງ!  
ດັ່ງນັ້ນຈິ່ງບໍ່ໜ້າແປກໃຈທີ່ໂລກນີ້ຈະໃຫ້ກຽດຍົກຍ້ອງ  
ແຕ່ສະເພາະນັກກິລາຜູ້ທີ່ແລ່ນເຂົ້າເສັ້ນຊັບອັນດັບນຶ່ງ  
ແລະລົມເລືອນຜູ້ຂະນະອັນດັບ 2, 3 ໄປຢ່າງບໍ່ໃຍດີ  
ຖ້າເປັນອັນດັບ 4 ເປັນຕົ້ນໄປແຮງບໍ່ຕ້ອງເວົ້າເຖິງເລີຍ!

ຖ້າທ່ານເປັນຜູ້ຂະນະອັນດັບ 2 ແລະ 3 ທ່ານຈະຮູ້ສຶກຢ່າງໃດ?  
ຍິ່ງຖ້າທ່ານເປັນຜູ້ແລ່ນແຂ່ງເຂົ້າເສັ້ນຊັບອັນດັບທີ່ 5 ແລ້ວ  
ທ່ານຈະມີຄວາມຫມາຍຫຍັງໃນສາຍຕາຂອງໂລກນີ້?

ຢ່າງໃດກໍດີ ເຖິງວ່າ..

ໃນສາຍຕາຂອງມະນຸດ ທ່ານອາດບໍ່ມີຄ່າຫຍັງ!  
ແຕ່ໃນສາຍພຣະເນດຂອງພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າໃນສະໄໝ  
ບໍ່ວ່າທ່ານຈະເຂົ້າເສັ້ນຊັບລຳດັບທີ່ເທົ່າໃດ  
ຖ້າທ່ານໄດ້ເຮັດດີທີ່ສຸດ ແລະເຮັດຢ່າງສັດຊື່  
ທ່ານກໍຈະເປັນຜູ້ຂະນະຄົນນຶ່ງໃນສາຍພຣະເນດຂອງພຣະອົງ!  
ທີ່ສະໄໝຂອງພຣະເຈົ້າບໍ່ເໝືອນກັບທີ່ສະໄໝຂອງໂລກນີ້  
ໂລກຕັດສິນວ່າ ຜູ້ຂະນະຄົນຜູ້ທີ່ເຂົ້າອັນດັບທີ່ 1,2 ແລະ 3 ເທົ່ານັ້ນ

ທີ່ເຫລືອຄືຜູ້ຜ່າຍແຜ່!

ດ້ວຍເຫດນີ້.. ຄົນທີ່ເຫັນວ່າຕົນຄົງບໍ່ໄດ້ລຳດັບທີ່ 1,2 ຫລື 3 ເປັນແນ່  
ຈິ່ງຢຸດຕິການແລ່ນແຂ່ງຂັນ ເປັນເຫດໃຫ້ຕົວເອງບໍ່ໄດ້ເຂົ້າເສັ້ນຊັບ  
ຄົນເຊັ່ນນີ້ຈິ່ງກາຍເປັນຜູ້ຜ່າຍແຜ່ທີ່ແທ້ຈິງ!

ແຕ່ກະຕິກາຂອງສະໄໝນັ້ນແຕກຕ່າງອອກໄປ!

ນັ້ນກໍຄືຜູ້ໃດກໍໄດ້ບໍ່ວ່າລຳດັບໃດ

ຂໍໃຫ້ເຂົ້າເສັ້ນຊັບຢ່າງສັດຊື່

ລ້ວນຖືວ່າເປັນຜູ້ຂະນະທັງສິ້ນ!

ດັ່ງນັ້ນ ໃນວັນນີ້ບໍ່ວ່າທ່ານຈະຢູ່ໃນສະຖານະພາບແບບໃດ  
ຈະເປັນນັກຮຽນ ນັກສຶກສາ ຫລືຄູບາອາຈານ ເປັນນັກກິລາ  
ຫລືນັກທຸກະກິດ ເປັນເຈົ້າຫນ້າທີ່ ພະນັກງານ ຫລືເປັນຫົວຫນ້າ  
ຫລືເຈົ້າຂອງກິດຈະການ ຫລືອັນໃດກໍຕາມ

ຂໍໃຫ້ດຳເນີນຊີວິດແລະກະທຳຫນ້າທີ່ຢ່າງສັດຊື່!

ເພາະຖ້າທ່ານກະທຳເຊັ່ນນີ້ຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງແລະບໍ່ຍອມແຜ່

ທ່ານຈະຕ້ອງເຂົ້າເສັ້ນຊັບໃນວັນນຶ່ງຢ່າງແນ່ນອນ!

ເຮັດດັ່ງນີ້ຍ່ອມດີກວ່າແລ່ນເຂົ້າເສັ້ນຊັບໄປກ່ອນແຕ່ບໍ່ສັດຊື່

ແລະຖືກປັບໃຫ້ຜ່າຍແຜ່ຈົນອົບອາຍຂາຍຫນ້າ

ແມ່ນບໍ່???

“ຄົນທີ່ສັດຊື່ຈະໄດ້ຮັບພຣະພອນຢ່າງມາກມາຍ  
ແຕ່ຜູ້ທີ່ຮີບມັ່ງຄັ່ງຈະຖືວ່າບໍ່ມີໂທດກໍວ່າບໍ່ໄດ້” (ສຳລັບ 28:20)

# “ຕາຍດ້ວຍ ຊີ້ສຽງດີ ຍັງດີກວ່າມີຊີວິດຢູ່ກັບ ຊີ້ສຽງທີ່ໃຊ້ການບໍ່ໄດ້!”

## 7. ຊີ້ສຽງ..໑

ຄົນທຸກຄົນລ້ວນແຕ່ຕ້ອງການມີຊີ້  
ຄົນທີ່ບໍ່ມີຊີ້ເຮົາເອີ້ນວ່າມະນຸດ **“ນິຣະນາມ!”**  
ໜ້າເສົ້າຖ້າຜູ້ໃດເກີດມາເປັນບຸກຄົນນິຣະນາມ  
ແລະຈົບຊີວິດລົງຢ່າງບຸກຄົນນິຣະນາມ!  
ເພາະເໝືອນກັບວ່າບຸກຄົນເຊັ່ນນີ້ບໍ່ເຄີຍເກີດມາເລີຍ!  
ສະນັ້ນເຮົາທຸກຄົນເທິງແຜ່ນດິນໂລກນີ້ຈຶ່ງຄວນຈະມີຊີ້!  
ເພາະແມ້ແຕ່ສັດກໍຍັງມີຊີ້!  
ຫລືແມ້ແຕ່ສິ່ງທີ່ບໍ່ມີຊີວິດ ຢ່າງແຮ່ທາດຫລືສິ່ງຂອງຍັງມີຊີ້ ບໍ່ແມ່ນບໍ່??  
ຢ່າງໜ້ອຍຄົນເຮົາທຸກຄົນກໍນ່າຈະມີ **ຊີ້ຕົວເອງ!**  
ບໍ່ວ່າຈະເປັນ**ຊີ້ຫລິ້ນ**ຫລືເປັນ**ຊີ້ຈິງ!**  
ຍິ່ງຖ້າມີນາມສະກຸນຮຸນຊາດແລ້ວກໍຍິ່ງຕ້ອງມີ **ຊີ້ສະກຸນ!**  
ຜູ້ໃດມີ**ຊີ້ສະກຸນ**ທີ່ມີກຽດຫລາຍເທົ່າໃດ  
ກໍຍິ່ງຕ້ອງ**ຮັກສາຊີ້ສຽງ**ວົງຕະກູນຂອງຕົນຫລາຍອັນເທົ່ານັ້ນ!  
ບຸກຄົນໃດ**ເຮັດສິ່ງໃດບໍ່ໄດ້ເຮືອງ**ບໍ່ໄດ້ມາຕຖານຕາມຄວາມຄາດຫວັງ  
ເຂົາເອີ້ນວ່າ **“ເສັຽຊີ້!”**  
ແລະບຸກຄົນໃດ**ປະພຶດບໍ່ດີ** ບໍ່ເໝາະສົມ  
ເຮັດໃຫ້**ຊີ້ຂອງຕົນແລະວົງຕະກູນຕ້ອງເສັຽ**ໄປ!  
ເຂົາເອີ້ນວ່າ **“ຊີ້ເສັຽ!”**  
ແຕ່ຄົນທີ່ມີ**ຊີວິດເປັນແບບຢ່າງທີ່ດີງາມ**ແລະສ້າງຜົນງານໃຫ້ແກ່ໂລກ  
ເຂົາເອີ້ນວ່າເປັນຄົນມີ **“ຊີ້ສຽງ!”**  
ຫນັງສືສຸພາສິດ ຂຽນໄວ້ວ່າ  
**“ຊີ້ສຽງດີ ເປັນສິ່ງທີ່ຄວນເລືອກຍິ່ງກວ່າຄວາມມັ່ງຄັ່ງມາກມາຍ**  
**ແລະຊຶ່ງເປັນທີ່ໂປດປານກໍດີກວ່າມີເງິນຫລືທອງ”** (ສຸພສ 22:1)  
ວັນນີ້ຫາກເຮົາຕາຍໃນຂະນະທີ່ມີ**ຊີ້ສຽງດີ**  
ຍ່ອມດີກວ່າມີຊີວິດຢູ່ຢ່າງຫນ້າອິດສຸ ຫລືມີຊີວິດທີ່ມີ**ຊີ້ເສັຽ..** ແມ່ນບໍ່?  
ຍິ່ງບໍ່ສາຍເກີນໄປທີ່ເຮົາຈະເລີ່ມຕົ້ນສ້າງ**ຊີ້**ທີ່ດີຕັ້ງແຕ່ວັນນີ້ເປັນຕົ້ນໄປ!  
ໃນຫນັງສືສຸພາສິດເຊັ່ນດຽວກັນຫນຸນໃຈວ່າ  
**“ຄົນຂອບຫັມລົ້ມລົງເຈັດຄັ້ງ ແລ້ວກໍລຸກອັນອີກ!”** (ສຸພສ 24:16)  
ແມ່ນແລ້ວ!

ບໍ່ວ່າທ່ານຈະຂີ້ຮ້າຍລົງຂະໜາດໃດໃນເວລານີ້  
 ຈົ່ງລຸກຂັ້ນປູກເມັດແຫ່ງຊື່ສຽງດີຕັ້ງແຕ່ບັດນີ້ເປັນຕົ້ນໄປ!  
 ແລ້ວວັນໜ້າທ່ານຈະບໍ່ອາຍຜູ້ໃດ  
 ບໍ່ວ່າຈະໃນໂລກນີ້ ຫລືໃນໂລກໜ້າ!  
 ຈົ່ງເຊື່ອຂ້າພະເຈົ້າເທັ້ນ!

“ຖ້າທ່ານບໍ່ຍິນຍັດເພື່ອສິ່ງໃດສິ່ງນຶ່ງ  
 ທ່ານອາດຈະຕ້ອງລົ້ມລົງເພື່ອສິ່ງໃດກໍໄດ້!”

8. ຈະຍິນຫລືລົ້ມ?

ຄົນທີ່ບໍ່ມີຈຸດຍິນທີ່ຈະຍິນຍັດ  
 ຈະຖືກຊັດໄປມາເໝືອນໄມ້ປັກເລນ!  
 ທ່ານຄິດຈະເປັນຄົນບໍ່ມີຈຸດຍິນຢ່າງນັ້ນຫລື?  
 ຢ່າເລີຍຈະດຶກວ່າ!  
 ຄົນທີ່ບໍ່ມີເປົ້າໝາຍຊີວິດທີ່ຄູ່ຄວນຕໍ່ການດໍາລົງຢູ່ນັ້ນ  
 ໜ້າເສົ້າໃຈຫລາຍ!  
 ຊີວິດຄືການດໍາລົງຢູ່ເພື່ອຊົດໃຊ້ໝີ່ກັນເກົ່າຕາມຍະຖາກັມ!  
 ແຕ່ນີ້ບໍ່ແມ່ນຊີວິດທີ່ຫາກໍເປັນ ຫລືຫາກໍເກີດຂຶ້ນ!  
 ໃນພຣະຄັນຜີ ໄດ້ມີມູນມອງທີ່ຕ່າງອອກໄປເພາະເຫັນວ່າ  
 ຊີວິດໃນໂລກນີ້ແມ້ຈະເປັນຊີວິດຊົ່ວຄາວບໍ່ດົນປານໃດ  
 ແຕ່ກໍເປັນຂອງຂວັນຈາກສວັນ  
 ທີ່ປະທານມາໃຫ້ເຮົາຊົນຊົມໃນຂນະທີ່ຢູ່ໃນໂລກນີ້!  
 ດ້ວຍເຫດນີ້ໃນຍາມທີ່ເຮົາຍັງມີຊີວິດຢູ່ໃນໂລກນີ້  
 ໃຫ້ເຮົາເລືອກທໍາກິຈການ ຫລືງານທີ່ມີຄຸນຄ່າທີ່ເຮົາເຝິງພໍໃຈ  
 ໃຫ້ເຮົາຍິນຍັດທໍາງານຂຶ້ນນັ້ນຢ່າງຊົມຊື່ນຍິນດີ  
 ເໝືອນດັ່ງທີ່ທ່ານບັນຍາຈານໄດ້ຂຽນໄວ້ວ່າ  
 “ເບິ່ງແມ່, ທີ່ຂ້າພະເຈົ້າເຫັນຊອບ ແລະສົມຄວນ ຄືໃຫ້ກິນແລະດື່ມ  
 ຜ່ອມທັງຍິນດີໃນບັນດາກິຈການຂອງຕົນ ທີ່ຕົນກະທໍາພາຍໃຕ້ດວງອາທິດ  
 ຕລອດຊົ່ວອາຍຸບໍ່ຫລາຍວັນຂອງຕົນ ທີ່ພຣະເຈົ້າປະທານແກ່ຕົນ..  
 ..ເພາະການນັ້ນແຫລະເປັນສ່ວນຂອງຕົນ!” (ປຍາ 5:18)  
 ແມ່ນແລ້ວ ຖ້າເຮົາມີງານຫລືກິຈການໃດ  
 ທີ່ຄູ່ຄວນຕໍ່ການຍິນຍັດໂດຍບໍ່ອາຍຟ້າບໍ່ອາຍດິນ..  
 ກໍຈົ່ງກະທໍາງານນັ້ນ ຫລືສິ່ງນັ້ນໃຫ້ດີທີ່ສຸດ!

ແຕ່ວ່າຢາລົມເງື່ອນໄຂນຳດ້ວຍເໝືອນກັນ!  
 ມັນຄື ເຮົາຕ້ອງມີຄວາມຊົມຊື່ນຍິນດີກັບງານນັ້ນເໝືອນກັນ!  
 ຖ້າບໍ່ດັ່ງນັ້ນງານນັ້ນກໍບໍ່ຄູ່ຄວນຕໍ່ການຍິນຍັດ!  
 ແລະຢາໃຫ້ເຮົາເປັນຄົນໃຈເສາະເບາະບາງ ຫລືໃຈບໍ່ສູ້  
 ແລະມັກຜັນແປປ່ຽນໄປຕາມອາລົມ!  
 ເພາະຖ້າເປັນເຊັ່ນນີ້ເຮົາຈະເປັນເໝືອນຄົນບໍ່ມີຫລັກໝັ້ນ  
 ມັກຈະຄວ້າເອົາສິ່ງໃດກໍໄດ້ທີ່ໄກ້ມີ ແລະເມື່ອບໍ່ພໍໃຈກໍເລິກລາ  
 ແລ້ວກໍຖິ້ມເປະປະໄປມາຢ່າງຄົນຂາດຈຸດຍິນ!  
 ຊິວິດທີ່ລົ້ມລຸກຄຸກຄານຢ່າງໄຮ້ການຍິນຍັດຢ່າງນີ້  
 ຈະບໍ່ມີຄວາມສຸກທີ່ແທ້ຈິງເລີຍ!  
 ດັ່ງນັ້ນ ວັນນີ້ ທ່ານຄວນຕັດສິນໃຈໃຫ້ແນ່ວແນ່ໄປເລີຍວ່າ  
 ຈະ ລົ້ມ ຫລື ຈະ ຍິນ?  
 ຈະ ລົ້ມເຫລວ ຫລື ຍິນຍັດ?  
 ແຕ່ຂ້າພະເຈົ້າວ່າຍິນແບບ “ຍິນຍັດ” ດ້ວຍຄວາມຊົມຊື່ນຍິນດີ  
 ຈະດີກວ່າ!! ທ່ານວ່າແມ່ນບໍ່?

“ຖ້າເສັຽເງິນທອງໄປ ໃຫ້ຖືເສັຽວ່າເສັຽຂອງໄປສິ່ງນຶ່ງ  
 ຖ້າເສັຽຊີ້ສຽງໄປ ກໍໃຫ້ຖືເສັຽວ່າເສັຽຂອງໄປຫລາຍສິ່ງ  
 ແຕ່ຖ້າເສັຽກຳລັງໃຈໄປ ຕ້ອງຖືວ່າເສັຽຂອງໄປໝົດທຸກສິ່ງ!”

9. ກຳລັງໃຈບໍ່ໂກເກີນໂຄວ່ຄວ້າ

ນັບວ່າເປັນສິ່ງທີ່ບໍ່ສົມບູນພໍກັນ ລະຫວ່າງ  
 ໃຈທີ່ຂາດ ກຳລັງ! ແລະ  
 ກຳລັງທີ່ປາສາກໃຈ!  
 ມີໃຈແຕ່ບໍ່ມີກຳລັງກໍຫາປໂຍດຫຍິ່ງບໍ່ໄດ້!  
 ໃຈທີ່ປາສາກກຳລັງ  
 ຈິ່ງເປັນແຕ່ກ້ອນເນື້ອ (ຫົວໃຈ) ທີ່ໄຮ້ສະມັດພາບ!  
 ໃຈທີ່ມີຄ່າ ຄືໃຈທີ່ມີກຳລັງ!  
 “ກຳລັງ” ໝາຍເຖິງ “ແຮງ” ຫລື  
 “ສິ່ງທີ່ເຮັດໃຫ້ເກີດອຳນາດຄວາມເຂັ້ມແຂງ”!  
 ສ່ວນ “ກຳລັງໃຈ” ໝາຍຄວາມເຖິງ  
 ສະພາບຂອງຈິດໃຈ ທີ່ມີຄວາມເຊື່ອໝັ້ນແລະກະຕືລືລົ້ນ

**ພ້ອມທີ່ຈະຜະເຊີນກັບເຫດການ ທຸກຢ່າງ!”**

ຖ້າວັນນີ້ ໃຈຂອງທ່ານກຳລັງຂາດຄວາມເຊື່ອໝັ້ນ

ຂາດຄວາມກະຕືລືລົ້ນ ຫລືຂາດຄວາມພ້ອມ

ທີ່ຈະຜະເຊີນກັບສະຖານະການ ຫລືວິກິດຕະການຂອງຊີວິດ!

ຈົ່ງເຂົ້າໃຈວ່າ ທ່ານກຳລັງຈະສູນເສັຽທຸກສິ່ງແມ້ແຕ່ຊີວິດຂອງທ່ານເອງ!

ດັ່ງນັ້ນຈົ່ງຕື່ນຕົວໃຫ້ມີສະຕິ ແລະເຕືອນຕົວເອງສເມີວ່າ

**“ເສັຽຫຍັງກໍເສັຽໄດ້ ແຕ່ຢ່າເສັຽ ກຳລັງໃຈ!”**

ຄັ້ງນຶ່ງກະສັດດາວິດຜູ້ຍິ່ງໃຫຍ່ແຫ່ງປະຫວັດສາດຊາດ

ອິສຣາເອນ ຊົງປະສົບກັບວິບາກກັມຫລາຍປະການໃນຊີວິດ

ຈົນແທບໝົດກຳລັງໃຈ ແລະ ຍອມແຜ່!

ແຕ່ສຸດທ້າຍພຣະອົງຊົງສາມາດພິກຜັນພຣະອົງເອງ

ຈາກຈຸດຕໍ່າສຸດກັບສູ່ຈຸດສູງສຸດໄດ້ອີກເທື່ອນຶ່ງ!

ແມ່ນຫຍັງເປັນເຄັດລັບຂອງກະສັດດາວິດຫລື?

ຄົງບໍ່ມີຜູ້ໃດຮູ້ ຖ້າຫາກວ່າຕົວພຣະອົງເອງບໍ່ໄດ້ຊົງເປີດເຜີຍ!

ແຕ່ເປັນເລື່ອງໜ້າຍິນດີທີ່ກະສັດດາວິດ

ໄດ້ຊົງເປີດເຜີຍຄວາມລັບຂອງ **“ພຣະກຳລັງ”** ຂອງພຣະອົງ

“ເນື້ອໜັງແລະຈິດໃຈຂອງຂ້າພຣະອົງຈະວອດວາຍໄປ

ແຕ່ພຣະເຈົ້າຊົງເປັນກຳລັງໃຈ ຂອງຂ້າພຣະອົງ

ແລະເປັນສ່ວນຂອງຂ້າພຣະອົງເປັນນິດ” (ພສສ 73:26)

ຖ້າພຣະເຈົ້າຜູ້ຊົງເປັນກຳລັງໃຈໃຫ້ແກ່ກະສັດດາວິດໃນເວລານັ້ນ

ຊົງຍິນດີທີ່ຈະເປັນກຳລັງໃຈໃຫ້ແກ່ທ່ານໃນເວລານີ້

ທ່ານຈະບໍ່ຟ້າວສວຍໂອກາດຄວ້າໄວ້ຫລື?

ກຳລັງໃຈສຳຄັນເຊັ່ນນີ້ ທ່ານເອງຈະບໍ່ຢາກໃຫ້ກຳລັງໃຈຄົນອື່ນຫລື???

**“ຄວາມສັດທາຄືການເຊື່ອໃນສິ່ງທີ່ທ່ານມອງບໍ່ເຫັນ**

**ແຕ່ຮາງວັນຂອງຄວາມສັດທານັ້ນຄືການໄດ້ເຫັນ**

**ໃນສິ່ງທີ່ທ່ານເຊື່ອ!”**

**10. ຮາງວັນແຫ່ງຄວາມສັດທາ!**

**“ສັດທາ”** ເປັນເລື່ອງຂອງຄວາມເຊື່ອຖື!

ແຕ່ການເຊື່ອຖືຢ່າງດຽວມັກບໍ່ພໍ!

ເພາະເຊື່ອຖືໂດຍບໍ່ລົງມືກະທຳຕາມທີ່ເຊື່ອນັ້ນ

ບໍ່ມີຜົນຫລືປະໂຫຍດຫຍັງເລີຍ!

ອັນທີ່ຈິງຄວາມສັດທາ ມີສ່ວນປະກອບສໍາຄັນຢູ່ 3 ປະການຄື

- 1. ຮູ້
- 2. ເຫັນດ້ວຍ ແລະ
- 3. ທໍາຕາມ!

ດັ່ງນັ້ນເມື່ອເຮົາສັດທາໃນສິ່ງໃດ ເຮືອງໃດ ຫລືບຸກຄົນໃດ

ໝາຍຄວາມວ່າ ເຮົາ

- 1. ຮູ້ເຮືອງໃນສິ່ງນັ້ນ/ ບຸກຄົນນັ້ນ
- 2. ເຫັນດ້ວຍກັບສິ່ງນັ້ນ ຫລືບຸກຄົນນັ້ນ
- 3. ລົງມືທໍາຕາມສິ່ງທີ່ເຮົາຮູ້ ແລະເຮົາເຫັນດ້ວຍນັ້ນ!

ຄົນທີ່ສັດທາໃນອາຊີບການງານຂອງຕົນກໍຄື ຄົນທີ່

- 1. ຮູ້ເຮືອງອາຊີບການງານຂອງຕົນດີ
- 2. ເຫັນດ້ວຍກັບການງານນັ້ນ
- 3. ກະທໍາການງານຕາມອາຊີບນັ້ນ

ຖ້າຂາດອົງປະກອບໃດອົງປະກອບນຶ່ງ

ກໍຖືວ່າຍັງບໍ່ແມ່ນຄົນງານໃນອາຊີບນັ້ນແທ້ເທື່ອ  
 ເຖິງວ່າບຸກຄົນນັ້ນຈະຫລົງຄິດວ່າຕົນເອງແມ່ນກໍຕາມ!  
 ຄົນທີ່ຮູ້ຈັກງານໃນຫນ້າທີ່ຂອງຕົນແລະເຫັນດ້ວຍກັບອາຊີບການງານນັ້ນ

ແຕ່ບໍ່ປະຕິບັດງານຢ່າງເຕັມກໍາລັງ

ເທົ່າກັບເຂົາບໍ່ມີຄວາມເຊື່ອ ຫລື ເຊື່ອໝັ້ນໃນອາຊີບຂອງຕົນ

ເຂົາບໍ່ແມ່ນຜູ້ປະກອບອາຊີບນັ້ນຢ່າງແທ້ຈິງ!

ເຂົາຄົງບໍ່ໄດ້ຮັບສິ່ງໃດຫລາຍ ຈາກອາຊີບຂອງເຂົາ!

ດັ່ງນັ້ນ ບຸກຄົນຕ້ອງມີຄວາມສັດທາໃນສິ່ງທີ່ຕົນເຊື່ອ!

ແລະລົງມືກະທໍາຕາມນັ້ນ!

ແລ້ວວັນນຶ່ງ ເຂົາຈະໄດ້ຮັບຮາງວັນຈາກສິ່ງທີ່ເຂົາເຊື່ອ!

ເໝືອນດັ່ງທີ່ວິຣະບຸຣຸດແຫ່ງຄວາມເຊື່ອໃນພຣະຄົມຝໍຈໍານວນບໍ່ໜ້ອຍ

ມີປະສິບການດັ່ງກ່າວ

“ຄົນເຫລົ່ານັ້ນໄດ້ຕາຍໄປຂນະທີ່ມີຄວາມເຊື່ອເຕັມທີ ແລະບໍ່ໄດ້ຮັບສິ່ງທີ່ຊົງ

ສັນຍາໄວ້ ແຕ່ເຂົາກໍໄດ້ເຫັນແລະໄດ້ຕຽມຮັບໄວ້ຕັ້ງແຕ່ໂກ ແລະຮູ້ດີວ່າ

ເຂົາເປັນຄົນແປກຖິ່ນທີ່ທ່ອງທ່ຽວໄປໃນໂລກ (ຮຣ 11:13)

ວັນນີ້ທ່ານແດ່! ກໍາລັງເຊື່ອໃນສິ່ງທີ່ທ່ານສັດທາຢູ່ໃນເວລານີ້ ແມ່ນຫລືບ?

ຖ້າທ່ານເຊື່ອສັດທາຢ່າງແທ້ຈິງ ທ່ານຈະບໍ່ມີວັນ ໝົດກໍາລັງໃຈ ດອກ ແມ່ນບໍ່?

“ທ່ານອາດ ເລືອກເກີດບໍ່ໄດ້  
ແຕ່ທ່ານສາມາດເລືອກທີ່ຈະ ດຳເນີນຊີວິດຂອງທ່ານເອງໄດ້!”

11. ທ່ານເລືອກໄດ້ບໍ່?

ທ່ານເລືອກເກີດເອງບໍ່ໄດ້!

ເພາະມັນເກີນວິສັຍທີ່ທ່ານເອງຈະຄວບຄຸມໄດ້!  
ບໍ່ເໝືອນການໄປຊື້ຂອງຫລືຈ່າຍຕລາດ ທ່ານຢາກໄດ້ສິ່ງໃດ  
ພຽງໃຊ້ນີ້ວຊື້ເອົາ ແລ້ວຈ່າຍເງິນ ກໍຈະໄດ້ສິ່ງທີ່ຕົວເອງຕ້ອງການແນ່ນອນ!

ກ່ອນທ່ານເກີດມາ

ທ່ານບໍ່ມີສິດເລືອກຈະເປັນຫລືຢູ່ຢ່າງທີ່ທ່ານຕ້ອງການ!  
ອັນທີ່ຈິງ ທ່ານບໍ່ມີຕົວຕົນດ້ວຍຊັ້າໄປກ່ອນທີ່ທ່ານຈະເກີດມາ!  
ເຖິງບາງຄົນອາດຈະເຊື່ອວ່າເຂົາມີຕົວຕົນມາກ່ອນໃນອະດີດຊາດ

ແຕ່ນັ້ນກໍເປັນພຽງແຕ່ຄວາມເຊື່ອ

ບໍ່ໄດ້ໝາຍຄວາມວ່າຈະຕ້ອງເປັນຈິງຕາມນັ້ນ!

ແຕ່ທີ່ແນ່ນອນກໍຄື ພົບນີ້ຫລືຊາດນີ້ມີຈິງ!

ແລະທ່ານກຳລັງຢູ່ໃນຄວາມເປັນຈິງ!

ບໍ່ວ່າທ່ານເກີດມາຈາກຄອບຄົວໃດ ເຊື້ອຊາດໃດ ຖານະໃດ  
ຫລືສະພາບໃດ ລ້ວນແຕ່ເປັນຄວາມຈິງທີ່ທ່ານເລືອກບໍ່ໄດ້!

ທ່ານຕ້ອງຍອມຮັບຄວາມເປັນຈິງ!

ຖ້າທ່ານເກີດມາຜິກາານ ກໍຄືຜິກາານ ຈະປະຕິເສດວ່າບໍ່ຜິກາານກໍບໍ່ໄດ້

ຖ້າເກີດມາເປັນລູກຄົນຕ່າງຕ້າວ ກໍຄື ເປັນລູກຄົນຕ່າງຕ້າວ!

ຈະປະຕິເສດວ່າບໍ່ໄດ້ເປັນກໍບໍ່ໄດ້!

ຖ້າທ່ານເກີດມາຈົນ ກໍຄື ຈົນ!

ປະຕິເສດຄວາມຈິງບໍ່ໄດ້ອີກເຊັ່ນກັນ!

ຈະເລືອກບໍ່ເກີດມາເປັນຢ່າງນັ້ນບໍ່ໄດ້!

ເພາະມັນກໍເກີດຂຶ້ນມາແລ້ວ!

ແຕ່ຂ່າວດີ ກໍຄື..ທ່ານເລືອກທີ່ຈະດຳເນີນຊີວິດໃຫ້ແຕກຕ່າງ

ຫລືດີກວ່າສະພາບຕາມທີ່ເກີດມາໄດ້!

ເຖິງທ່ານຈະເກີດມາຜິກາານ ແຕ່ທ່ານບໍ່ຈຳເປັນຕ້ອງນັ່ງສິ່ງສານຕົວເອງ!

ມີຄົນຜິກາານຫລວງຫລາຍທີ່ສ້າງຊື່ສຽງ

ແລະທຳຄຸນປໂຍດໃຫ້ກັບໂລກນີ້!

ທ່ານຫລືຍາດມິດກໍອາດເປັນນຶ່ງໃນຖ້າມາກາງຄົນເຫລົ່ານີ້!

ຂຶ້ນຢູ່ກັບຕົວທ່ານເອງ!

ເຊັ່ນດຽວກັນ ມີລູກຕ່າງໆຕ້ອງຈຳນວນມາກທີ່ເຄີຍມີປົນດ້ອຍ  
 ແຕ່ສ້າງຕົນເອງແລະຄອບຄົວໃຫ້ເປັນໃຫຍ່ເປັນໂຕໃນບ້ານເມືອງໄດ້  
 ຄົນທີ່ເກີດມາຈາກຄອບຄົວທີ່ຍາກຈົນ ກໍເຊັ່ນກັນ  
 ເຂົາບໍ່ຈຳເປັນຈະຕ້ອງຈົມປັກຢູ່ກັບຄວາມອິດຢາກຕລອດໄປ  
 ບາງຄົນສາມາດຂູ່ຕົວຂຶ້ນມາເປັນນາຍຍົກຮັຖມົນຕຣີ ຫລືມະຫາເສດຖີໄດ້!  
 ແມ່ນແລ້ວ ເຮົາເລືອກທີ່ຈະໃຫ້ຊີວິດເຮົາດີກວ່າທີ່ເປັນຢູ່ໃນເວລານີ້ໄດ້!  
 ແລະເຮົາຄວນຈະເລືອກແຕ່ສິ່ງທີ່ດີ!  
 ການມີຊື່ສຽງນັ້ນເປັນສິ່ງດີ ທີ່ຄວນເລືອກຍິ່ງກວ່າການມີເງິນຫອງ  
 “ຊື່ສຽງດີເປັນສິ່ງທີ່ຄວນເລືອກຍິ່ງກວ່າຄວາມມັ່ງຄັ່ງມາກມາຍ ແລະຊຶ່ງເປັນທີ່  
 ໂຜດປານກໍດີກວ່າມີເງິນຫລືຫອງ” (ສພສ 22:1)  
 ດັ່ງນັ້ນ ວັນນີ້ຢາມົວແຕ່ນັ້ງໂທດຂາດກຳເນີດຂອງຕົນເອງ  
 ຈົ່ງລຸກຂັ້ນມາກ້າສູ້ ແລະນຳຊີວິດຂອງທ່ານໄປສູ່ສະພາບທີ່ດີຂຶ້ນກວ່າເດີມຈະດີກວ່າ!

**“ມະນຸດເກີດມາເພື່ອຄວາມສຳເລັດ  
 ບໍ່ແມ່ນເພື່ອຄວາມລົ້ມເຫລວ!”**

**12. ສຳເລັດຕາມພຣະປະສົງ!**

ເມື່ອພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າຊົງສ້າງຟ້າສວັນແລະແຜ່ນດິນໂລກ  
 ພຣະອົງຊົງກະທຳໃຫ້ທຸກສິ່ງສຳເລັດໂດຍງ່າຍດາຍ!  
 ແຕ່ມະນຸດກໍປະສົບຄວາມສຳເລັດ  
 ໃນການທຳລາຍເກືອບທຸກສິ່ງທີ່ພຣະເຈົ້າຊົງສ້າງ!  
 ສະພາບແວດລ້ອມດັ່ງເດີມທີ່ພຣະເຈົ້າຊົງອອກແບບສ້າງໄວ້ຢ່າງດີຢູ່ນັ້ນ  
 ຖືກມະນຸດກອບໂກຍແລະບໍ່ຮູ້ໂພກຢ່າງບໍ່ເອົາຫົວໃສ່ໃຈຊາ  
 ເຮັດໃຫ້ຊັບຍາກອນຕາມທຳມະຊາດລ່ອຍຫລໍ່ ຫລືຜິດພ້ຽນໄປຈາກເດີມ!  
 ແລະນຳມະນຸດໄປສູ່ຄວາມຜ່າຍແຜ່ຕໍ່ພິຍຕາມທຳມະຊາດ  
 ຢ່າງເຊັ່ນນ້ຳຖ້ວມໃຫຍ່, ຂີ້ຕົມເຈື່ອນ, ປາກົດການເຮືອນກະຈົກ  
 ທີ່ທຳລາຍແລະສ້າງຄວາມເສັ້ງຫາຍແກ່ມະນຸດຫລາຍຂຶ້ນທຸກຂະນະ!  
 ແທ້ຈິງມະນຸດຖືກອອກແບບມາໃຫ້ປະສົບຄວາມສຳເລັດໃນໂລກນີ້!  
 ໄດ້ຮັບການກຳໜົດໃຫ້ເປັນຜູ້ຄອບຄອງສັບສິ່ງໃນໂລກນີ້  
 ແລະມີສິດອຳນາດເໜືອທຸກສິ່ງ!  
 ດັ່ງທີ່ບັນທຶກໄວ້ໃນພຣະຄົມພິວ່າ

“ພຣະເຈົ້າຊົງອວຍພອນແກ່ມະນຸດ ພຣະອົງຊົງກ່າວແກ່ເຂົາວ່າ  
“ຈົ່ງມີລູກເຕົ້າ ທະວິຫລາຍຂຶ້ນຈົນເຕັມແຜ່ນດິນ  
ຈົ່ງມີອຳນາດເໝືອແຜ່ນດິນ

ຈົ່ງຄອບຄອງ ຝູງປາໃນທະເລ ແລະຝູງນົກໃນອາກາດ  
ກັບບັນດາສັດທີ່ເຄື່ອນໄຫວ ເທິງແຜ່ນດິນ” (ປຸກ 1:28)

ເສັງດາຍທີ່ມະນຸດປ່ອຍຕົວປ່ອຍໃຈ

ຫລົງໄຫລໄປກັບຄຳຫວ່ານລ້ອມຂອງມານ

ເຮັດໃຫ້ມະນຸດເກີດຄວາມລາໂມບແລະທຳລາຍຄວາມໄວ້ເນື້ອເຊື້ອໃຈ  
ທີ່ພຣະເຈົ້າຊົງມີຕໍ່ເຂົາ!

ມະນຸດປ່ອຍໃຫ້‘ຄວາມຢາກ’ ມາເປັນ “ພຣະເຈົ້າອົງໃໝ່” ຂອງເຂົາ

ແລະດຳລົງຢູ່ພຽງເພື່ອຕອບສນອງ ‘ພຣະເຈົ້າແຫ່ງຄວາມຢາກ’

ໃນທີ່ສຸດແທນທີ່ມະນຸດຈະເປັນຜູ້ປະສົບຄວາມສຳເລັດ

ມະນຸດຈົ່ງກັບກາຍເປັນຜູ້ຜ່າຍແຜ່!

ແລະໄດ້ຜົນລັບກຳກາຍເປັນຜົນລົບ ກະທົບຕໍ່ຊີວິດສ່ວນຕົວ

ຄອບຄົວ ແລະສະພາບແວດລ້ອມໃນສັງຄົມທີ່ເຂົາຢູ່!

ຢ່າງໃດກໍດີ ຂ່າວດີກໍຄື

ພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າບໍ່ໄດ້ຊົງອອກແບບມາໃຫ້ມະນຸດລົ້ມເຫລວ

ພຣະອົງຊົງປະສົງໃຫ້ເຮົາມີຊີວິດແລະປະສົບຄວາມສຳເລັດ

ໃນການທຳສິ່ງຄາມກັບ “ຄວາມຢາກ!”

ດັ່ງນັ້ນ ຖ້າເຮົາບໍ່ຈົມປັກຢູ່ໃນຄວາມລົ້ມເຫລວ

ແລະບໍ່ທະນົງຢູ່ໃນ ຄວາມເກັ່ງກ້າຂອງຕົນເອງ

ແຕ່ຖ່ອມໃຈລົງ ຍອມຮັບຄວາມຈຳກັດຂອງຕົນແລະທູນຂໍການຊ່ອຍເຫລືອ

ຈາກພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າ ຜູ້ຊົງຮູ້ຈັກຕົວຂອງເຮົາດີຍິ່ງກວ່າຕົວຂອງເຮົາເອງ

ແລະຍອມຮັບພຣະປະສົງດັ່ງເດີມສຳລັບຊີວິດຂອງເຮົາ

ພຣະອົງກໍຈະຊົງປະທານຄວາມສຳເລັດໃຫ້ແກ່ຊີວິດຂອງເຮົາ!

ກະສັດດາວິດຜູ້ຍິ່ງໃຫຍ່ແລະຫລົງຜິດຜ່າຍແຜ່ຕໍ່ບາບ

ໄດ້ເປັນຕົວຢ່າງແກ່ເຮົາໃນເຣື່ອງນີ້ ເມື່ອພຣະອົງທູນຕໍ່ພຣະເຈົ້າວ່າ

“ຂ້າແດ່ພຣະເຈົ້າ ຂໍຊົງຊ່ອຍຂ້າພຣະອົງໃຫ້ລອດເຫີນ

ຂ້າແດ່ພຣະເຈົ້າ ຂໍປະທານຄວາມສຳເລັດແກ່ຂ້າພຣະອົງທັງຫລາຍເຫີນ!” (ພສສ 118:25)

ແລະກະສັດດາວິດກໍໄດ້ຮັບຕາມທີ່ຊົງທູນຂໍ!

ວັນນີ້ຖ້າທ່ານຕ້ອງການຄວາມສຳເລັດນີ້ ໃນເງື່ອນໄຂອັນດຽວກັນ

ທ່ານກໍຈະໄດ້ຮັບເຊັ່ນດຽວກັນ!

ຄຳຖາມກໍຄືວ່າ ທ່ານຕ້ອງການແທ້ໆບໍ?

## II. ຊີວິດເຜື້ອຜັນຝາຄວາມຜິດພາດ ການມຸ້ງຮ້າຍ ແລະ ການໃຫ້ອະພິຍ

ທ່ານເຄີຍເຮັດຜິດພາດຫລືບໍ່?

ເຊັ່ນ ຄິດຜິດ ເວົ້າຜິດ ຫລື ເຮັດຜິດໃນເລື່ອງໃດເລື່ອງໜຶ່ງ

ເວລາທ່ານພາດຜັງໄປ

ທ່ານຕ້ອງການໃຫ້ຄົນອື່ນປະຕິບັດຕໍ່ທ່ານຢ່າງໃດ?

ທ່ານຕ້ອງການໃຫ້ເຂົາເຫລົ່ານັ້ນກຽດຊັງ ຊ້າເຕີມທ່ານ

ຫລືທ່ານຕ້ອງການໃຫ້ຄົນເຫລົ່ານັ້ນເອົາໃຈ ແລະໃຫ້ອະພິຍແກ່ທ່ານ?

ທ່ານເຄີຍຮູ້ດີຫລືບໍ່ວ່າ

ທ່ານຕ້ອງການໃຫ້ຜູ້ອື່ນປະຕິບັດຕໍ່ທ່ານຢ່າງໃດ

ໃນຍາມທີ່ທ່ານເຮັດຜິດພາດ

ຜູ້ອື່ນກໍຕ້ອງການໃຫ້ທ່ານປະຕິບັດຕໍ່ເຂົາ

ໃນຍາມທີ່ເຂົາຜິດພາດເຊັ່ນກັນ!

ກົດຫອງຄຳແຫ່ງຄວາມສັມພັນອັນໂດ່ງດັງຈາກພຣະຄຳພີກ່າວວ່າ

“ຈົ່ງປະຕິບັດຕໍ່ອື່ນຢ່າງທີ່ທ່ານປາຖນາໃຫ້ເຂົາປະຕິບັດຕໍ່ທ່ານ” (ມທ 7:12)

ຖ້າທ່ານແລະເຂົາເຮັດເຊັ່ນນີ້

ກໍາລັງໃຈໃນການທີ່ຈະເຮັດໃຫ້ດີຂຶ້ນ

ກໍຈະເກີດຂຶ້ນໃນຖານກາງເຮົາ!

ທ່ານຕ້ອງການກໍາລັງໃຈທີ່ວ່ານີ້ຫລືບໍ່?

ຖ້າທ່ານຕ້ອງການ.. ຢາລືມແບ່ງປັນໃຫ້ຄົນອື່ນກ່ອນເດີ!

“ຄວາມຜິດພາດບໍ່ແມ່ນເລື່ອງແປກ  
ແຕ່ຖ້າບໍ່ເຄີຍຜິດພາດເລີຍ ນັ້ນແຫລະເລື່ອງປະຫລາດ!”

### 1. ແປກທີ່ບໍ່ຜິດພາດ!

ໃນພຣະຄຳພີອັນອັນມະຕະໄດ້ບັນທຶກສັກທັມໄວ້ວ່າ

“ເພາະເຮົາທຸກຄົນເຮັດຜິດພາດໄປຫລາຍໆຢ່າງ

ຖ້າຜູ້ໃດບໍ່ໄດ້ເຮັດຜິດທາງວາຈາ

ຜູ້ນັ້ນກໍເປັນຄົນດີຮອບຄອບແລ້ວ

ແລະສາມາດບັງຄັບທັງຕົວໄວ້ໄດ້ດ້ວຍ!” (ຢກບ 3:2)

ບໍ່ຮູ້ວ່າທ່ານເຫັນດ້ວຍກັບຄຳກ່າວຂ້າງຕົ້ນຫລືບໍ່?

ແຕ່ສຳລັບຂ້າພະເຈົ້າ 101% ເລີຍ!

ຂ້າພະເຈົ້າຍັງຄິດບໍ່ອອກເລີຍວ່າມີໃດແດ່

ທີ່ຂ້າພະເຈົ້າອ້າປາກເວົ້າແລ້ວບໍ່ເຄີຍຜິດພາດເລີຍ?

ຫລາຍຄັ້ງທີ່ຂ້າພະເຈົ້າຄິດວ່າຂ້າພະເຈົ້າເວົ້າໄດ້ດີ

ເວົ້າໄດ້ຢ່າງສົມບູນແບບແລ້ວ!

ແຕ່ບ່ອນນັ້ນຮ່ວງຮອຍແຫ່ງຄວາມຜິດພາດໃນຄຳເວົ້າກໍ່ຄ່ອຍໆເກີດຂຶ້ນ!

ບາງທີຂ້າພະເຈົ້າ **ຊົມເຊີຍ** ຄົນອື່ນ

ແຕ່ເຂົາກັບເຂົ້າໃຈວ່າຂ້າພະເຈົ້າ **ສຽດສີ** ເຂົາ!

ບາງທີຂ້າພະເຈົ້າ **ເຄືອນສະຕິ** ເຂົາ

ເຂົາກັບຄິດໄປວ່າຂ້າພະເຈົ້າໄປ **ຟິພາກສາ** ເຂົາ!

ບາງທີຂ້າພະເຈົ້າ **ແນະນຳ** ເຂົາ

ເຂົາກັບສະລຸບໄປວ່າຂ້າພະເຈົ້າ ຫາວ່າ ເຂົາໂງ່!

ໂອຍ! ຈະເວົ້າ ຈະເຮັດສິ່ງໃດອອກໄປແຕ່ລະຢ່າງນັ້ນ

ເປັນຕ້ອງມີຄົນຮູ້ສຶກບໍ່ດີຫລືເຈັບປວດເພາະ ຄຳເວົ້າ ຂ້າພະເຈົ້າຢູ່ສະເລີຍ!

ຈັ່ງແມ່ນຍາກ!

ດັ່ງນັ້ນ ບາງເທື່ອຂ້າພະເຈົ້າເລີຍໃຊ້ວິທີກົງກັນຂ້າມນັ້ນຄື **ບໍ່ເວົ້າເສັງເລີຍກໍ່ດີກວ່າ!**

ໂດຍຖືຄະຕິວ່າ **“ເວົ້າໄປສອງໄພເບັ້ງ ງຽບໆເສັງຕຳລິງທອງ”!**

ຊຶ່ງໝາຍຄວາມວ່າເວົ້າໄປບໍ່ມີປະໂຫຍດ ງຽບເສັງກໍ່ຈະດີກວ່າ!

ແຕ່ແລ້ວກໍ່ກັບກາຍເປັນວ່າ ຂ້າພະເຈົ້າຕ້ອງເສັງຕຳລິງທອງໄປອີຫລີ!

ນັ້ນຄືຖ້າຂ້າພະເຈົ້າເວົ້າ ຂ້າພະເຈົ້າອາດຈະເສັງຫາຍແຕ່ສອງໄພເບັ້ງ

ຊຶ່ງມີຄ່າ **6 ສະຕາງ** ແຕ່ຖ້າຂ້າພະເຈົ້າບໍ່ເວົ້າຄື ງຽບເສັງ

ຂ້າພະເຈົ້າອາດຈະເສັງຫາຍເຖິງ **1 ຕຳລິງ** (ມີຄ່າຮາວ 4 ບາດ) (ສຸພາສິດອັງກິດ-ຄຳສອນໃຈຂອງໄທ)

ແຕ່ໃນທີ່ນີ້ບໍ່ແມ່ນແຕ່ຕຳລິງທຳມະດາເທົ່ານັ້ນ

ແຕ່ເປັນເຖິງ**ຕຳລິງທອງ**ຊຶ່ງມີຄ່າມາກມາຍຫລາຍເທົ່າດົວ!

ດັ່ງນັ້ນຈຶ່ງກ່າວໂດຍສະລຸບໄດ້ວ່າ ບໍ່ວ່າຂ້າພະເຈົ້າຫລືທ່ານຈະເຮັດຫຍັງກໍ່ຕາມ

ລ້ວນມີໂອກາດຜິດພາດເຮັດໃຫ້ເສັງ ຫລືເສັງຫາຍໄດ້ທັງສິ້ນ!

ທ່ານຈຶ່ງຄວນຮູ້ຈັກຍອມຮັບຄວາມຈິງວ່າ

ໃນຊີວິດນີ້ບໍ່ມີຫຍັງທີ່ສົມບູນແບບ 100%

ທ່ານຕ້ອງຮູ້ຈັກທຳໃຈເຜີ້ອາໄວ້ສຳລັບຄວາມຜິດພາດ

ທີ່ທ່ານອາດເຮັດຕໍ່ຕົວເອງ ຫລືຜູ້ອື່ນ

ຮວມເຖິງຄວາມຜິດພາດທີ່ຜູ້ອື່ນອາດເຮັດຕໍ່ທ່ານ!

ເພາະຖ້າທຳໃຈໄດ້ເຊັ່ນນີ້ແລ້ວ ທ່ານກໍ່ຈະບໍ່ທຸກໃຈຈົນເກີນໄປ.. ແມ່ນຫລືບໍ່?

“ຈົ່ງເອົາຄວາມຜິດພາດຂອງຜູ້ອື່ນມາເປັນບົດຮຽນສຳລັບຊີວິດ  
ຈົ່ງເອົາຄວາມສຳເລັດຂອງຜູ້ອື່ນມາເປັນແນວທາງປະກອບກິຈ!”

2. ຄວາມຜິດພາດທີ່ມີປະໂຫຍດ!

ຄຳວ່າ “ຜິດ” ໝາຍຄວາມວ່າ

“ບໍ່ຕົງກັບຄວາມຈິງ ຫລືກຳນົດນິຍາມໄວ້ ບໍ່ຖືກ ຕ່າງໄປ ແລະແປກໄປ”

ສ່ວນຄຳວ່າ “ພາດ” ຄື “ບໍ່ຕົງທີ່ໝາຍ”

ເຊັ່ນ ດາດໄປ ລ່ຽງໄປ ຫລືຕະເລີດໄປ (ເປັນໄປ)

ຜິດພາດເພາະບໍ່ຮູ້ເທົ່າເຖິງການ

ຫລືເຊື່ອຕົວເອງເກີນໄປ”

ໃນຊີວິດຈິງຂອງທ່ານກໍຄົງຈະມີປະສົບການກັບ

ຄວາມ “ຜິດ” ແລະ “ພາດ” ມາບໍ່ໜ້ອຍ

ແລະທຸກເທື່ອທີ່ເຮົາ “ຜິດພາດ”

ທ່ານຈະສາມາດຮຽນຮູ້ບົດຮຽນທີ່ລ້ຳຄ່າສຳລັບຊີວິດຂອງທ່ານ!

ພຽງແຕ່ວ່າ ທ່ານບໍ່ມີເວລາຫລາຍໃນຊີວິດ

ທີ່ຈະຜິດພາດໃນທຸກໆເລື່ອງ ເພື່ອທີ່ຈະຮຽນຮູ້!

ດັ່ງນັ້ນ ທ່ານຈຶ່ງຄວນຮຽນຮູ້ຈັກບົດຮຽນສຳລັບຊີວິດຂອງທ່ານ

ຜ່ານຄວາມຜິດພາດຂອງຜູ້ອື່ນແທນ!

ດ້ວຍເຫດນີ້ ທ່ານຈຶ່ງເປັນທີ່ “ຄວາມຜິດພາດ”

ຂອງທຸກຄົນທີ່ຊ່ອຍໃຫ້ເຮົາຮຽນຮູ້ບົດຮຽນແຫ່ງຊີວິດ!

ໂດຍທີ່ທ່ານບໍ່ຕ້ອງເສັງເວລາ ເສັງຊັບສິນ ເສັງຕົວ ຫລືຮວມທັງ

“ເສັງຊີວິດ” ກັບຄວາມຜິດພາດໃນເລື່ອງເຫລົ່ານັ້ນກ່ອນ!

ໃນໜັງສືສຸພາສິດໄດ້ເຕືອນໄວ້ວ່າ

“ໃນວິຖີຂອງຄວາມຊອບທັມເປັນຊີວິດ

ແຕ່ທາງຂອງຄວາມຜິດພາດນຳໄປເຖິງຄວາມມໍຣະນາ!”

ດັ່ງນັ້ນ ຢ່າປ່ອຍໃຫ້ຊີວິດຂອງທ່ານຜິດພາດ

ຈົນຕ້ອງເສັງຊີວິດ ພຽງເພື່ອຮຽນຮູ້ວ່າ

ທ່ານຄວນເຮັດຫລືບໍ່ຄວນເຮັດຫຍັງ!

ເພາະມັນບໍ່ຄຸ້ມຄ່າ!

ຢ່າໃຫ້ທ່ານເຮັດຄວາມຜິດພາດໝ້ອນການຫລິ້ນສນຸກ

ເພາະສິນທີ່ຈະເກີດຂຶ້ນຕາມມາຄື ທຸກຂະໜາດ!

ໃຫ້ທ່ານລະມັດລະວັງຕົວຂອງທ່ານໃຫ້ດີ

ເພື່ອຈະບໍ່ເຮັດສິ່ງຜິດພາດໃດໆດ້ວຍຕົວຂອງທ່ານເອງ

ອັນເປັນການເບື້ອງຕົວລ້າໆ  
 ແຕ່ໃຫ້ຮຽນຈາກຄວາມຜິດພາດຂອງຄົນອື່ນແທນ?!?!?  
 ແລະໃນເວລາດຽວກັນ ຂໍໃຫ້ທ່ານຮຽນຮູ້ຈັກ  
 ແນວທາງໃນການປະກອບກິຈ  
 ຈາກຄວາມສຳເລັດຂອງຜູ້ອື່ນ  
 ເພື່ອເປັນແນວທາງດຳເນີນຊີວິດ!  
 ແລ້ວທ່ານຈະພົບວ່າ  
 ຊີວິດຊ່າງໜ້າຢູ່ເສັ້ງເຫລືອເກີນ!

“ຄວາມທຸກຍາກໃນວັນນີ້ອາດຈະມີ  
 ປໂຍດງອກເງິຍໃນວັນໜ້າ!”

3. ທຸກ-ລາບ!

“ຄວາມທຸກຍາກ”

ປະກອບດ້ວຍ “ທຸກ” ແລະ “ຍາກ”!

“ທຸກ” ໝາຍເຖິງ

“ຄວາມຍາກລຳບາກ

ຄວາມບໍ່ສະບາຍກາຍບໍ່ສະບາຍໃຈ”

ສ່ວນ “ຍາກ” ໝາຍເຖິງ

“ຄວາມລຳບາກ

ບໍ່ສະດວກ ບໍ່ງ່າຍ ຫລືຈົນ”!

ແຕ່ບໍ່ວ່າເຮົາກຳລັງຜະເຊີນກັບ

“ຄວາມທຸກ”

ຫລື “ຄວາມຍາກລຳບາກ” ປະການໃດຢູ່ກໍຕາມ

ສິ່ງທີ່ທ່ານຕ້ອງຮູ້ກໍຄື “ທຸກ” ນັ້ນ

ອາດເປັນຣົດຊິ່ງເປັນຜູ້ນຳຂະບວນຢູ່ກໍເປັນໄດ້!

“ນຳຂະບວນ” ສິ່ງໃດຫລື?

ກໍນຳຂະບວນ “ພຣະພອນ” ຫລື “ລາບ” ນັ້ນເອງ!

“ລາບ” ຄື “ຂອງທີ່ໄດ້ຫລີກການໄດ້ມາໂດຍບໍ່ໄດ້ຄາດຄິດ!”

ຄວາມທຸກ ບາງເທື່ອອາດນຳ “ລາບ” ມາສູ່ທ່ານຢ່າງບໍ່ຄາດຄິດ!

ເຮົາເອີ້ນ “ລາບ” ຢ່າງນີ້ວ່າ “ທຸກ-ລາບ”

ຊຶ່ງໝາຍເຖິງ “ການທີ່ຕ້ອງຮັບທຸກເສັ້ງກ່ອນຈິ່ງຈະມີລາບ”!

ກະສັດດາວິດຜູ້ຍິ່ງໃຫຍ່ເຄີຍກ່າວວ່າ

“ຕິແລ້ວ ທີ່ຂ້າພວກເຮົາອົງທຸກຍາກ  
ເຜື້ອຂ້າພວກເຮົາຈະຮຽນຮູ້ເຖິງກິດເກນຂອງພວກເຮົາ”!

ຢ່າງໜ້ອຍປາຍໂຍດຂອງ “ຄວາມທຸກຍາກ” ກໍຄື  
ເຮັດໃຫ້ຄົນເຮົາຮູ້ຈັກຖ່ອມຕົວລົງ!

ບໍ່ວ່າເຂົາຈະເປັນກະສັດ ຫລື ໄຜ່ ເສດຖີ ຫລື ຍາຈົກ

ນັກປາດ ຫລື ສາມັນຊົນ ແລະອື່ນໆ

ຄວາມທຸກຍາກ ຈຶ່ງມີປາຍໂຍດສຳລັບທຸກຄົນ!

ມະນຸດເຮົາໂດຍທົ່ວໄປໃນຍາມມີສຸກນັ້ນກໍມັກລົມພວກເຈົ້າ

ແຕ່ຍາມມີທຸກກັບເອີ້ນຫາພວກເຮົາ!

ກະສັດດາວິດຄົງມີປະສົບການໃນທຳນອງນີ້

ເພາະໃນຍາມສຸກພວກເຮົາປ່ອຍຕົວໃຈໄປກັບຣາຄະຕັນຫາຂອງຕົນ

ແລະເຮັດຜິດປະເວນີກັບນາງບັທເຊບາ

ຊຶ່ງເປັນພິຣຍາຂອງທະຫານຂອງດາວິດເອງ

ແຕ່ຝ່າສວັນບໍ່ເຂົ້າຂ້າງຜູ້ທີ່ເຮັດຜິດ

ພວກເຮົາເປັນເຈົ້າຈຶ່ງຊົງລົງໂທດກະສັດດາວິດໃຫ້ສຳນຶກຕົວ

ຜ່ານການດຳໜີຂອງທ່ານນາທານຜູ້ປະກາດພວກເຮົາແລະ

ຜ່ານການສູນເສັງບຸດທີ່ເກີດຈາກການລ່ວງປະເວນີກັບນາງບັທເຊບາ

ພວກເຮົາຕ້ອງທົນທຸກທໍາຣະມານໃຈກັບເຮືອງນີ້ລະຍະນຶ່ງ

ກ່ອນຈະຖ່ອມພວກເຮົາລົງຮັບການຕີສອນນັ້ນ

ແລະຮຽນຮູ້ຈັກທີ່ຈະລະມັດລະວັງໃນການດຳເນີນຊີວິດ

ຕາມກິດເກນຂອງພວກເຮົາ

ແລະກັບມາມີຄວາມສັມພັນທີ່ຖືກຕ້ອງກັບພວກເຮົາອີກເທື່ອນຶ່ງ

ໜ້າຍິນດີທີ່..

ພວກເຮົາຊົງເຜີຍເຜີຍ ຍອມຮັບແລະອວຍພອນດາວິດອີກເທື່ອນຶ່ງ

ໂດຍການປະທານ “ໂຊໂລໂນນ” ຜູ້ສລຽວສລາດແລະມັ່ງຄັ່ງ

ໃຫ້ບັງເກີດມາເປັນຂອງຂວັນ!

ຊຶ່ງນັບວ່າເປັນທຸກ-ລາບຢ່າງແທ້ຈິງ!

ວັນນີ້ຫາກທ່ານຜະເຊີນກັບຄວາມທຸກຍາກ

ກໍຢ່າຝ່າວໂວຍວາຍ ເພາະນັ້ນອາດຈະເປັນ

ທຸກ-ລາບຂອງທ່ານກໍເປັນໄດ້!

ຜູ້ໃດຈະຮູ້ໄດ້?!?!

# “ຣິດໄຟແຫ່ງຄວາມລື້ມເຫລວມັກແລ່ນ ຢູ່ເທິງລາງຂອງຄວາມກຽດຄ້ານ!”

## 4. ຣິດໄຟແຫ່ງຄວາມລື້ມເຫລວ

ຂ້າພະເຈົ້າມັກນັ່ງຣິດໄຟຊົມວິວທິວທັດ!  
 ແຕ່ຂ້າພະເຈົ້າບໍ່ມັກນັ່ງຣິດໄຟແຫ່ງຄວາມລື້ມເຫລວ!  
 ເມື່ອກ່ອນຄົນເຮົາມັກຈະປຽບທຽບການນັ່ງຣິດໄຟ  
 ວ່າເປັນອາການຂອງຄວາມເລື້ອຍເປື້ອຍບໍ່ໄດ້ເລື້ອງ!  
 ເຖິງກັບມີການເວົ້າເຍາະເຍີ້ຍວ່າ ສຽງລໍ່ຂອງຣິດໄຟຂນະທີ່ແລ່ນນັ້ນ  
 ຟັງຄ້າຍໆກັບປໂຍກທີ່ວ່າ “ເຖິງກໍ່ຊ່າງບໍ່ເຖິງກໍ່ຊ່າງ!” ຫລືວ່າ “ທຸກຄັ້ງໆ ທຸກຄັ້ງໆ”  
 ກ່າວກໍ່ຄື ຣິດໄຟເປັນສັນຍາລັກຂອງຄວາມບໍ່ກະຕິຣິລິ້ນ  
 ຈົນບາງຄັ້ງຄວາມຫມາຍກໍ່ຜຽນໄປເປັນ “ຄວາມກຽດຄ້ານ”!  
 ແຕ່ຣິດໄຟສະໄໝໃໝ່ນີ້ດີຂຶ້ນກວ່າສະໄໝບູຮານຫລາຍກວ່າ!  
 ຖ້າຫາກເປັນຣິດໄຟຟ້າຂອງຍີ່ປຸ່ນ ຫລືເຍິງຣະມັນ  
 ຫລືຝຣັ່ງເສດແລ້ວ ຄົນລະເຮືອງກັນເລີຍ!  
 ຣິດໄຟສະໄໝໃໝ່ພວກນັ້ນ ແລ່ນໄວເໝືອນກັບຈຳຣວດ  
 ຫລືບາງທີ່ເອີ້ນວ່າຣິດໄຟຫົວກະສຸນ!  
 ຣິດໄຟສະໄໝໃໝ່ຈິ່ງເປັນສັນຍາລັກຂອງຄວາມກ້າວໜ້າຢ່າງວ່ອງໄວ  
 ອັນເກີດຈາກຄວາມຄິດສ້າງສັນໃໝ່ໆທີ່ບໍ່ຢຸດຢັ້ງ!  
 ເມື່ອຣິດໄຟສະໄໝໃໝ່ຮາຍເທັກຕໍ່ຂຶ້ນເລື້ອຍໆ  
 ຮາງເກົ່າໆແບບຮອງດ້ວຍຂອນໄມ້ກໍ່ບໍ່ເໝາະສົມອີກແລ້ວ!  
 ດັ່ງນັ້ນເຮົາຈະເປັນຣິດໄຟທີ່ດູໝັ່ນເທິງລາງແຫ່ງຄວາມກຽດຄ້ານ  
 ຄຶງຈະບໍ່ໄດ້ອີກເຊັ່ນກັນ!  
 ຫາກຊີວິດຂອງເຮົາເປັນເໝືອນດັ່ງຣິດໄຟ  
 ເຮົາຈະປະສົບຄວາມສໍາເລັດໄດ້ຢ່າງໃດ?  
 ຖ້າເຮົາທໍາງານຫລືດໍາເນີນຊີວິດຢູ່ເທິງລາງແຫ່ງຄວາມກຽດຄ້ານ!  
 ຄໍາວ່າ “ກຽດຄ້ານ” ໝາຍຄວາມວ່າ “ບໍ່ຢາກທໍາງານ!”  
 ແລະຖ້າເຮົາບໍ່ທໍາງານຈະເອົາຫຍັງມາກິນ!!  
 ເຖິງມີບຸນເກົ້າເກັບໄວ້ກິນ ແຕ່ຖ້າໃຊ້ຊີ້ຟສິນທີ່ມີຢູ່  
 ໂດຍບໍ່ທໍາງານຫມາຍເພີ່ມ ສຸດທ້າຍກໍ່ຍາກຈົນລົງ!  
 ໃນໜັງສືສຸພາສິດບັນຣະຍາຍພາບຄົນກຽດຄ້ານຢ່າງຊັດເຈນວ່າ  
 “ຄົນກຽດຄ້ານຝັງມືຂອງຕົວເອງໄວ້ໃນຂາມ  
 ແລະບໍ່ຍອມແມ້ແຕ່ຈະນໍາອາຫານມາສູ່ປາກຂອງຕົນ” (ສຸພສ 19:24)

ແລະ

**“ຄົນກຽດຄ້ານຝັງມືຂອງເຂົາໄວ້ໃນຊາມ  
ເຂົາອິດເມື່ອຍທີ່ຈະນຳມືກັບມາທີ່ປາກຂອງຕົນ”** (ສພສ 26:15)

ຜູ້ໃດຄ້ານຂນາດນີ້ຕ້ອງນັບວ່າສາຫັດແນ່ນອນອີ່ຫລີ... ແມ່ນບໍ່???  
ຄົນຊະນິດນີ້ຈະປະສົບຄວາມສຳເລັດຫລືຄວາມກ້າວໜ້າໄດ້ຢ່າງໃດ?

**ກົງກັນຂ້າມ ເຮົາຄວນຈະດູໝັ່ນເໝືອນດັ່ງມິດ!**

ດັ່ງທີ່ໜັງສືສຸພາສິດຜັນຣະນາໄວ້ວ່າ

**“ຄົນກຽດຄ້ານເອີຍ ໄປຫາມິດໄປ**

ພິເຄາະເບິ່ງທາງຂອງມັນ ແລະຈົ່ງສລາດ

ໂດຍປາສາຈາກຫົວໜ້າ ເຈົ້າໜ້າທີ່ຫລືຜູ້ປົກຄອງ

ມັນຕຽມອາຫານຂອງມັນໄວ້ໃນຣະດູແລ້ງ

ແລະສະສົມຂອງກິນຂອງມັນໃນຣະດູກ່ຽວ”

(ສພສ 6:6-8)

ດັ່ງນັ້ນບໍ່ວ່າເຮົາຈະຢູ່ລຳຝັງຄົນດຽວ ຫລືຢູ່ເປັນໝູ່ຄນະ

**ຂໍໃຫ້ເຮົາດູໝັ່ນເໝືອນດັ່ງມິດ**

**ເພາະຖ້າເຮັດເຊັ່ນນີ້ແລ້ວ**

**ຮັບຮອງໄດ້ເລີຍວ່າເຮົາຈະບໍ່ມີວັນອິດຕາຍ!**

**ຂ້າພະເຈົ້າເຮົາຫົວເປັນປະກັນ!**

**ທ່ານເຫັນດ້ວຍກັນບໍ່?**

## “ງານທີ່ຍາກທີ່ສຸດໃນຊີວິດຂອງມະນຸດເຮົາ

ມີ 3 ປະການ ຄື

1. ເກັບຄວາມລັບ
2. ລົມສິ່ງທີ່ເຈັບປວດ
3. ໃຊ້ເວລາຫວ່າງໃຫ້ເປັນປໂຍດ!”

### 5. ງານທີ່ຍາກທີ່ສຸດ!

ບໍ່ຮູ້ເໝືອນກັນວ່າ ງານທີ່ຍາກທີ່ສຸດໃນຊີວິດຂອງທ່ານຄືຫຍັງ?

“ການເກັບຄວາມລັບ” ເປັນງານທີ່ຍາກເກີນໄປສຳລັບທ່ານບໍ່?

ອັນທີ່ຈິງເຮົາກຳລັງກັນຢູ່ແລ້ວວ່າ “ຄວາມລັບ” ບໍ່ມີໃນໂລກ!

ການຈະປິດບັງ “ຄວາມຈິງ” ຈາກມະນຸດນັບເປັນເລື່ອງທີ່ຍາກ!

ແຕ່ປິດບັງ “ຄວາມຈິງ” ຈາກພຣະເຈົ້າຍິ່ງເປັນເລື່ອງທີ່ເປັນໄປບໍ່ໄດ້

ຄວາມລັບຈິ່ງບໍ່ມີຢູ່ ບໍ່ວ່າໃນໂລກນີ້ຫລືໃນສວັນ!

ການເກັບຮັກສາຄວາມລັບຈິ່ງເປັນເລື່ອງຍາກແທ້ໆປະການນຶ່ງ

ການດຳເນີນຊີວິດທີ່ປອດໃສ່ບໍ່ມີຄວາມລັບໃດໆ  
ຈິ່ງເປັນນະໂຍບາຍແຫ່ງຊີວິດທີ່ດີທີ່ສຸດ!  
ສິ່ງທີ່ຍາກອັນດັບຕໍ່ໄປກໍຄື **“ການລົມສິ່ງທີ່ເຈັບປວດຮວດຮ້າວ!”**  
ບາງຄົນເຈັບແລ້ວຈຳ ແຕ່ມີໜ້ອຍຄົນທີ່ເປັນເຊັ່ນນັ້ນ  
ເພາະສ່ວນໃຫຍ່ຄົນເຮົາມັກເປັນປະເພດ**ເຈັບແລ້ວບໍ່ຈຳ!**  
ໃນຂນະທີ່ບາງຄົນອາດຈະຈຳ ແຕ່ຈຳໄດ້ບໍ່ດົນກໍລົມໄປອີກ!  
ທີ່ເຮົາເວົ້າເຖິງຂ້າງຕົ້ນນີ້ຄື  
ຄວາມ**ເຈັບ**ຫລືຄວາມ**ປວດຮ້າວ**ທີ່ເກີດຈາກການກະທຳຂອງເຮົາ!  
ຄວາມປວດຮ້າວປະເພດນີ້ລົມໄດ້ງ່າຍກວ່າຄວາມປວດຮ້າວ  
ຊຶ່ງເກີດຈາກ**ຄົນອື່ນ**ກະທຳໃຫ້ເຮົາ**ເຈັບປວດຮວດຮ້າວ!**  
ຫລາຍຄັ້ງທີ່ເຮົາທີ່ໃຈຫລືໝົດກຳລັງໃຈ  
ເພາະຄົນທີ່ເຮົາໄວ້ວາງໃຈກະທຳຕໍ່ເຮົາ!  
ອາດຈະດ້ວຍຄຳເວົ້າຫລືການກະທຳຊຶ່ງເຮົາຍາກທີ່ຈະລົມ!  
ແຕ່ຫາກວ່າ ການ**ຈິດຈຳ**ສິ່ງປວດຮ້າວດັ່ງກ່າວນັ້ນ  
ຈະບໍ່ຂຸ່ນເຮັດໃຫ້ເຮົາມີ**ຄວາມສຸກ**ເລີຍ!  
ການລົມເຖິງຈະຍາກ ແຕ່ກໍຄຸ້ມຄ່າກວ່າ**ການຈິດຈຳ**  
ແມ່ນບໍ່ທ່ານ?  
ແລະເຮົາສາມາດຈະລົມເລືອນຄວາມປວດຮ້າວນີ້ໄດ້  
ໂດຍການທຳງານທີ່ຍາກທີ່ສຸດອີກປະການນຶ່ງ ນັ້ນຄື  
**“ການຮູ້ຈັກໃຊ້ເວລາຫວ່າງໃຫ້ເປັນປໂຍດ”!**  
ການພະຍາຍາມຈະລົມບາງສິ່ງນັ້ນແທບເປັນໄປບໍ່ໄດ້!  
ຍິ່ງເຮົາພະຍາຍາມລົມສິ່ງໃດ  
ເຮົາຈະຍິ່ງຈຳສິ່ງນັ້ນໄດ້ແຈ້ງຊັດຫລາຍຍິ່ງຂຶ້ນ  
ວິທີການຮັບມືທີ່ດີທີ່ສຸດກັບ**ຄວາມຊົງຈຳທີ່ບໍ່ດີ** ກໍຄື  
ຫາສິ່ງທີ່ມີຄຸນຄ່າແລະມີປໂຍດເຮັດຢູ່ເລື້ອຍໆ!  
ໃຫ້ເຮົາໃຊ້ເວລາທີ່ເຮົາມີ ໂດຍສະເພາະຢ່າງຍິ່ງໃນເວລາຫວ່າງ  
ເຮັດສິ່ງທີ່ດີມີຄ່າຄູ່ຄວນຕໍ່ການຈິດຈຳ  
ເຮັດອັນນຶ່ງຫັບຊ້ອນອັນສອງ ແບບນີ້ໄປເລື້ອຍໆ  
ເປັນລະຍະເວລາດົນພໍສົມຄວນ!  
ໃນບໍ່ຊ້າ ຄວາມຊົງຈຳຂອງເຮົາຈະເຫລືອແຕ່ສິ່ງດີໆ ທີ່ຫັບຊ້ອນກັນຂຶ້ນ  
ຈົນເຖິງຄວາມຈຳໃນເລື່ອງຄວາມປວດຮ້າວຫລືສິ່ງຊົ່ວຮ້າຍໃນອະດີດ  
ຄ່ອຍໆເລີ້ມເລືອນລາງຈົນແທບຈະຈຳບໍ່ໄດ້  
ຫລືແມ້ແຕ່ຈະຈຳໄດ້  
ແຕ່ກໍບໍ່ເຫລືອອິດທິພົນໃດໆຕໍ່ເຮົາອີກຕໍ່ໄປ!

ດັ່ງນັ້ນ ເຖິງວ່າສິ່ງທີ່ກ່າວມາຂ້າງຕົ້ນຈະເປັນງານທີ່ຍາກທີ່ຈະເຮັດ  
ແຕ່ກໍບໍ່ຍາກຈົນເກີນກວ່າທີ່ຈະເຮັດໄດ້ (1)  
ຖ້າທ່ານຕັ້ງໃຈຈະເຮັດ! ເຊິນລອງເບິ່ງເດີ!

(1) ເໝືອນກັບທີ່ໂມເຊເຄີຍກ່າວເດືອນໃຫ້ **ຊາວອິສຣາເອນ** ກະທຳຕາມກົດເກນ  
ກົດໝາຍຂອງພຣະເຈົ້າ ທີ່ເບິ່ງເໝືອນວ່າຍາກເກີນກວ່າທີ່ຈະກະທຳໄດ້  
“ເພາະວ່າພຣະບັນຍັດຊຶ່ງຂ້າພະເຈົ້າບັນຊາທ່ານໃນວັນນີ້ ສຳລັບທ່ານບໍ່ຍາກ  
ເກີນໄປແລະບໍ່ຫ່າງເຫີນເກີນໄປດ້ວຍ” (ຜບຍ 30:11)

## “ຈິ່ງຮັກສາ ຄວາມປະພຶດຂອງທ່ານໃຫ້ດີ ແລ້ວຊື່ສຽງທີ່ດີຂອງທ່ານ ຈະຮັກສາຊີວິດຂອງທ່ານໄວ້!”

### 6. ຊື່ສຽງຮັກສາຊີວິດ

ຄົນຫລາຍຄົນ  
ກັງວົນເຮືອງຊື່ສຽງຂອງຕົນຫລາຍເກີນໄປ  
ຈົນເຖິງຕ້ອງເຮັດຫລາຍສິ່ງທີ່ບໍ່ສົມຄວນ!  
ແລະເຮັດໃຫ້ຊື່ສຽງຂອງຕົນເອງຕ້ອງເສັ້ນໄປໃນທີ່ສຸດ!  
ສິ່ງທີ່ຄົນມີຊື່ສຽງຢ້ານຫລາຍທີ່ສຸດຢ່າງນຶ່ງກໍຄື  
ການບແລັກແມລ໌ (Black Mail) ຄົນອື່ນ ຊຶ່ງຫມາຍເຖິງການຂູ່ເຂັນເອົາເງິນ  
ໂດຍຂົ່ມຂູ່ວ່າຈະເປີດເຜີຍຄວາມລັບ  
ຫລືພິດຕິກັມບາງຢ່າງທີ່ບໍ່ຕ້ອງການຈະໃຫ້ເປີດເຜີຍ!  
ບາງຄັ້ງເພາະຢ້ານເສັ້ນຊື່ສຽງທີ່ສະສົມມາ  
ຄົນທີ່ມີຊື່ສຽງກໍອາດຈະຈຳໃຈຍອມຈ່າຍເງິນຫລືສິ່ງແລກປ່ຽນ  
ໃຫ້ແກ່ຜູ້ຂູ່ເຂັນຕາມທີ່ຮຽກຮ້ອງມາ!  
ແຕ່ຖ້າຜູ້ມີຊື່ສຽງດັ່ງກ່າວມີອິດທິພົນແລະມີສະມຸນຣາຍລ້ອມ  
ກໍອາດຈະສ້າງການໃຫ້ກຳຈັດຜູ້ຂູ່ເຂັນກໍເປັນໄດ້!  
ເມື່ອມີເຮືອງຮາວເກີດຂຶ້ນ ແລະຄວາມຈິງເປີດເຜີຍ  
ຜູ້ມີຊື່ສຽງນັ້ນອາດຖືກຈັບກຸມ ແລະຊື່ສຽງອາດມີວໝອງລົງ  
ຈົນໝົດຄວາມໜ້າເຊື່ອຖືຫລືຄວາມໜ້າສັດທາກໍເປັນໄດ້!  
ດັ່ງນັ້ນຢ່າໃຫ້ເຮົາປະພຶດຕົວທີ່ດ່າງຜ່ອຍຫລືມີມົນທົນ  
ເພາະຖ້າເຮົາບໍ່ໄດ້ເຮັດສິ່ງໃດທີ່ໜ້າລະອາຍ  
ເຮົາຍ່ອມບໍ່ມີ “ຄວາມລັບ” ໃດໃຫ້ຜູ້ອື່ນ “ບແລັກແມລ໌”!  
ແລະຫາກເຮົາມີຊີວິດທີ່ສັດຊື່ແລະດີງາມ  
ກໍບໍ່ຕ້ອງກັງວົນວ່າໃຜຈະນິນທາວ່າຮ້າຍຫລືເປັນພະຍານເທັດໃສ່ຮ້າຍ

ເຮົາໃຫ້ມິວໝອງ ເພາະຈະບໍ່ມີຜູ້ໃດເຊື່ອຄຳກ່າວຫາດັ່ງກ່າວນັ້ນ!

**ເພາະຄວາມຈິງກໍຄືຄວາມຈິງຢູ່ນັ້ນເອງ!**

ຖ້າເຮົາບໍ່ໄດ້ເຮັດຜິດເຮັດຊົ່ວ ພິສູດກັນຫລາຍເທື່ອຫລາຍທີ

ກໍຕ້ອງອອກມາວ່າເຮົາບໍ່ໄດ້ເຮັດຊົ່ວ!

ຖ້າຕາບໃດດວງຈັນຍັງຄົງສ່ອງແສງຢູ່

ບໍ່ວ່າໝາຈະເຫົ້າດວງຈັນນັ້ນຢ່າງໃດ

**ດວງຈັນກໍຍັງຄົງເປັນດວງຈັນຕລອດໄປ!**

ດັ່ງນັ້ນຈິ່ງຮັກສາຊີວິດແລະຄວາມປະພຶດຂອງທ່ານໄວ້ໃຫ້ດີ

ແລ້ວຊື່ສຽງທີ່ດີຂອງທ່ານຈະປົກປ້ອງຄຸ້ມຄອງຊີວິດຂອງທ່ານ!

2000 ປີກ່ອນ ທ່ານເປໂຕຜູ້ຍິ່ງໃຫຍ່ ໄດ້ກ່າວອັນມະຕະວາຈາໄວ້ວ່າ

**“ຈິ່ງຮັກສາຄວາມປະພຶດອັນດີຂອງທ່ານໄວ້..**

**ເພື່ອວ່າເມື່ອມີຄົນຕິຕຽນທ່ານວ່າປະພຶດຊົ່ວ**

**ເຂົາຈະໄດ້ເຫັນການດີຂອງທ່ານ!..”** (1 ປຕ 2:12)

**ວັນນີ້ ຢ່າທ້ຽວໃຈ**

ຖ້າມີຜູ້ໃດໃສ່ຮ້າຍທ່ານຫລືກ່າວເທັດກ່ຽວກັບຕົວທ່ານ

ຂໍໃຫ້ຮັກສາຄວາມປະພຶດອັນດີໄວ້

ມັນຈະກາຍເປັນເກາະປ້ອງກັນຊີວິດຂອງທ່ານໄວ້!

**ທ່ານເຫັນດ້ວຍຫລືບໍ່?**

**“ຄຸນນະພາບຂອງຄົນ ແທກກັນທີ່ວ່າ  
ເຂົາສາມາດອິດທິນຕໍ່ ຄວາມກົດດັນໄດ້ດີນປານໃດ  
ກ່ອນທີ່ເຂົາຈະໝົດກຳລັງໃຈ!”**

**7. ຄຸນນະພາບຂອງທ່ານ!**

ຜູ້ໃດກໍຢາກເປັນຄົນທີ່ມີຄຸນນະພາບ

ຮ່ວມທັງຕົວຂອງທ່ານດ້ວຍ ແມ່ນບໍ່?

ບາງຄົນເຖິງກັບປັກໃຈເຊື່ອຢ່າງໜັ້ນໃຈວ່າຕົນເອງມີຄຸນນະພາບ

ແຕ່ຈະຈິງຫລືບໍ່ນັ້ນເປັນອີກເລື່ອງນຶ່ງ!

ຄຳວ່າ **“ຄຸນນະພາບ”** ຫມາຍເຖິງ **“ລັກສະນະຄວາມດີ**

**ລັກສະນະປະຈຳຕົວຂອງບຸກຄົນ ຫລືສິ່ງຂອງ”**

ຄົນທີ່ມີຄຸນນະພາບ ກໍຄື ຄົນທີ່ມີລັກສະນະຂອງຄວາມດີໃນຕົວເອງ!

ຄົນທີ່ບໍ່ມີລັກສະນະທີ່ດີໃນຊີວິດ

ຍ່ອມບໍ່ມີສິດເອີ້ນຕົນເອງວ່າມີຄຸນນະພາບ!

ແລ້ວລັກສະນະທີ່ “ດີ” ທີ່ວ່າ ໝາຍຄວາມວ່າຢ່າງໃດ?  
 ໃນວິຈານກິນ ໄດ້ອະທິບາຍວ່າ  
**“ດີ” ໝາຍເຖິງ “ມີລັກສະນະທີ່ເປັນໄປໃນທາງທີ່ຕ້ອງການ  
 ເປັນໜ້າປາຖນາ ໜ້າພໍໃຈ!”**  
 ແຕ່ຄົນມີຄຸນນະພາບໃນບ່ອນນຶ່ງ  
 ອາດບໍ່ແມ່ນຄົນມີຄຸນນະພາບໃນອີກບ່ອນນຶ່ງ!  
 ເພາະສະຖານທີ່ທັງສອງແຫ່ງອາດມີຄວາມຕ້ອງການຄົນງານນັ້ນໆ  
 ແຕກຕ່າງກັນຕາມລັກສະນະຂອງວຽກງານ!  
 ຢ່າງເຊັ່ນ ໃນວຽກງານແບບນຶ່ງຕ້ອງການຄົນງານທີ່ມີຄວາມແມ່ນຢາເດັດດ່ຽວ  
 ແລະເຂັ້ມງວດໃນເລື່ອງເວລາ  
 ແຕ່ພໍຄົນງານນັ້ນໄປທຳງານໃນທີ່ອີກແຫ່ງນຶ່ງ  
 ທີ່ຕ້ອງການຄວາມຍິດຍາວໃນເລື່ອງເວລາສູງ  
 ຜົນຮັບຈະເປັນແບບໃດ ຄິດວ່າທ່ານຄົງຈະເຕົ້າໄດ້ແມ່ນບໍ່?  
 ຢ່າງໃດກໍດີ ບໍ່ວ່າຈະພົບກັບສະຖານະການໃດໆ  
 ທັງທີ່ໄດ້ຄາດຫວັງໄວ້ ຫລືຄາດຄິດບໍ່ເຖິງກໍຕາມ  
**ລັກສະນະຂອງຄົນທີ່ດີມີຄຸນນະພາບ ກໍຄື**  
**ຄົນທີ່ສາມາດຍືນຍົດ**  
**ແລະປັບຕົວເອງໃຫ້ຮັບມືກັບສະພາບການທີ່ບໍ່ໜ້າປາຖນານັ້ນ**  
**ໄດ້ຢ່າງມີປະສິດທິພາບສເມີ**  
 ເຖິງແມ້ວ່າຈະຕ້ອງໃຊ້ຄວາມອິດທິນ  
 ຫລືຄວາມພາກພຽນຢ່າງຫລວງຫລາຍກໍຕາມ  
 ດ້ວຍເຫດນີ້ເອງ  
 ຄົນໃດຄົນນຶ່ງທີ່ສາມາດອິດທິນຕໍ່ຄວາມກົດດັນ  
 ຫລືປັນຫາໄດ້ຢ່າງໜ້າໜັກແໜ້ນໜັ້ນຄົງ  
 ອີກທັງກໍໃຫ້ເກີດຜົນຜົນໃນການງານທີ່ເຮັດໄດ້ຢ່າງຕໍ່ເນື່ອງ  
 ໂດຍບໍ່ໝົດກຳລັງໃຈ  
 ກໍນັບໄດ້ວ່າຄົນງານນັ້ນເປັນຄົນດີທີ່ມີຄຸນນະພາບຢ່າງແທ້ຈິງ!  
 ວັນນີ້ຂໍໃຫ້ເຮົາປຸກໃຈຊຶ່ງກັນແລະກັນໃຫ້ເປັນຄົນດີ ແລະມີຄຸນນະພາບ  
 ຫວັງວ່າທ່ານຈະເປັນນຶ່ງ  
 ໃນຖ້າມາກາງຄົນດີມີຄຸນນະພາບໃນບ່ອນທີ່ທ່ານຢູ່!  
 ຈະເປັນໄປໄດ້ຫລືບໍ່?  
**“ແລະຂໍໃຫ້ເຮົາຟິຈາຣະນາເບິ່ງວ່າຈະເຮັດຢ່າງໃດ  
 ຈຶ່ງຈະປຸກໃຈຊຶ່ງກັນແລະກັນ  
 ໃຫ້ມີຄວາມຮັກແລະເຮັດຄວາມດີ”** ຮຣ 10:24

# “ວິທີການທີ່ດີທີ່ສຸດໃນການລົມບັນຫາຂອງຕົວທ່ານເອງ ກໍຄື ການຊ່ອຍແກ້ບັນຫາໃຫ້ຜູ້ອື່ນ!”

## 8. ລົມຕົວເອງ!

ບົກກະຕິ ບົດກະວີທີ່ວ່າ “ລົມຕົວ”

ມັກເປັນຄຳທີ່ມີຄວາມໝາຍໃນທາງລົບ!

ເພາະໝາຍຄວາມວ່າ

“ຂາດຄວາມຮູ້ສຶກຕົວ ຂາດຄວາມຮູ້ສຶກຜິດຊອບ

ຂາດຄວາມລະນຶກເຖິງຖານະເດີມຂອງຕົນ!”

ຄົນທີ່ມີລັກສະນະ “ລົມຕົວ” ດັ່ງກ່າວ

ມັກຈະເປັນທີ່ລັງກຽດຢຽດຫຍາມຂອງຄົນຮອບຂ້າງ

ເພາະເຂົ້າທຳນອງ “ງົວລົມຕົນ!”

ແຕ່ບົດກະວີທີ່ວ່າ “ລົມຕົວເອງ” ກໍບໍ່ມີຄວາມໝາຍໄປໃນທາງບວກ!

ເພາະໝາຍເຖິງ ການຮູ້ຈັກ “ລົດ - ລະ” ແລະບໍ່ຕິດຍຶດກັບຕົວເອງ!

ຫລືຮູ້ຈັກມອງຂ້າມ “ອັດຕາ” ຂອງຕົວເອງໄປ!

ຄົນເຮົາ.. ເມື່ອບໍ່ຕິດຍຶດຫລືກັງວົນກ່ຽວກັບ “ຜົນປະໂຫຍດ” ຫລື

“ສັກສີ” ຂອງຕົວເອງຫລາຍເກີນໄປກໍຈະບໍ່ທຸກຫລາຍ!

ຄົນຊະນິດນີ້ຈະບໍ່ຄ່ອຍເສັງກຳລັງໃຈງ່າຍໆ ກັບບັນຫາໃດໆ!

ເພາະເຂົາຮູ້ຈັກປ່ອຍວາງ ບໍ່ຮູ້ສຶກເສັງໜ້າເສັງກຽດຫຍິ່ງ

ຖ້າເປັນຝ່າຍຜ່າຍແຜ່ ຫລືບໍ່ປະສົບຄວາມສຳເລັດ

ຢ່າງທີ່ຄົນອື່ນຄາດຫວັງ!

ຄົນຊະນິດນີ້ບໍ່ຄ່ອຍທຳຮ້າຍຕົວເອງ

ເມື່ອພາດຫວັງໃນສິ່ງທີ່ຕົນຫລືຄົນຮອບຂ້າງຄາດຫວັງ!

ຄົນຊະນິດນີ້ຈະຮູ້ຈັກຈັດການກັບບັນຫາຂອງຕົນເອງ

ໂດຍການ “ວາງ” ບັນຫາເຫລົ່ານັ້ນຂອງຕົນລົງ

ແລ້ວກ້າວອອກໄປຊ່ອຍ “ແບກ” ບັນຫາຂອງຜູ້ອື່ນ!

“ຈົ່ງຊ່ອຍຮັບພາລະຂອງກັນແລະກັນ ທ່ານຈົ່ງຈະໄດ້ປະຕິບັດຕາມພຣະບັນຍັດ  
ຂອງພຣະຄຣິດ” (ຄລຕ 6:2)

ແລະການຊ່ອຍຜູ້ອື່ນແກ້ບັນຫານີ້

ຈະເປັນຢ່າຮັກສາທີ່ດີທີ່ສຸດສຳລັບການແກ້ບັນຫາຂອງເຮົາ!

ໂລກນີ້ຊ່າງແປກແທ້ໆໝໍ!!!

ຍິ່ງເຮົາພະຍາຍາມຈະລົມບັນຫາຂອງເຮົາ

ມັນກັບເຮັດໃຫ້ເຮົາຍິ່ງຈຳບັນຫານັ້ນໄດ້ແມ່ນຢ່າຍິ່ງຂຶ້ນ!

ແຕ່ການປະຖິ້ມບັນຫາຂອງເຮົາ ແລ້ວໄປຊ່ອຍຜູ້ອື່ນແກ້ບັນຫາຂອງເຂົາ  
“ຈົ່ງເຫັນອີກເຫັນໃຈຊ່ອຍໄພພິນຂອງພຣະເຈົ້າເມື່ອເຂົາຂັດສົນ  
ຈົ່ງມີນ້ຳໃຈອັທຍາສັຍໂມຕຣີ” (໒໓ 12:13)

ສິ່ງນີ້ກັບຈະເຮັດໃຫ້ເຮົາລິມບັນຫາຂອງຕົນເອງ  
ໄດ້ຢ່າງໜ້າປລາດ!

ດັ່ງນັ້ນ ເຖິງວັນນີ້ທ່ານຈະມີບັນຫາຫລືມີຄວາມທຸກ ກໍຈົ່ງຢາກຖອຍໃຈ!

ຢາມົວແຕ່ຈົມປັກຢູ່ກັບບັນຫາຂອງທ່ານ!

ຈົ່ງຫັນໄປເບິ່ງຄົນຮອບຂ້າງຂອງທ່ານ

ແລ້ວກ້າວອອກໄປຂ້າງໜ້າ

ຊ່ອຍເຂົາແກ້ບັນຫາທີ່ຮຸນເຮົ້າຊິວິດຂອງເຂົາ

ແລ້ວທ່ານຈະຮູ້ສຶກດີຂຶ້ນຢ່າງເຫລືອເຊື້ອ

**ຫາກບໍ່ເຊື້ອ ເຊິນທ່ານລອງເຮັດເບິ່ງ!!!**

**ການຍົກໂທດ ຄື ນ້ຳຫອມ ທີ່ກັນມາຈາກດອກໄມ້  
ແລະຖືກໃຊ້ເປັນພອນແກ່ຕົນທີ່ຢຽບຢໍ່າມັນ!”**

### 9. ນ້ຳຫອມຈາກສິນຕິນ

ຕົນເປັນອະວັຍວະທີ່ຕໍ່າໃນທັສນະຂອງຄົນທົ່ວໄປ  
ຄົນທົ່ວໄປບໍ່ມັກໃຫ້ຄົນອື່ນໃຊ້ຕົນກັບອະວັຍວະສ່ວນໃດຂອງຕົນ!

ການໃຊ້ຕົນຊຶ່ງມາທີ່ຕົວຂອງເຮົານັບເປັນສິ່ງທີ່ຮັບບໍ່ໄດ້ເລີຍ!

ແຕ່ເຮົາກໍຄົງປະຕິເສດຄວາມຈິງບໍ່ໄດ້ວ່າ

**“ຕົນ” ເປັນອະວັຍວະທີ່ມີປໂຍດຕໍ່ເຮົາຢ່າງມະຫາສານ!**

ເພາະຖ້າບໍ່ມີຕົນ ເຮົາກໍຢືນບໍ່ໄດ້!

ຫລືຖ້າບໍ່ມີຕົນເຮົາກໍຍ່າງໄປມາບໍ່ໄດ້!

ເຫດສັນນັ້ນ ກະເສດຕະກອນຈຳນວນຫລວງຫລາຍໃຊ້ຕົນໃນການສ້າງຜົນຜິດ!

ຢ່າງເຊັ່ນ ໃນທຸກະກິດການເຮັດເຫລົ່າອະງຸ່ນ

ນັບແຕ່ບູຮານນະການມາແລ້ວ

ກະເສດຕະກອນຈະໃຊ້ຕົນຢ່າອະງຸ່ນໃນບໍ່ຢ່າອະງຸ່ນ

“ພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າຊົງກ່າວວ່າ, “ເບິ່ງແມ່ ວັນເວລາຈະມາເຖິງ

ເມື່ອຄົນທີ່ໂຖຈະທັນຄົນທີ່ກຽວ

ແລະຄົນທີ່ຢ່າຜົນອະງຸ່ນຈະທັນຄົນທີ່ຫວ່ານເມັດອະງຸ່ນ

ຈະມີນ້ຳອະງຸ່ນຍ້ອຍລົງຈາກພູເຂົາ

ເນີນເຂົາທັງສິ້ນຈະລະລາຍໄປ” (໑໓ 9:13)

ຈົນໄດ້ນ້ຳອະງຸ່ນເຂັ້ມຂົ້ນອອກມາ  
ກ່ອນຈະນຳໄປບັນຈຸຫລືປ່ຽນສະພາບເປັນຜລິດຕະພັນສາອະພັດນາມ!  
ເວົ້າງ່າຍໆກໍຄື

ໃນອະດີດ ຖ້າບໍ່ມີຕົນ ກໍບໍ່ມີນ້ຳອະງຸ່ນມາໃຫ້ຕື່ມ!  
ຂ້າພະເຈົ້າເອງກໍບໍ່ຮູ້ເໝືອນກັນວ່າ  
ໃນວິທີການຜລິດນ້ຳຫອມ ໃນສະໄຫມບູຮານນັ້ນ  
ເຂົ້າໃຊ້ຕົນຢຽບຢ່າດອກ ໃບ ຫລື ຜົນຂອງພືດພັນນາໆຊະນິດ  
ເພື່ອຈະໄດ້ຫົວເຊື້ອຂອງນ້ຳຫອມອອກມາເຊັ່ນດຽວກັນຫລືບໍ່?  
ຖ້າເປັນຈິງຕາມນັ້ນ ນ້ຳຫອມທີ່ກິນອອກມາໄດ້ ກໍຄື ພອນ  
ທີ່ກັບໄປສູ່ຕົນທີ່ຢຽບຢ່າເຫລົ່າດອກໄມ້ນັ້ນເອງ!

ຫາກຊີວິດຂອງເຮົາໃນວັນນີ້!  
ເປັນເໝືອນກັບດອກໄມ້ທີ່ຖືກຢຽບຢ່າ ຖືກທຳຮ້າຍ  
ບໍ່ວ່າຈະທາງກາຍຫລືທາງຈິດໃຈ  
ແຕ່ໃນເຫດການເຫລົ່ານັ້ນ  
ກັບເຮັດໃຫ້ເຮົາຈະເຮັນໃຫຍ່ຂຶ້ນໃນຝ່າຍຈິດວິນຍານ  
ຄື ເຮັດໃຫ້ເຮົາຖອມຕົວຖອມໃຈຫລາຍຂຶ້ນ  
ຫລື ເຮັດໃຫ້ເຮົາເຂົ້າໃຈ ແລະເຫັນໃຈຜູ້ອື່ນຫລາຍຂຶ້ນ  
ຫລື ເຮັດໃຫ້ເຮົາຮູ້ຈັກຄຸນຄ່າຊີວິດຂອງເຮົາຫລາຍຂຶ້ນ ແລະອື່ນໆ  
ສິ່ງເຫລົ່ານີ້ກໍຖືໄດ້ວ່າເປັນພອນຕໍ່ຊີວິດຂອງເຮົາ  
ອາການນຶ່ງທີ່ພໍ້ຈະບົ່ງບອກໄດ້ວ່າ

ເຮົາກຳລັງໃຫຍ່ຂຶ້ນ ຫລືມີວຸດິຝາວະທາງຈິດວິນຍານແລ້ວ  
ກໍຄື ການທີ່ເຮົາຮູ້ຈັກໃຫ້ອະພິຍແກ່ຜູ້ທີ່ເຮັດສິ່ງຊົ່ວຮ້າຍຕໍ່ເຮົາ!  
ດັ່ງນັ້ນການຍົກໂທດໃຫ້ແກ່ຜູ້ທີ່ກະທຳຜິດຕໍ່ເຮົາ  
ແລະແຖມດ້ວຍການອວຍພອນໃຫ້ແກ່ເຂົາ  
ຈິ່ງເປັນເໝືອນດັ່ງນ້ຳຫອມທີ່ກິນມາຈາກດອກໄມ້  
ເພື່ອຈະເປັນພອນແກ່ຕົນທີ່ຢຽບຢ່າມັນ!  
ແມ່ນບໍ່! ໃນເມື່ອເຮົາໄດ້ຮັບພອນເພາະຕົນຂອງຜູ້ອື່ນ  
ການຍົກໂທດໃຫ້ແກ່ເຂົານີ້ຍັງຖືວ່າໜ້ອຍເກີນໄປ!  
ອັນທີ່ຈິງແລ້ວ ເຮົາຄວນຈະອອບໃຈເຂົາດ້ວຍຊ້າໄປ...

ແມ່ນຫລືບໍ່?

# ການໃຫ້ອະພິຍ ກໍເໝືອນກັບ ການປ່ອຍນັກໂທດອອກຈາກທີ່ ຄູມຂັງແລ້ວພົບວ່ານັກໂທດຄົນນັ້ນຄື ຕົວທ່ານເອງ!

## 10. ປ່ອຍຕົວທ່ານເອງ!

ທ່ານເຄີຍຮູ້ສຶກຂົ່ມຂືນ ຄຽດແຄ້ນ

ຈົນກິນບໍ່ໄດ້ນອນບໍ່ຫລັບຫລີບ?

ອາການດັ່ງກ່າວເປັນອາການຂອງຄົນທີ່ຍັງບໍ່ຍົກໂທດ

ຫລືບໍ່ຍອມໃຫ້ອະພິຍແກ່ຜູ້ທີ່ກະທຳຜິດຕໍ່ຕົວເຂົາ!

ຈິດໃຈຂອງບຸກຄົນທີ່ບໍ່ອາດໃຫ້ອະພິຍຕໍ່ຄູກໍຣະນີນີ້

ເປັນຈິດໃຈທີ່ຮ້ອນຮົນເໝືອນດັ່ງຖືກໄຟຈາກໂລກັນຜົາຜານ

ຊະນິດທີ່ບໍ່ມີນ້ຳຫລືນ້ຳຢາໃດຈະລະງັບຫລືດັບເຜິງນະຣົກນັ້ນໄດ້!

ຄົນທີ່ມີຈິດໃຈບໍ່ໃຫ້ອະພິຍ

ປຽບເໝືອນກັບຄົນທີ່ຖືກຂັງໄວ້ໃນຄູນາຣົກ

ທາງດຽວທີ່ຈະຫລຸດພົ້ນຈາກສະພາບອັນໜ້າອະນາດນັ້ນໄດ້

ກໍຄື ຕ້ອງເປີດປະຕູໃຈ

ລະບາຍຄວາມຮ້ອນແຮງຈາກໄຟນາຣົກອອກມາ!

ແລະກູນແຈດອກດຽວເທົ່ານັ້ນທີ່ຈະເປີດປະຕູໃຈນີ້ໄດ້

ຄື “ການໃຫ້ອະພິຍ”!

ຄຳວ່າ “ອະພິຍ” ໝາຍຄວາມວ່າ

“ຄວາມບໍ່ມີພິຍ ຄວາມບໍ່ຕ້ອງຢ້ານ”

ຄົນທີ່ບໍ່ໃຫ້ອະພິຍແກ່ຜູ້ອື່ນຍອມເປັນພິຍຕໍ່ຄູກໍຣະນີ!

ຫລືເປັນທີ່ໜ້າຫວາດກົວແກ່ເຂົາ!

ແຕ່ຄົນທີ່ຍອມໃຫ້ອະພິຍ ຄື ຄົນທີ່ຫຍິບຍື່ນ “ຄວາມບໍ່ເປັນພິຍ”

ຫລື “ຄວາມບໍ່ຕ້ອງຢ້ານ” ໃຫ້ແກ່ຄູຕໍ່ສູ້!

ຊຶ່ງຈະເຮັດໃຫ້ບັນຍາກາດແຫ່ງການເປັນປໍຣະປັກສລາຍມະລາຍໄປ!

ການກະທຳເຊັ່ນນີ້ ອາດເອີ້ນໄດ້ວ່າ

“ອະພິຍທານ” ຫລື ການໃຫ້ຄວາມບໍ່ມີພິຍ!

ຖ້າທ່ານເປັນບຸກຄົນນຶ່ງທີ່ກະທຳສິ່ງທີ່ຜິດພາດໄປແລ້ວ

ບໍ່ວ່າຈະໂດຍເຈຕະນາຫລືບໍ່ກໍຕາມ

ທ່ານຕ້ອງການ ການໃຫ້ອະພິຍບໍ່ແມ່ນຫລື?

ທ່ານຕ້ອງການ “ໂອກາດ” ທີ່ຈະເລີ້ມຕົ້ນໃໝ່ບໍ່ແມ່ນຫລື?

ແລະຖ້າຫາກທ່ານເອງຍັງຕ້ອງການເຊັ່ນນັ້ນ!

ແລ້ວຄົນອື່ນທີ່ກະທຳຜິດຕໍ່ທ່ານລະ

ເຂົາຈະບໍ່ຕ້ອງການເຊັ່ນດຽວກັນດອກຫລີ?  
 ແນ່ນອນ! ຖ້າທ່ານໃຫ້ອະພິຍາມແກ່ເຂົາ  
 ກໍ່ເທົ່າກັບທ່ານໄດ້ປົດປ່ອຍຕົວເອງອອກຈາກຄຸກແຫ່ງຄວາມຄຽດແຄ້ນ!  
 ແລະ ກໍາລັງປ່ຽນສັດຕູຂອງທ່ານໃຫ້ກັບກາຍເປັນມິດ!  
 ດັ່ງທີ່ຫນັງສືສຸພາສິດຂຽນໄວ້ວ່າ  
 “ບຸກຄົນຜູ້ໃຫ້ອະພິຍາມທໍລະຍົດ  
 ກໍ່ມຸ່ງໝັ້ນທີ່ຈະສ້າງມິດຕະພາບ!” (ສພສ 17:9)  
 ວັນນີ້ທ່ານພ້ອມຈະສ້າງມິດຕະພາບແລ້ວຫລີຍັງ?

**“ຈົ່ງຈາຣິກຄວາມຜິດບາບຂອງຜີ້ນ້ອງໄວ້ເທິງຫາດຊາຍ  
 ເພື່ອເມື່ອເວລາຟອງນ້ຳຊັດຂຶ້ນຜັງ  
 ນ້ຳທະເລຈະກົບເກື້ອນລົບຮອຍບາບເຫລົ່ານັ້ນຫາຍໄປ  
 ແຕ່ຈົ່ງ.. ຈາຣິກຄວາມດີຂອງເຂົາໄວ້ໃນຫົວໃຈ  
 ເພື່ອວັນເວລາຈະບໍ່ສາມາດບັນທອນທໍາລາຍລົງ!”**

**11. ບາບຂອງຜີ້ນ້ອງ!**

ຄົນທີ່ບໍ່ເຄີຍຜິດພາດ ຫລືບໍ່ເຄີຍເຮັດບາບເລີຍ ຄົງຫາບໍ່ມີອີກແລ້ວໃນໂລກນີ້!  
 ຖ້າຈະມີກໍຄົງມີແຕ່ພຣະເຈົ້າເທົ່ານັ້ນແຫລະ!  
 ເພາະເຫດທີ່ມະນຸດບໍ່ສົມບູນແບບ 100%  
 ໂອກາດທີ່ເຂົາຈະເຮັດຜິດພາດຈິ່ງມີຄວາມເປັນໄດ້ຕາລອດເວລາ  
 ແລະຢາລົມວ່າ ທ່ານແລະຜີ້ນ້ອງຍາດມິດຂອງທ່ານ  
 ກໍ່ເປັນສ່ວນນຶ່ງຂອງຊຸມຊົນມະນຸດຜູ້ບໍ່ສົມບູນແບບເຊັ່ນກັນ!  
 ດ້ວຍເຫດນີ້ ທ່ານຄວນຈະໃຫ້ອະພິຍາມແລະໃຫ້ໂອກາດແກ່ຍາດມິດ  
 ໃນຍາມທີ່ເຂົາເຮັດຜິດພາດຕໍ່ທ່ານ  
 ເພື່ອນດັ່ງທີ່ທ່ານຄົງຕ້ອງການໄດ້ຮັບການປະຕິບັດເຊັ່ນດຽວກັນ  
 ໃນຍາມທີ່ທ່ານເຮັດຜິດພາດບໍ່ວ່າຈະໂດຍເຈຕະນາຫລືບໍ່ກໍຕາມ  
 ມະນຸດເຮົາມີລັກສະນະນີ້ສັຍທີ່ແປກ!  
 ເວລາຜູ້ໃດເຮັດຜິດຕໍ່ເຮົາ ເຮົາມັກຈະຈໍາໄດ້ຢ່າງແມ້ນຢາ!  
 ແຕ່ເວລາເຮົາເຮັດຜິດຕໍ່ຄົນອື່ນ ເຮົາມັກຕ້ອງການ  
 ໃຫ້ເຂົາລົມ! ຫລືໃຫ້ອະພິຍາມແກ່ເຮົາ!  
 ໃນບັນດາຄໍາອະທິຖານໃນໂລກນີ້  
 ບໍ່ມີຄໍາອະທິຖານໃດທີ່ໂດ່ງດັງເທົ່າກັບ

ຄຳອະທິຖານທີ່ພຣະເຊຊຶງສອນທີ່ເອີ້ນວ່າ “The Lord’s Prayer”  
 ເພາະໃນຮອບ 2000 ປີທີ່ຜ່ານມາ  
 ມີນັກປະພັນຫລືຜູ້ຊ່ຽວຊານຊຶ່ງຢູ່ໃນຫລາຍສາຂາອາຊີພ  
 ນຳໄປແຕ່ງເປັນຫນັງສືພາຍໃຕ້ຊື່ນັ້ນບໍ່ຖ້ວນ  
 ອີກທັງຍັງມີຜູ້ນຳເອົາຄຳອະທິຖານດັ່ງກ່າວໄປໃສ່ທຳນອງເພງ  
 ຈົນກາຍເປັນເພງທີ່ອບຮົດຕິດບິນໄປທົ່ວໂລກ!  
 ໃນບົດອະທິຖານນັ້ນ  
 ມີຂໍ້ຄວາມຕອນນຶ່ງທີ່ກົນໃຈຫລາຍຊຶ່ງກ່າວວ່າ  
 “ແລະ ຂໍຊົງໂຜດຍົກໂທດໃຫ້ແກ່ຂ້າພຣະອົງ  
 ເໝືອນຂ້າພຣະອົງຍົກໂທດໃຫ້ແກ່ຜູ້ທີ່ເຮັດຜິດຕໍ່ຂ້າພຣະອົງນັ້ນ” (ມທ 6:12)  
 ດັ່ງນັ້ນຖ້າທ່ານຕ້ອງການໃຫ້ພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າຍົກໂທດບາບຜິດຂອງທ່ານ  
 ທ່ານກໍຄວນຈະເຮັດຕາມກະຕິກາຂອງສວັນ  
 ນັ້ນຄື ທ່ານຕ້ອງຍົກໂທດໃຫ້ແກ່ຄົນທີ່ເຮັດຜິດຕໍ່ທ່ານກ່ອນ!  
 ກອນສູດທ້າຍບົດຕໍ່ໄປນີ້ ມີຄະຕິທີ່ຫນ້າປະຕິບັດຕາມທີ່ວ່າ:  
 “ສິຂິດບາບ ເຂົາໄວ້ ເທິງຊາຍຫາດ ຄື້ນຈະສາດ ເລືອນລົບ ກົບເກື້ອນຫາຍ  
 ແຕ່ຄວາມດີ ສະລັກໃຈ ບໍ່ວາງວາຍ ການເວລາ ທຳລາຍ ບໍ່ໄດ້ເລີຍ!”

**“ຫົວໃຈຈະມີຄວາມສຸກຫລາຍທີ່ສຸດເມື່ອມັນເຕັ້ນເຜື່ອຜູ້ອື່ນ!”**

**12. ຫົວໃຈເຕັ້ນເຜື່ອຜູ້ອື່ນ**

ເມື່ອໃດທີ່ຫົວໃຈທ່ານຢຸດເຕັ້ນ  
 ນັ້ນກໍເທົ່າກັບໂອກາດທີ່ຈະເຮັດຕິໝົດລົງ!  
 ໃນທຳນອງດຽວກັນ ເມື່ອຫົວໃຈຂອງທ່ານຢຸດເຕັ້ນ  
 ໂອກາດທີ່ທ່ານຈະທຳຊົ່ວກໍໝົດລົງເຊັ່ນກັນ!  
 ແລະຖ້າສວັນ ແລະນາຣົກມີຈົງຢາງທີ່ຄົນສ່ວນໃຫຍ່ເຊື່ອ!  
 ທ່ານກໍຈະຕ້ອງຜະເຊີນກັບການພິພາກສາ!  
 ແລະກໍຮູ້ງັນດີຢູ່ແລ້ວພາຍໃນມະໂນທັມຂອງເຮົາເອງວ່າ  
 ການທີ່ຄົນເຫັນແກ່ຕົວຫລືເຮັດແຕ່ຄວາມຊົ່ວຈະໄດ້ເຂົ້າສວັນນັ້ນ  
 ຊ່າງເປັນເລື່ອງທີ່ຂັດແຍ້ງໃນຫລັກການເປັນຢ່າງຍິ່ງ!  
 ຄົງຈະມີແຕ່ຄົນທີ່ບໍ່ເຫັນແກ່ຕົວແລະທຳດີຕໍ່ຜູ້ອື່ນເທົ່ານັ້ນ  
 ທີ່ສົມຄວນໄດ້ເຂົ້າສວັນ!  
 ຄຳຖາມກໍຄືວ່າ  
 ຄົນທີ່ມີບັນຫາຊີວິດ ຫລືຄົນທີ່ມີຄວາມທຸກລຳບາກໃນຊີວິດ  
 ສາມາດເຮັດດີຕໍ່ຜູ້ອື່ນ ໂດຍບໍ່ເຫັນແກ່ຕົວໄດ້ບໍ່?

ຄຳຕອບກໍຄົງຈະເປັນທີ່ຮູ້ຢູ່ແກ່ໃຈຂອງເຮົາຢູ່ແລ້ວ ແມ່ນຫລິບໍ່?  
ຢ່າງໃດກໍຕາມ..

ບໍ່ວ່າເຮົາຈະປະສົບກັບຄວາມເຈັບປວດ  
ຫລື ຂົນຂົນເພາະສາເຫດໃດໃນຊີວິດ  
ຢ່າໃຫ້ຫົວໃຈຂອງເຮົາເຕັ້ນແຮງ  
ດ້ວຍຄວາມອາຄາດຄຽດແຄ້ນ  
ຫລືຢ່າໃຫ້ຫົວໃຈຂອງເຮົາເຕັ້ນຄ່ອຍໆເລື້ອຍໆ

ເພາະໝົດກຳລັງໃຈໃນການຜະເຊີນກັບວິກິດການຂອງຊີວິດ!

ແຕ່ໃຫ້ຫົວໃຈຂອງເຮົາເຕັ້ນຢ່າງມີຄວາມສຸກ  
ເພາະຫົວໃຈຂອງເຮົານັ້ນເຕັ້ນເພື່ອຜູ້ອື່ນ!  
ວິຣະບຸຣຸດແລະວິຣະສັຕຣິທຸກຍຸກທຸກສະໄໝ  
ໄດ້ຮັບການຍົກຍ້ອງແລະບູຊາ  
ເພາະຫົວໃຈທີ່ເຕັ້ນເພື່ອຜູ້ອື່ນ!

ແທ້ຈິງແລ້ວ ພວກເຂົາບໍ່ພຽງແຕ່ມີຫົວໃຈທີ່ເຕັ້ນເພື່ອຜູ້ອື່ນເທົ່ານັ້ນ  
ແຕ່ພວກເຂົາຍັງຍອມໃຫ້ຫົວໃຈຢຸດເຕັ້ນເພື່ອຜູ້ອື່ນດ້ວຍເຊັ່ນກັນ  
ນັ້ນຄືພວກເຂົາຍອມສລະຊີວິດຂອງຕົນ

ເພື່ອປະເທດຊາດແລະຄົນອື່ນໆ  
ອົງພຣະເຢຊູຄຣິດເອງກໍຊົງຢືນຢັນສັຈທັມຂໍ້ນີ້  
ດ້ວຍພຣະຊົນຊົພແລະພຣະດຳຣັສຂອງພຣະອົງ

“ບໍ່ມີຜູ້ໃດມີຄວາມຮັກທີ່ຍິ່ງໃຫຍ່ກວ່ານີ້  
ຄື ການທີ່ຜູ້ນຶ່ງຜູ້ໃດຈະສລະຊີວິດຂອງຕົນ  
ເພື່ອມິດສະຫາຍຂອງຕົນ!” (ຍຣ 15:13)

ແລ້ວວັນນີ້ ຫົວໃຈຂອງທ່ານກຳລັງເຕັ້ນເພື່ອຜູ້ໃດ?  
ແລະທ່ານພ້ອມຈະໃຫ້ຫົວໃຈຂອງທ່ານຢຸດເຕັ້ນເພື່ອຜູ້ໃດແດ່?  
ແມ່ນແລ້ວ! ຄວາມສຸກເປັນຂອງບຸກຄົນທີ່ຫົວໃຈຂອງເຂົາ  
ບໍ່ວ່າຈະເຕັ້ນຫລືຢຸດເຕັ້ນກໍລ້ວນແລ້ວແຕ່ເພື່ອຜູ້ອື່ນທັງສິ້ນ  
ຄົນເຊັ່ນນີ້ໝ້າຍົກຍ້ອງສັຣເສີນ

ວ່າແຕ່ວ່າ ທ່ານເປັນນຶ່ງໃນຄົນພວກນີ້ຫລືບໍ່?

“ຊື່ສຽງດີກໍປະເສີດກ່ວານີ້ ຳມັນຫອມຢ່າງວິເສດ  
ແລະວັນຕາຍກໍດີກວ່າວັນເກີດ” ໂຊໂລໂມນ (ປຍາ 7:1)

### III. ກຳລັງໃຈບໍ່ໄກເກີນໂຄວ່ຄວ້າເຜື້ອດຳເນີນຊີວິດ ແລະທຳດີ!

ມີຜູ້ໃດໃນໂລກນີ້ ທີ່ບໍ່ຕ້ອງການກຳລັງໃຈ?  
ມີຜູ້ໃດໃນຄອບຄົວຂອງທ່ານທີ່ບໍ່ຕ້ອງການກຳລັງໃຈ?

ຄວາມເປັນຈິງກໍຄື ທຸກຄົນລ້ວນແຕ່ຕ້ອງການກຳລັງໃຈ!  
ບໍ່ວ່າຈະເກັ່ງກ້າຫລາຍປານໃດ ຕ່າງກໍຕ້ອງການກຳລັງໃຈ!  
ກຳລັງໃຈເປັນສິ່ງທີ່ແປກ ແຕ່ລ້ຳຄ່າ!  
ເປັນສິ່ງທີ່ຍາກຈະຫາພົບ ແຕ່ເມື່ອພົບແລ້ວກໍ ຍາກທີ່ຈະຮັກສາໄວ້!  
ເຄັດລັບໃນການຮັກສາກຳລັງໃຈກໍຄື ເມື່ອໄດ້ຮັບມາ  
ຈິ່ງຟ້າວແຈກຈ່າຍອອກໄປໃຫ້ໄວທີ່ສຸດ! ໃຫ້ຫລາຍທີ່ສຸດ!  
ແລ້ວທ່ານຈະອັດສະຈັນໃຈຫລາຍທີ່ພົບວ່າ ກຳລັງໃຈຂອງທ່ານນັ້ນ  
ຍິ່ງທ່ານໃຫ້ອອກໄປຫລາຍປານໃດ ທ່ານຍິ່ງໄດ້ຮັບກັບມາຫລາຍຂຶ້ນເທົ່ານັ້ນ!  
ແລະເໝືອນດັ່ງການແກວ່ງໄມ້ ມູມມາແຮງ ຍິ່ງແກວ່ງແຮງຍິ່ງກັບມາໄວ!  
ຫວັງວ່າທ່ານຈະມີປະສົບການກັບ “ກຳລັງໃຈ” ອັນມະຫັດສະຈັນ!  
“ການເດີນທາງ1,000 ຫລັກ ຈະເລີ້ມຕົ້ນກັນໃນກ້າວທີ່ນຶ່ງ!”

ໃນສະພາບທີ່ມິດມິນແລະສັບສົນ  
ຈະກ້າວໄປຂ້າງໜ້າຢ່າງໃດໃຫ້ມີຄວາມສຸກ?

#### 1. ກ້າວທີ່ສຳຄັນ

ໂລກຈະເປັນຢ່າງໃດ  
ຖ້າມີແຕ່ເລກ 2 ເປັນຕົ້ນໄປໂດຍບໍ່ມີເລກທີ 1!  
ຖ້າບໍ່ມີເລກ 1 ເລກອື່ນໆບໍ່ວ່າຈະເປັນ 3,4,5,6 ແລະອື່ນໆ ກໍຈະບໍ່ເກີດຂຶ້ນ!  
ດັ່ງນັ້ນເລກ 1 ຫລືກ້າວທີ1 ຈິ່ງເປັນເລກ ແລະກ້າວທີ່ສຳຄັນ!  
ໃນຊີວິດຂອງທ່ານກໍເຊັ່ນກັນ ຖ້າຄິດຈະເດີນທາງໄກນັບພັນຫລັກ  
ທ່ານຈະຕ້ອງເລີ້ມຕົ້ນຈາກຫລັກທີ່ນຶ່ງກ່ອນ!  
ແລະຫລັກທີ່ນຶ່ງຈະຕ້ອງເລີ້ມຕົ້ນຈາກກ້າວທີ່ນຶ່ງ!  
ຊີວິດຂອງທ່ານຕ້ອງມີເປົ້າໝາຍປາຍທາງທີ່ຄວນຄູ່  
ຕໍ່ການທຸ່ມເທແຮງງານ ຄວາມສາມາດ ເວລາ ແລະຄອບຄົວ!

ແຕ່ບໍ່ວ່າຈະເປັນເປົ້າໝາຍໃຫຍ່ຫລືເປົ້າໝາຍນ້ອຍ  
ເປົ້າໝາຍໄລຍະຍາວ ຫລືໄລຍະສັ້ນ ບໍ່ວ່າເປົ້າໝາຍນັ້ນ

ຈະຍາກລຳບາກໃນການບັນລຸເຖິງຫລາຍປານໃດ  
ທ່ານຈະຕ້ອງກ້າວອອກໄປຈາກຈຸດທີ່ທ່ານຢືນຢູ່ກ່ອນ?  
ທ່ານຕ້ອງຮູ້ໄວ້ສເມີວ່າ

ທຸກກ້າວທີ່ທ່ານກ້າວອອກໄປຈາກບ່ອນທີ່ທ່ານຢືນຢູ່  
ດ້ວຍສາຍຕາຈັບຈ້ອງຢູ່ທີ່ເປົ້າໝາຍ ນັ້ນກໍຄື  
ການກ້າວເຂົ້າໄປໃກ້ເປົ້າໝາຍນັ້ນອີກກ້າວນຶ່ງ!

ແລະຫາກທ່ານກ້າວໄປຂ້າງໜ້າດ້ວຍແຮງສັດທາ  
ທ່ານຈະກ້າວອອກໄປໄດ້ງ່າຍຂຶ້ນ! (1)

**“ຖ້າພວກເຮົາຊົງໂຜດອະນຸຍາດ ເຮົາກໍຈະໄດ້ກ້າວໜ້າໄປຢ່າງນີ້”** (ຮສ 6:3)  
ແມ່ນແລ້ວ!

ທ່ານອາດຈະຕ້ອງໃຊ້ເວລາດົນນານກວ່າທີ່ທ່ານຈະບັນລຸເປົ້າໝາຍ  
ແຕ່ທ່ານຈະເຖິງປາຍທາງແນ່ນອນ ຖ້າທ່ານເລີ່ມກ້າວໆແຮກອອກໄປ  
ດ້ວຍຄວາມມຸ່ງໝັ້ນທີ່ຈະກ້າວໃຫ້ເຖິງເປົ້າໝາຍຂອງທ່ານ!

ດັ່ງທີ່ຄົນໆນຶ່ງເຄີຍປະພັນໄວ້ວ່າ  
**“ກວ່າເຮົາຈະ ເດີນທາງໄກ ຈົນໄປເຖິງ  
ຫົນທາງນຶ່ງ ພັນຫລັກ ໂພດໄກຫ່າງ  
ເຮົາຕ້ອງເລີ່ມ ກ້າວທີ່ນຶ່ງ ຊຶ່ງນຳທາງ  
ເຜື້ອກ້າວຍ່າງ ຕໍ່ໄປ ໄດ້ຕາມມາ”**

ຢ່າງໃດກໍຕາມ ເຮົາຕ້ອງລະລຶກສເມີເຊັ່ນກັນວ່າ  
ຄົນທີ່ກ້າວອອກໄປກ່ອນ

ບໍ່ແນ່ວ່າຈະເປັນຄົນແຮກທີ່ກ້າວເຖິງຈຸດໝາຍປາຍທາງ!  
ເພາະຄົນບໍ່ສຶກສາເສັ້ນທາງການເດີນທາງໃຫ້ດີ ແລະບໍ່ມີວິນັຍ  
ໃນການເດີນທາງທີ່ດີ ອາດຈັບລົງພຽງແຕ່ກາງທາງກໍເປັນໄດ້!  
ດັ່ງນັ້ນ ທ່ານຈົ່ງຮຽນຮູ້ແລະກ້າຫານ ກ້າວໄປຂ້າງໜ້າຢ່າງມຸ່ງໝັ້ນ  
ແຕ່ຢ່າປະໝາດຫລືຂະລ່າໃຈ!

ເວລານີ້ ທ່ານກ້າວມາເຖິງຍ່ານໃດແລ້ວ  
ກໍໃຫ້ກ້າວຊຶ່ງໄປຕາມນັ້ນຕໍ່ໄປ (ຟລປ 3:16)

**ຮັບຮອງວ່າທ່ານຈະເຖິງປາຍທາງຢ່າງແນ່ນອນ!**

**ລອງເບິ່ງເດີ ຖ້າບໍ່ເຊື່ອ!!!**

“ມີເງິນພໍ ສໍາລັບ ໃຫ້ຈັບຈ່າຍ  
ມີຮ່າງກາຍ ສົມບູນ ພໍອຸ່ນຈິດ  
ມີມິດແທ້ ແລະຈິງໃຈ ໃນຊີວິດ  
ແລ້ວຈະຄິດ ມີສິ່ງໃດ ໄປກວ່ານີ້!”

## 2. ແລ້ວຈະຄິດມີສິ່ງໃດໄປກວ່ານີ້?

ຊີວິດຄົນເຮົາມີສູງແລະໂສກເສົ້າປະປົນກັນໄປຕລອດເວລາ!

ຈະຜູກຂາດແຕ່ “ຄວາມສູງ” ຢ່າງດຽວ ຍ່ອມເປັນໄປບໍ່ໄດ້  
ເຖິງວ່າເຮົາຢາກໃຫ້ເປັນຢ່າງນັ້ນຫລາຍຈັກພຽງໃດກໍຕາມ!

“ຄວາມທຸກ” ເບິ່ງຄືຈະເປັນຜູ້ບຸກຮຸກ!

ບໍ່ແມ່ນສະເພາະໃນຍາມວິກາຍ ແຕ່ບໍ່ຮູ້ກາລະເທສະເອົາເລີຍ!

ວິທີທີ່ດີໃນການຮັບມືກັບຄວາມທຸກ

ກໍຄື ການຮູ້ຈັກພໍ ກັບສິ່ງທີ່ “ພຽງພໍ”!

ບາງຄົນມີເງິນ 1000 ກີບ ແຕ່ບໍ່ພໍໃຈ

ຈຶ່ງຂົນຂວາຍຈົນໄດ້ 10,000 ກີບ ແຕ່ຍັງບໍ່ເຜິງພໍໃຈ

ກັບດັ່ງນັ້ນອິດເມື່ອຍຈົນໄດ້ 100,000 ກີບ!

ແຕ່ກໍຍັງກະຫາຍອີກຢູ່!

ຈົນຕ້ອງທຸ່ມເທຊັບກໍາລັງໄດ້ມາ 1,000,000 ກີບ

ແຕ່ກໍເໝືອນດັ່ງ ຕື່ມນ້ຳເຄັມດັບກະຫາຍ!

ເພາະຕື່ມຫລາຍກໍຍິ່ງກະຫາຍ!

ບາງຄົນສະລະໄດ້ແມ້ແຕ່ສະຫາຍ ສຸຂພາບ ແລະຄອບຄົວ

ເຜື່ອຈະໄດ້ເງິນຫລາຍຂຶ້ນເລື້ອຍໆ

ຄວາມໂລບເຊັ່ນນັ້ນເຮັດໃຫ້ເກີດຄວາມຢາກທີ່ບໍ່ມີວັນສິ້ນສຸດ!

ແລະແລ້ວໃນບໍ່ຊ້າຄວາມທຸກກໍມາຢ້ຽມເຍືອນ!

ໃນທີ່ສຸດ ທຸກກິດໃນຝັນ ກໍຟັງຜົນາດໄປກັບຍຸກຟອງຂອງສະບູທີ່ແຕກ!

ຊັບສິນທັງໝົດທີ່ຍອມສະລະທຸກສິ່ງເຜື່ອຈະໄດ້ມາ

ຫາຍວັບໄປກັບຕາ!

ພ້ອມທັງມີໜີ້ສິນກອງໃຫຍ່ມາໄວ້ໃຫ້

ເຮັດໃຫ້ຕ້ອງຢູ່ໃນສະພາບ “ຈະຢູ່ກໍບໍ່ໄຫວ ຈະຕາຍກໍບໍ່ໄດ້!”

ນັບວ່າເປັນທຸກທີ່ບໍ່ສົມຄວນແທ້ໆ!

ດ້ວຍເຫດນີ້ ກ່ອນທີ່ທ່ານຈະຢ່າລອຍລົງໄປໃນໂສກອະນາດຕະກັມແຫ່ງຊີວິດນັ້ນ

ຂໍໃຫ້ທ່ານໄດ້ສະຕິ! ໄດ້ຄິດ!

ຈົ່ງມີຊີວິດທີ່ຮູ້ຈັກ “ປະມານຕົນ”

ແລະຮູ້ຈັກ “ພິຈາ” ໃນສິ່ງທີ່ທ່ານມີຢູ່! (1)

“ຈົ່ງໃຫ້ການຕໍາເນີນຊີວິດຂອງທ່ານເວັ້ນຈາກການຮັກເງິນຮັກຄ່າ ຈົ່ງພິຈາໃນສິ່ງທີ່ຕົນມີຢູ່  
ເພາະພຣະເຈົ້າເອງຊົງກ່າວໄວ້ວ່າ, “ເຮົາຈະບໍ່ປະເຈົ້າ ຫລືຖິ້ມເຈົ້າເສັຽຈັກເທື່ອ” (໒໒ 13:5)

ຄະຕິທັມໃນວັນນີ້ ເປັນບົດຮຽນແຫ່ງຊີວິດທີ່ດີ ນັ້ນຄື

“ມີເງິນພໍສໍາລັບໃຫ້ຈັບຈ່າຍ

ມີຮ່າງກາຍສົມບູນພໍອຸ່ນຈິດ

ມີມິດແທ້ແລະຈິງໃຈໃນຊີວິດ

ແລ້ວຈະຄິດມີສິ່ງໃດໄປກວ່ານີ້! ຈົ່ງຫລີບ?

ເຖິງວ່າທ່ານມີຊັບພະຍາສິດຫລາຍ ແຕ່ທ່ານຍັງມີພຽງພໍທີ່ຈະຢູ່ໄດ້

ແລະເຖິງມີມິດບໍ່ຫລວງຫລາຍ ແຕ່ເປັນມິດທີ່ດີແລະມີພຽງພໍ!

ຂ້າພະເຈົ້າຄິດວ່າ ຫາກມີຊີວິດແບບນີ້

ກໍບໍ່ໜ້າຈະມີສິ່ງໃດເຮັດໃຫ້ຕ້ອງເປັນທຸກອີກແລ້ວ!! ແມ່ນບໍ່ທ່ານວ່າ?

## “ຄວາມກະຕືຮື້ນຄືສັນຍານທີ່ບົ່ງບອກເຖິງສຸຂພາບຂອງ ຈິດວິນຍານ!”

### 3. ກະຕືຮື້ນ!

ທ່ານເຄີຍທໍາງານຮ່ວມກັບ

ຄົນທີ່ບໍ່ມີຄວາມກະຕືຮື້ນຫລືບໍ່? ຫລື

ທ່ານເຄີຍຢູ່ຮ່ວມຊາຍຄາກັບ

ຄົນທີ່ໄຮ້ຄວາມກະຕືຮື້ນ ຫລືບໍ່?

ຖ້າເຄີຍ! ທ່ານຮູ້ສຶກຢ່າງໃດ?

ຄໍາວ່າ “ກະຕືຮື້ນ” ມີຄວາມໝາຍວ່າ

“ຮີບຮ້ອນ ຮີບເລັ່ງ ຂະມັ່ງຂະມໍ່ ມີໃຈຝັກໃຝ່ ແລະເຮັງຮ້ອນ”

ຜູ້ໃດທີ່ຢູ່ກັບເຮົາ ຫລືທໍາງານຮ່ວມກັບເຮົາແບບເຕື້ອມງ

ບໍ່ຮີບບໍ່ເລັ່ງ ບໍ່ຂະມັ່ງຂະມໍ່ຊ່ອຍກັນທໍາງານ!

ຄົງຈະຢູ່ກັບເຮົາບໍ່ໄດ້ດົນນານດອກ

ຈົ່ງຫລີບ?

ຫລືຖ້າເຂົາຈະຢູ່ດົນ ຕົວເຮົາເອງກໍຄົງເປັນຝ່າຍທີ່

ບໍ່ຢາກຈະຢູ່ດົນໆ ກັບເຂົາອີກ

ນອກຈາກວ່າ ເຮົາເລີ່ມໝົດຄວາມກະຕືຮື້ນໄປດ້ວຍອີກຜູ້ນຶ່ງ!

ລອງຄິດເບິ່ງວ່າ ຖ້າອະວັຍວະໃນຮ່າງກາຍຂອງເຮົາ  
ບໍ່ກະຕິຮີລິນເຮັດໜ້າທີ່ຂອງຕົນເອງ  
ແມ່ນຫຍັງຈະເກີດຂຶ້ນ?

ຖ້າກະເພາະອາຫານບໍ່ຮີບເລັ່ງເຮັດໜ້າທີ່ຍ່ອຍອາຫານ?  
ຖ້າຫົວໃຈບໍ່ກະຕິຮີລິນທີ່ຈະດູດເລືອດໄປສ້າງອະວັຍວະຕ່າງໆ  
ຖ້າລຳໃສ່ບໍ່ຂະມັງຂະມໍ່ໃນການຂັບຖ່າຍຂອງເສັຽອອກມາ?

ເຮົາຄົງ ຕ້ອງເວົ້າວ່າ **“ວິກິດແມ່ນອນ”**

ແມ່ນຫລືບໍ່?

ໃນພາສາອັງກິດມີຄຳຫລາຍຄຳທີ່ແປໃນວັຈນະນຸກົມ

ໄດ້ຄວາມໝາຍວ່າ **“ກະຕິຮີລິນ”**

ແຕ່ມີຄຳນຶ່ງທີ່ຄົນເຮົາຮູ້ຈັກດີທີ່ສຸດຄືຄຳວ່າ

“Enthusiasm” ຊຶ່ງມາຈາກສັພພາສາກຣີກທີ່ແປວ່າ

**“ໄດ້ຮັບການດົນໃຈໂດຍພຣະເຈົ້າ”!**

ປະກອບດ້ວຍຄຳຫລັກໆ 2 ຄຳຄື:

“en” ທີ່ແປວ່າ **“ໃນ”**

“Theos” ທີ່ແປວ່າ **“ພຣະເຈົ້າ”**

ຖ້າແປຕາມສັພ **“ຄວາມກະຕິຮີລິນ”**

ກໍໝາຍຄວາມວ່າ **“ພຣະເຈົ້າ (ທຳງານ) ຢູ່ຂ້າງໃນ”!**

**ພຣະເຈົ້າເປັນພຣະເຈົ້າທີ່ມີຄວາມກະຕິຮີລິນ**

ພຣະອົງບໍ່ພຽງແຕ່ສ້າງໂລກ ແລະວາງກິດທັມະຊາດ

ໃຫ້ຈົບງານເທົ່ານັ້ນ!

ແຕ່ຊົງກະທຳກິຈການທີ່ສ້າງສັນຢູ່ເລື້ອຍໆຕລອດເວລາ!

ດ້ວຍເຫດນີ້ ຄົນທີ່ມີ **“ພຣະເຈົ້າ (ທຳງານ) ຢູ່ຂ້າງໃນ”**

ຈະເປັນຄົນກຽດຄ້ານ ເສື້ອຍຊາ ນັ່ງຢູ່ເສີຍໆ

ໂດຍບໍ່ເຮັດສິ່ງໃດທີ່ສ້າງສັນແລະເປັນຄຸນປໂຍດເລີຍນັ້ນ

**ຄົງເປັນໄປບໍ່ໄດ້! (1)**

**“ເຫດສັນນັ້ນເມື່ອທ່ານມີບໍຣິບູນທຸກສິ່ງ ຄືຄວາມເຊື່ອ ຝຶປາກ ຄວາມຮູ້**

**ຄວາມກະຕິຮີລິນແລະຄວາມຮັກຕໍ່ເຮົາ ທ່ານທັງຫລາຍກໍຈົ່ງປະກອບ**

**ການກູ້ສິນນີ້ຢ່າງບໍຣິບູນເຫມືອນກັນເທົ່ານ”** (2 ກອທ 8:7)

ດັ່ງນັ້ນຂໍຄິດທີ່ວ່າ

**“ຄວາມກະຕິຮີລິນ ຄືສັນຍານບົ່ງບອກເຖິງສຸຂະພາບຂອງຈິດວິນຍານ!”**

ຈົ່ງເປັນສັຈທັມທີ່ບໍ່ອາດປະຕິເສດໄດ້!

ວ່າແຕ່ວັນນີ້..ທ່ານມີ **“ພຣະເຈົ້າ”** ທຳງານຢູ່ **“ພາຍໃນ”** ຕົວຂອງທ່ານແລ້ວຫລືຍັງ?

# “ຄົນມອງໂລກໃນແງ່ດີຈະຫົວເລາະຈົນລົມ ແຕ່ຄົນມອງໂລກໃນແງ່ຮ້າຍລົມທີ່ຈະຫົວເລາະ!”

## 4. ລົມຫົວເລາະ!

ສຽງຫົວເລາະເປັນສັນຍາລັກຂອງສັງຄົມທີ່ມີສຸກ!  
 ສັງຄົມໃດປາສາກສຽງຫົວເລາະ ສັງຄົມນັ້ນກໍາລັງມີບັນຫາ!  
 ຄົນທີ່ບໍ່ມີສຽງຫົວເລາະຄົນທີ່ກໍາລັງຢູ່ໃນພາວະທີ່ລໍາບາກ  
 ຫລິບໍ່ກໍາລັງຢູ່ພາຍໃຕ້ຄວາມຫວາດກົວ!  
 ແລະຄົນທີ່ຂົ່ມຂື່ນ ຄົນທີ່ຫົວເລາະບໍ່ອອກ!  
 ຕໍ່ຄົນທີ່ສັ່ນຫວັງ ແຮງບໍ່ຈໍາເປັນຕ້ອງຄາດຫວັງສຽງຫົວເລາະຈາກເຂົາເລີຍ!  
 ແຕ່ສິ່ງທີ່ໜ້າປະຫລາດໃຈປະການນຶ່ງທີ່ຂ້າພະເຈົ້າເຫັນກໍຄືວ່າ  
 ຍັງມີຄົນຈໍານວນບໍ່ໜ້ອຍທີ່ຍັງຫົວເລາະໄດ້  
 ເຖິງສະພາວະທີ່ເຂົາກໍາລັງຜະເຊີນຢູ່ນັ້ນເບິ່ງຊ່າງເລວຮ້າຍຈົນເກີນຈະຮັບໄດ້ກໍຕາມ!  
 ແມ່ນຫຍັງເປັນຕົວທີ່ເຮັດໃຫ້ຄົນທັງສອງກຸ່ມ ມີທ່າທີທີ່ແຕກຕ່າງກັນ  
 ຕໍ່ບັນຫາຫລືຄວາມທຸກຍາກທີ່ພວກເຂົາຜະເຊີນ?  
 ຂ້າພະເຈົ້າພົບວ່າ ຕົວແປສໍາຄັນ ຄື ທັສນະຄະຕິ!  
 ຫລືທີ່ສະໄໝໃໝ່ເອີ້ນວ່າ “ເຈຕນາຄະຕິ”!  
 ທີ່ຄົນເຫລົ່ານັ້ນມີຕໍ່ສິ່ງທີ່ເກີດຂຶ້ນ!  
 ສໍາລັບຄົນມອງໂລກໃນແງ່ຮ້າຍ  
 ປຽບເໝືອນກັບຄົນທີ່ມອງເບິ່ງກະດານສີຂາວ (whiteboard)  
 ແລ້ວບອກວ່າ ເຫັນຈຸດສີດໍາທີ່ແຕ້ມຢູ່ 1 ຈຸດເທິງກະດານສີຂາວແຜ່ນນັ້ນ  
 ໃນຂນະທີ່ຄົນມອງໂລກໃນແງ່ດີກັບບອກວ່າ  
 ເຂົາເຫັນກະດານສີຂາວທັງແຜ່ນ ເຖິງຈະມີຈຸດດໍານ້ອຍໆຢູ່ຈຸດນຶ່ງ  
 ກໍບໍ່ມີບັນຫາຫຍັງ!  
 ໃນທຳນອງດຽວກັນກັບຄົນ 2 ຄົນ ທີ່ກໍາລັງມອງເບິ່ງເຂົ້າໜົມ ໂດນັທ!  
 ເມື່ອພວກເຂົາຖືກຖາມວ່າເຫັນຫຍັງ?  
 ຄົນມອງໂລກໃນແງ່ຮ້າຍບອກວ່າ ເຫັນຮູທີ່ກວ້າງໃຫຍ່!  
 ແຕ່ຄົນມອງໂລກໃນແງ່ດີກັບເຫັນເຂົ້າໜົມໂດນັທນັ້ນກ້ອນໃຫຍ່ທີ່ໜ້າກິນ!  
 ດັ່ງນັ້ນ ແທ້ຈິງແລ້ວທ່ານຈະມີຄວາມສຸກຫລືຄວາມທຸກນັ້ນ  
 ບໍ່ໄດ້ຂຶ້ນຢູ່ກັບສະພາວະແວດລ້ອມອີກຕໍ່ໄປ!  
 ແຕ່ຂຶ້ນຢູ່ກັບວ່າ ທ່ານມີທັສນະຄະຕິ  
 ຫລືຄວາມຄິດຢ່າງໃດຕໍ່ສິ່ງທີ່ທ່ານຜະເຊີນຫລາຍກວ່າ!  
 ຈົ່ງຈໍາໄວ້ວ່າ

ຄົນທີ່ມີຄວາມທຸກ ຄື ຄົນທີ່ມອງໂລກໃນແງ່ຮ້າຍເກີນໄປ ຈົນລົມທີ່ຈະຫົວເລາະ!  
 ແຕ່ຄົນທີ່ມີຄວາມສຸກ ຄື ຄົນທີ່ມອງໂລກໃນແງ່ດີ  
 ທີ່ຮູ້ຈັກຫົວເລາະຈົນເຮັດໃຫ້ລົມຄວາມທຸກ!  
 ແລະຄົນເຊັ່ນນີ້ມັກຈະເປັນຜູ້ທີ່ສັດທາໃນພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າ  
 ເຂົາຈິ່ງເຊື່ອໝັ້ນວ່າວັນນຶ່ງຂ້າງໜ້າ  
 ພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າຈະຊ່ວຍໃຫ້ເຂົາໄດ້ຫົວເລາະຢ່າງເຕັມທີ (1)  
 “ເໝືອນດັ່ງທີ່ກະສັດດາວິດ ໄດ້ບັນຍາຍໄວ້ວ່າ “.. ປາກຂອງເຮົາໄດ້ຫົວເລາະຢ່າງເຕັມທີ  
 ແລະລິ້ນຂອງເຮົາໄດ້ເປັ້ງສຽງຮ້ອງຢ່າງຊື່ນບານ..” (ພສສ 126:1-3)  
 ຫວັງເຫລືອເກີນວ່າ ທ່ານຈະເປັນນຶ່ງໃນຖ້າມກາງພວກເຂົາ!  
 ເພາະການໄດ້ຫົວເລາະ ຍ່ອມດີກວ່າການຮ້ອງໃຫ້!  
 ເຫັນຜ່ອມຂ້າພະເຈົ້າກັນບໍ່?

**“ຈິ່ງຮຽນຮູ້ທີ່ຈະຢູ່ເຜື່ອ ມື້ນີ້ເພາະວ່າ  
 ຄວາມວິຕົກກັງວົນເປັນເຮືອງກ່ຽວກັບມື້ວານ ແລະມື້ອື່ນ!”**

**5. ມື້ນີ້ ດີທີ່ສຸດ**

ບໍ່ແມ່ນ ໝາຍເຖິງນ້ຳແປບຊິດອກທີ່ດີທີ່ສຸດດອກ!  
 ແຕ່ “ມື້ນີ້” ຕ່າງຫາກ!  
 ບໍ່ຕື່ມ “ນ້ຳແປບຊິ” ຊຶ່ງມື້ນີ້ ຫລືມື້ອື່ນກໍຫາຊິໃໝ່ໄດ້!  
 ແຕ່ “ມື້ນີ້” ເມື່ອຜ່ານໄປແລ້ວ  
 ມື້ອື່ນຈະຂໍຊື້ “ມື້ນີ້” ກັບຄືນມາອີກຄັ້ງກໍບໍ່ມີທາງໄດ້ອີກເລີຍ!  
 ຈະມີເງິນທອງລົ້ນຟ້າຫລືມີວາສນາຍິ່ງໃຫຍ່ປານໃດ  
 ກໍບໍ່ມີວັນທີ່ຈະໄດ້ “ມື້ນີ້” ທີ່ຜ່ານໄປແລ້ວກັບຄືນມາໄດ້ອີກ!  
 ດັ່ງນັ້ນໃຫ້ເຮົາພູມໃຈໃນ “ມື້ນີ້” ທີ່ເຮົາມີ!  
 ໃຫ້ເຮົາຊື່ນຊົມກັບ “ວັນນີ້” ທີ່ເຮົາໄດ້ມາ!  
 ໃຫ້ເຮົາຜ່ອມທີ່ຈະຜະເຊີນກັບທຸກສະພາບການຂອງຊີວິດ  
 ດ້ວຍໃຈທີ່ຍິນດີ!  
 ຢ່າໄປຕິດຢູ່ກັບອະດີດ!  
 ຢ່າໄປກະວົນກະວາຍໃຈກັບອະນາຄົດ!  
 ພຣະເຢຊູຄຣິດໄດ້ກ່າວອັນຕະວາຈາໄວ້ວ່າ  
 “ເຫດສັນນັ້ນ ຢ່າກະວົນກະວາຍ ເຖິງ ມື້ອື່ນ  
 ເພາະວ່າມື້ອື່ນຄົງມີການກະວົນກະວາຍສຳລັບມື້ອື່ນເອງ  
 ແຕ່ລະວັນກໍມີທຸກພໍຢູ່ແລ້ວສຳຮັບວັນນັ້ນ” (ມທ 6:34)

ຄວາມຫລັງຄັ້ງອະດີດອາດເກາະກຸມຍຶດໜ່ວງທ່ານໄວ້  
 ເພື່ອບໍ່ໃຫ້ກ້າວເຄື່ອນທີ່ໄປ!  
 ..ທັງທີ່ເມື່ອວານນີ້ຜ່ານພົ້ນໄປແລ້ວ  
 ແລ້ວທ່ານຈະປ່ຽນແປງສິ່ງໃດອີກກໍບໍ່ໄດ້ແລ້ວ!  
 ສ່ວນຄວາມບໍ່ແນ່ໃຈໃນອະນາຄົດ  
 ອາດຈະຂົ່ມຂວັນຂອງທ່ານໃຫ້ແຕກກະຈາຍໄປ!  
 ເຮັດໃຫ້ທ່ານບໍ່ກ້າເດີນໄປຂ້າງໜ້າ!  
 ທັງທີ່ມີອັນຍິ່ງມາບໍ່ທັນເຖິງ!  
 ແລະເຖິງວ່າຈະມາເຖິງ  
 ແຕ່ອາດບໍ່ເລວຮ້າຍຢ່າງທີ່ທ່ານວິຕິກກໍເປັນໄດ້!  
 ແຕ່ນີ້ບໍ່ເໝືອນກັນ!  
 ນີ້ເປັນຂອງຂວັນຈາກສວັນທີ່ທ່ານຕ້ອງຮູ້ຈັກທະນູຖນອມ  
 ແລະກໍໃຫ້ເກີດປໂຍດສູງສຸດ!  
 ດັ່ງນັ້ນໃຫ້ທ່ານ ຮຽນຮູ້ທີ່ຈະຢູ່ກັບວັນນີ້  
 ໃນວັນນີ້  
 ເພື່ອວັນນີ້!  
 ໂດຍໃຫ້ທ່ານເຮັດນີ້ນີ້ຂອງທ່ານໃຫ້ດີທີ່ສຸດ!  
 ແລະຫາກວ່າ “ກຳລັງໃຈ” ບໍ່ຂາດຫາຍໄປຈາກຊີວິດຂອງທ່ານ!  
 ນີ້ນີ້ຂອງທ່ານ  
 ຈະມີສິສັນຫລາຍຢ່າງຂຶ້ນກວ່າເດີມ!  
 ຈຶ່ງເຊື່ອອ້າພະເຈົ້າເທັ້ນ!

“ຄວາມສຸກເປັນຂອງບຸກຄົນທີ່ຫຍຸ້ງເກີນກວ່າທີ່ຈະ  
 ກັງວົນໃຈໃນເວລາກາງເວັນ  
 ແລະງ່ວງນອນເກີນໄປທີ່ຈະກັງວົນໃຈໃນເວລາກາງຄືນ!”

6. ດີທີ່ຫຍຸ້ງແລະງ່ວງ

ປົກກະຕິ ຄຳວ່າ “ຫຍຸ້ງ” ກັບ “ງ່ວງ” ມີຄວາມໝາຍໄປໃນແງ່ລົບ!  
 “ຫຍຸ້ງ” ໝາຍເຖິງ “ອາການຂອງສິ່ງທີ່ເປັນເສັ້ນເປັນຝອຍ ສັບສົນ  
 ພົວພັນກັນເຖິງກັບຕ້ອງສາງ ຈຶ່ງຈະເປັນລະບຽບຮຽບຮ້ອຍໄດ້”  
 ອາການແບບນີ້ ເຮັດໃຫ້ເຮົາຕ້ອງຈິດຈຳກັບການສາງຫລືແກ້ໄຂໃຫ້

**ກັບຄືນສູ່ສະພາບປົກກະຕິ!**

ໂດຍປົກກະຕິແລ້ວ ພວກປົກກະຕິຊົມມັກຈະບໍ່ມັກຄວາມ **“ຫຍຸ້ງ”**  
 ແຕ່ສໍາລັບຄົນທີ່ມີອາຣົມເບາະບາງ ຊົມເສົ້າໂດຍງ່າຍ ຫລືມີ  
**ວິຕິກິດ**ເປັນນິສັຍ ບາງທີການມີສິ່ງໃດທີ່ຈະຕ້ອງເຮັດ ຫລືຕ້ອງຈິດຈໍ່ແກ້ໄຂ  
 (ໂດຍທີ່ບໍ່ມີຄວາມກົດດັນຫລາຍ) ຈົນເບິ່ງເຫມືອນວ່າເຂົາ **“ຫຍຸ້ງ”** ຢູ່ຕລອດເວລາ  
 ອາດເຮັດໃຫ້ເຂົາລົດຄວາມຝຸ່ງຊໍານລົງໄປໄດ້ບໍ່ໜ້ອຍ!  
 ດັ່ງນັ້ນ ສໍາລັບຄົນບາງຄົນ ຄວາມ **“ຫຍຸ້ງ”** ໃນຄວາມໝາຍຂ້າງຕົ້ນ  
 ເຊັ່ນນີ້ ບໍ່ພຽງແຕ່ບໍ່ເປັນບັນຫາ! ແຕ່ກັບກາຍເປັນພອນ!  
 ແຕ່ຫາກເຮົາຄວບຄຸມບໍ່ຢູ່ ສະຖານະການທີ່**ຫຍຸ້ງເຫຍື່ງ**(ຫຍຸ້ງໄປກັນໃຫຍ່) ນັ້ນ  
 ກໍອາດຈະກໍ່ໃຫ້ເກີດຄວາມ**ຫຍຸ້ງໃຈ**(ກັງວົນຮຸນວາຍໃຈ)  
 ຊຶ່ງເປັນສິ່ງທີ່ບໍ່ມີຜູ້ໃດຢາກປາຖນາ!  
 ສ່ວນ **“ງ້ວງ”** ນັ້ນໝາຍເຖິງ **“ອາການທີ່ຮ່າງກາຍຢາກນອນ”!**  
 ຄົນທີ່ອິດເມື່ອຍອ່ອນເພິ່ງຈາກການທໍາງານມາຕລອດວັນ ຫລືຈາກການ  
 ອອກກໍາລັງກາຍ ພໍທົວເຖິງໝອນແລ້ວກໍຫລັບເປັນຕາຍໄປເລີຍ!  
 ຕ້ອງນັບວ່ານັ້ນເປັນພອນຂອງຊີວິດ!  
 ບໍ່ເໝືອນກັບພວກທີ່**ຫລັບບໍ່ລົງ!** ເພາະມັນຊ່າງທໍຣະມານເຫລືອເກີນ!  
 ດັ່ງນັ້ນບໍ່ວ່າຈະເກັ່ງ **ຣວຍ** ຫລື **ດັງ**ຂະໜາດໃດ  
 ຖ້າຫາກນອນບໍ່ຫລັບ ເພາະ **“ຄິດຫລາຍ”** ເກີນໄປ  
 ກໍຈະເໝືອນຢູ່ໃນນາຣົກນັ້ນເອງ!  
 ໃນພຣະຄັນຟີໄດ້ໃຫ້ສະຕິໄວ້ວ່າ  
 ທ່ານບໍ່ຄວນທໍາສິ່ງທີ່**ຫຍຸ້ງເຫຍື່ງ**ຈົນເມື່ອຍລ້າງ ແລະນອນບໍ່ຫລັບ!  
 ແຕ່ພຣະເຈົ້າຊົງປະສົງທີ່ຈະໃຫ້ເຮົາເປັນສຸກແລະຫລັບສະບາຍ!  
 “ຖ້າພຣະເຈົ້າບໍ່ໄດ້ຊົງສ້າງບ້ານ ບັນດາຜູ້ທີ່ສ້າງກໍເມື່ອຍລ້າ  
 ຖ້າພຣະເຈົ້າບໍ່ໄດ້ຊົງເຜົາຢູ່ເໝືອນະຄອນ  
 ຄົນຍາມຕື່ນຢູ່ກໍເມື່ອຍລ້າ  
 ເປັນການເມື່ອຍລ້າທີ່ທ່ານລຸກຂັ້ນແຕ່ເຊົ້າມືດ  
 ນອນເດິກແລະກະທົດກະຫອບກິນອາຫານ  
 ເພາະພຣະອົງປະທານແກ່ຜູ້ທີ່ຮັກຂອງພຣະອົງໃຫ້**ຫລັບສະບາຍ!**” (ພສສ 127:1-2)

**ວັນນີ້ໃຫ້ທ່ານຄວນສາລະວິນໃນຕອນກາງເວັນ  
 ແລະຫລັບຜົນດີໃນຕອນກາງຄືນຈະດີກວ່າ  
 ແມ່ນຫລືບໍ່?**

“ຈິ່ງດຳເນີນຊີວິດ  
ທີ່ແມ້ແຕ່  
ຄົນເກັບສົມຍັງຮ້ອງໄຫ້ນຳ  
ໃນຍາມທີ່ທ່ານຕາຍຈາກໄປ!”

7. ຄົນເກັບສົມຍັງຮ້ອງໄຫ້!

ມາກ ທວນ (Mark Twain) ນັກຂຽນທີ່ມີຊື່ສຽງຄົນນຶ່ງຂອງ  
ຊາວອະເມຣິກັນ (ຄ.ສ 1835-1910) ເຄີຍກ່າວໄວ້ວ່າ  
“ຈິ່ງດຳເນີນຊີວິດຂະນີດທີ່ແມ້ແຕ່  
ຄົນເກັບສົມຍັງຮ້ອງໄຫ້ເມື່ອທ່ານຕາຍໄປ!”  
ອ້າພະເຈົ້າເຫັນວ່າ ນີ້ເປັນຄຳແນະນຳທີ່ດີ  
ທີ່ທ່ານທາຍໃນການດຳເນີນຊີວິດຂອງເຈົ້າ!  
ຄົນເກັບສົມເປັນຄົນທີ່ເຄີຍຊົມກັບຄວາມຕາຍ ແລະຄົນທີ່  
ເຄີຍຊົມກັບຄວາມຕາຍມັກຈະຕັ້ງອາຣົມຕາຍໄດ້ໂດຍບໍ່ຍາກເຢັນ!  
ດ້ວຍເຫດນີ້ ຈິ່ງບໍ່ຄ່ອຍປາກົດວ່າ ຄົນເກັບສົມຈະເສັງນ້ຳຕາ  
ເພາະມໍຣະນະກັມຂອງບຸກຄົນໃດ ນອກຈາກວ່າ ບຸກຄົນທີ່ຈາກໄປນັ້ນເປັນ  
ບຸກຄົນໃນຄອບຄົວອັນເປັນທີ່ຮັກຂອງເຂົາ!  
ແຕ່ຖ້າທ່ານບໍ່ໄດ້ເປັນຍາດຜີ້ນ້ອງກັບຄົນເກັບສົມນັ້ນ  
ເຂົາຄົງບໍ່ມີເຫດຜົນໃດໆທີ່ຈະຫລັ່ງນ້ຳຕາເພື່ອທ່ານ!  
ແມ່ນຫລືບໍ່?  
ແຕ່ຫາກວ່າຊີວິດຂອງທ່ານເປັນຊີວິດທີ່ມີຄຸນຄ່າຕໍ່ໂລກ  
ຫລືຕໍ່ຕົວຄົນເກັບສົມນັ້ນຢ່າງມາກມາຍມະຫາສານ  
ຕໍ່ໃຫ້ທ່ານບໍ່ກ່ຽວຂ້ອງຫຍັງກັບເຂົາ  
ເຂົາເອງກໍຄົງຈະພະຍາຍາມກ່ຽວດອງກັບຕົວຂອງທ່ານ!  
ຖ້າຊີວິດຂອງທ່ານໜ້າເຄົາຣົບຍົກຍ້ອງ  
ຖ້າຊີວິດຂອງທ່ານນຳຄຸນປໂຍດມາສູ່ສັງຄົມໂລກ  
ໃນຍາມທີ່ທ່ານຕາຍ..  
ຫົວໃຈຂອງໂລກຈະແຕກສລາຍໄປຜ່ອມກັບທ່ານ! (1)  
ແລະນຶ່ງໃນຖ້າມາກາງຄົນໃນໂລກນີ້ກໍຄື ຄົນເກັບສົມຄົນນັ້ນ!  
ເມື່ອຄັ້ງທີ່ທ່ານປະຫານາທິບໍດີ ອັບຣາຮາມ ລິນຄອນ  
ຂອງສະຫະຣັດອະເມຣິກາຜູ້ນຳໃນການເລິກທາດຖືກລອບສັງຫານ  
ວັນນຶ່ງໃນຂະນະທີ່ຂະບວນຣົດແຫ່ສົມຂອງທ່ານກຳລັງເຄື່ອນເຂົ້າມາ..

ສັຕຣີຜິວດຳຄົນນຶ່ງຊຶ່ງກຳລັງອັ້ມລູກນ້ອຍຢູ່ໃນອ້ອມເອິກ  
 ເມື່ອເຫັນວິດບັນທຸກສິດຜ່ານມາຂ້າງໜ້າ ນາງຝ່າວຍົກຂູລູກຂອງນາງ  
 ຈົນສຸດແຂນ ແລະຫລັງນັ້ນຕາຄຳຄວນວ່າ  
**“ລູກຂອງແມ່ ຈົ່ງມອງເບິ່ງຄົນທີ່ຢູ່ໃນໂຮງສິພນີ້ໃຫ້ເຕັມຕາ  
 ເຂົາຄິຄົນທີ່ສະລະຊີວິດຂອງຕົນ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ລູກແລະແມ່ນີ້ເປັນອິສະຣະ!”**  
 ສຕຣີແລະບຸດຄູ່ນີ້ ຄື ອະດີດຂ້າທາດ ແຕ່ເພາະທ່ານອັບຮາຮາມ ລິນຄອນ  
 ໄດ້ເຫັນສັກສີ ແລະຄຸນຄ່າຂອງຄວາມເປັນມະນຸດ  
 ທ່ານຈຶ່ງທຸ່ມເທທຸກຢ່າງແມ້ແຕ່ຊີວິດເພື່ອໃຫ້ອິສະຣະພາບແກ່ຂ້າທາດເຫລົ່ານີ້

**ຄົນຢ່າງນີ້ແຫລະ**

ທີ່ຄົນເກັບສິພຍັງຮ້ອງໄຫ້ເມື່ອເຂົາຕາຍຈາກໄປ!!  
 ຖ້າວັນນີ້ເປັນວັນສຸດທ້າຍໃນຊີວິດຂອງທ່ານ  
 ຈະມີຄົນເກັບສິພຜູ້ໃດຮຳໄຫ້ອາລັຍທ່ານຫລືບໍ່?  
 (1) ບຸກຄົນທີ່ຍອມຕາຍເພື່ອຊ່ວຍມວນມະນຸດຊາດມີມາກຫລາຍ  
 ແຕ່ທີ່ໂດດເດັ່ນທີ່ສຸດກໍຄືອົງພຣະເຢຊູຄຣິດ ທີ່ມີນ້ຳໃຈຊຶ່ງຍອມສະຣະພຣະຊົນ  
 ເພື່ອໂຖ່ບາບມວນມະນຸດ ເຮັດໃຫ້ຄົນຫລວງຫລາຍ  
 ແມ້ແຕ່ຄົນເກັບສິພຍັງຊາບຊຶ່ງໃນພຣະຄຸນ ແລະພຣະເຈົ້າຊຶ່ງຍົກຍ້ອງຢ່າງສູງສຸດ  
 “ດັ່ງນີ້ແຫລະ ເຮົາຈຶ່ງຮູ້ຈັກຄວາມຮັກ  
 ໂດຍທີ່ພຣະອົງໄດ້ຊຶ່ງຍອມສະຣະພຣະຊົນຂອງພຣະອົງເພື່ອເຮົາທັງຫລາຍ  
 ແລະເຮົາທັງຫລາຍກໍຄວນຈະສະຣະຊີວິດຂອງເຮົາເພື່ອຜີ້ນ້ອງ” (1 ຢຣ 3:16)

**“ເຄື່ອງແທກຄວາມຍິ່ງໃຫຍ່ຂອງຄົນເຮົາບໍ່ໄດ້ແທກທີ່  
 ຈຳນວນຄົນຮັບໃຊ້ທີ່ເຂົາມີ ແຕ່ເປັນຈຳນວນ ຄົນທີ່ເຂົາຮັບໃຊ້!”**

**8. ເຄື່ອງແທກຄວາມຍິ່ງໃຫຍ່!**

ຄົນຈຳນວນບໍ່ໜ້ອຍ  
 ຢາກເປັນໃຫຍ່ຫລືເປັນເຈົ້າຄົນນາຍຄົນ!  
 ແຕ່ມີຄົນຈຳນວນບໍ່ຫລາຍທີ່ຢາກຈະເປັນຄົນຮັບໃຊ້  
 ໂດຍບໍ່ຫວັງສິ່ງຕອບແທນ ແມ້ແຕ່ຄຳຊົມ!  
 ບັນຫາໃນທຸກມື້ນີ້ກໍຄື ຫລາຍຄົນໝົດອາລັຍຕາຍຢາກພຽງແຕ່  
 ປຽບທຽບກັບຄົນອື່ນແລ້ວຄິດວ່າຕົວເອງສູ້ເຂົາບໍ່ໄດ້! ເຊັ່ນ  
 ມີເງິນຫອງຫລາຍສູ້ເຂົາບໍ່ໄດ້?  
 ມີຄວາມງາມຄວາມຫລໍ່ສູ້ເຂົາບໍ່ໄດ້!  
 ມີຄວາມຮູ້/ປະຣິນຍາສູ້ເຂົາບໍ່ໄດ້!

ມີບ້ານເຮືອນຫລີທີ່ດິນສູ່ເຂົາບໍ່ໄດ້!  
 ມີຖານະ/ຍົດສັກສູ່ເຂົາບໍ່ໄດ້!  
 ມີຄວາມສຳເລັດໃນອາຊີພາກງານສູ່ເຂົາບໍ່ໄດ້!  
 ມີຄວາມຊຳນານສູ່ເຂົາບໍ່ໄດ້! ແລະອື່ນໆ  
 ພຽງແຕ່ຄິດທີ່ມີກໍໝົດກຳລັງໃຈໃນຊີວິດໄປເສັ້ງແລ້ວ!  
 ຊ່າງໜ້າສິ່ງສານແທ້ໆນໍ ທ່ານຜູ້ອ່ານເອີຍ!  
 ສິ່ງເຫລົ່ານີ້ຄືເປົ້າຂອງຊີວິດ!  
 ແຕ່ຕົວແກ່ນຫລີສາຣະຂອງຊີວິດກໍຄື  
 ຊີວິດຂອງທ່ານນິປໂຍດຫຍັງຕໍ່ຜູ້ອື່ນຫລີບໍ່?  
 ເຖິງທ່ານຈະມີເງິນທອງໜ້ອຍກວ່າຄົນອື່ນ  
 ຫລືມີຄວາມຮູ້ໜ້ອຍດ້ອຍປະຣິນຍາກວ່າ  
 ຫລືຖານະຍົດສັກກໍຕໍ່າຕ້ອຍກວ່າ  
 ຫລືຊີວິດການງານບໍ່ປະສິບຄວາມສຳເລັດເທົ່າໃດກໍຕາມ  
 (ດີບໍ່ດີມີໜີ້ສິນມາກມາຍທີ່ຕ້ອງໃຊ້ຄືນອີກ) ແລະອື່ນໆ  
 ແຕ່ສິ່ງເຫລົ່ານີ້ບໍ່ອາດຈະທຳລາຍຄຸນຄ່າຊີວິດຂອງທ່ານໄດ້!  
 ຄຸນຄ່າຊີວິດຂອງທ່ານບໍ່ໄດ້ຂຶ້ນຢູ່ກັບວ່າທ່ານມີສິ່ງໃດຫລາຍ  
 ແຕ່ຂຶ້ນຢູ່ກັບວ່າ  
 ທ່ານໃຊ້ສິ່ງທີ່ທ່ານມີ (ເຖິງບໍ່ຫລາຍ) ນັ້ນເຮັດຫຍັງແດ່?  
 ທ່ານບໍ່ຕ້ອງມີເງິນທອງຫລາຍ  
 ເພື່ອຈະສະແດງຄວາມຮັກຂອງທ່ານຕໍ່ຄົນທີ່ຮັກທ່ານ ຫລືຄົນທີ່ທ່ານຮັກ!  
 ທ່ານບໍ່ຕ້ອງມີຖານະທີ່ສູງສັກຫລາຍ  
 ເພື່ອຈະສະແດງຄວາມເມດຕາຕໍ່ຄົນທີ່ຕ້ອຍກວ່າທ່ານ?  
 ທ່ານບໍ່ຕ້ອງມີຄວາມສຳເລັດຫລາຍ  
 ເພື່ອຈະອັ້ມຂຸດອຍເຫລືອຄົນທີ່ກຳລັງມີຄວາມທຸກໃນຊີວິດ!  
 ກິຈທີ່ທ່ານຈະເຮັດດ້ວຍຄວາມຮັກນັ້ນ  
 ຖືວ່າເປັນ “ການຮັບໃຊ້” ທີ່ສ້າງສັນຕໍ່ສັງຄົມ  
 ຕາມທີ່ພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າຊົງປະສົງໃຫ້ເກີດຂຶ້ນ!  
 ດັ່ງທີ່ບັນຍັດໄວ້ໃນພຣະຄົມຜີທີ່ວ່າ  
 “ຈົ່ງຮັບໃຊ້ກັນແລະກັນດ້ວຍຄວາມຮັກເທິ້ນ!” (ຄລຕ 5:13)  
 ດັ່ງນັ້ນບໍ່ສຳຄັນດອກວ່າທ່ານມີຄົນຮັບໃຊ້ຈັກຄົນ  
 ແຕ່ຂຶ້ນຢູ່ກັບວ່າ ທ່ານໄດ້ຮັບໃຊ້ໄປຈັກຄົນແລ້ວຕ່າງຫາກທີ່ສຳຄັນ!  
 ເພາະບັນດາຄົນທີ່ທ່ານຮັບໃຊ້ເຫລົ່ານັ້ນ  
 ອາດຈະກັບກາຍມາເປັນຮາງວັນແຫ່ງຊີວິດຂອງທ່ານໃນບັນປາຍ  
 ກໍເປັນໄດ້! ໃຜຈະຮູ້ໄດ້?

“ຊີວິດເໝືອນຣົດຍົນທີ່ທ່ານຂັບໄປເທິງຖຸນິນ ທີ່ມີຍວດຍານ  
ແລ່ນ ຂວັກໄຄວ່າໄປມາ ນອກຈາກຈະຕ້ອງລະວັງບໍ່ໃຫ້ຣົດ  
ຂອງທ່ານແລ່ນໄປຊົນຣົດຂອງຜູ້ອື່ນແລ້ວຍັງຕ້ອງລະວັງບໍ່  
ໃຫ້ຣົດຄັນອື່ນແລ່ນມາຊົນຣົດຂອງທ່ານອີກດ້ວຍ!”

### 9. ຊີວິດກໍເໝືອນຣົດຍົນ!

#### ບໍ່ຮູ້ວ່າໃຜເປັນຄົນແຮກ

ທີ່ເລີ່ມປຽບທຽບວ່າຊີວິດຂອງເຮົາເປັນເໝືອນຣົດຍົນ!

ແຕ່ນັບເປັນການປຽບທຽບທີ່ໃຫ້ພາບພິດຕິ!

ຖ້າເຮົາຂັບຣົດຍົນແຫ່ງຊີວິດຄັນນີ້ໄປເທິງຖຸນິນກວ້າງ

ທີ່ບໍ່ຄ່ອຍມີຣົດຄັນອື່ນໆກໍຄົງຈະມ່ວນດີ ແຕ່ວ້າເຫວ່

ແຕ່ຖ້າເຮົາຂັບໄປເທິງຖຸນິນທີ່ມີຣົດແລ່ນຂວັກໄຄວ່າໄປມາ

ເຮົາກໍຄົງຈະແທບຫົວໃຈວາຍ ເພາະບໍ່ຮູ້ວ່າເມື່ອໃດຈະໄປຊົນຖືກຜູ້ໃດ

ຫລືບໍ່ຮູ້ວ່າໃຜຈະຂັບມາຊົນເຮົາໃນເວລາໃດ?

ແມ່ນແລ້ວ! ອຸບັດເຫດຍ່ອມເກີດຂຶ້ນໄດ້ຕລອດເວລາ

ແມ້ແຕ່ໃນຍາມທີ່ເຮົາຄິດວ່າເຮົາໄດ້ລະມັດລະວັງຕົວດີທີ່ສຸດແລ້ວກໍຕາມ!

ອັນທີ່ຈິງຖ້າເຮົາແລະຄົນອື່ນໆຮ່ວມກັນລະມັດລະວັງ

ໂອກາດທີ່ຈະເກີດອຸບັດຕິດເຫດຄືຈະບໍ່ມີ!

ແຕ່ຖ້າວ່າເຮົາລະມັດລະວັງຕົວ ໃນຂນະທີ່ຜູ້ອື່ນບໍ່ລະວັງ

ອຸບັດຕິເຫດກໍຍັງຄົງຈະເກີດຂຶ້ນຈົນໄດ້!

ຢ່າງໃດກໍຕາມ

ຫາກຣົດແຫ່ງຊີວິດຂອງເຮົາຖືກຣົດຂອງຜູ້ອື່ນຊົນຈົນເສັງຫາຍ

ທັງທີ່ເຮົາບໍ່ໄດ້ເຮັດຫຍັງຜິດເລີຍ ເພາະເຮົາແລ່ນຢູ່ໃນເລນດິງ

ບໍ່ໄດ້ລ່ວງເສັ້ນ ຫລືຂ້າມເລນຂອງຜູ້ໃດ

ກໍຢ່າໃຫ້ເຮົາໝົດອາລັຍຕາຍຢາກໃນຊີວິດ!

ເຮົາຕ້ອງຄິດວ່າ ເຖິງເຮົາຈະຢູ່ໃນກິດໃນກະຕິກາ

ແຕ່ກໍອາດມີຜູ້ບໍ່ຮັກສາກະຕິກາໃຊ້ຖຸນິນແຫ່ງຊີວິດຮ່ວມກັບເຮົາຢູ່

ດ້ວຍເຫດນີ້ເອງ ອຸບັດຕິເຫດທີ່ເຮົາ ບໍ່ຄາດຄິດ ຈິ່ງເກີດຂຶ້ນ!

ເຖິງປານນັ້ນກໍຕາມ ເຖິງວ່າໃນສ່ວນຂອງຜູ້ອື່ນ ເຮົາຈະຄວບຄຸມໄດ້

ບໍ່ຫລາຍ ແຕ່ເຮົາກໍຄວນຈະຄວບຄຸມຫລືລະມັດລະວັງດູແລຣົດແຫ່ງຊີວິດ

ຂອງເຮົາໃຫ້ຢູ່ໃນສະພາບທີ່ປອດພິຍູສເມີ!

ໃຫ້ເຮົາໝັ້ນກວດກາວ່າ ລໍຣິດຂອງເຮົາໄດ້ເຕີມແຮງລົມພ້ອມຫລືບໍ່?  
 ຖັງນໍ້າມັນຂອງເຮົາເຕັມດ້ວຍເຊື້ອເຝິງແຫ່ງກໍາລັງໃຈແລ້ວຫລືຍັງ?  
 ບໍ່ວ່າລໍຣິດຂອງເຮົາຈະຖືກຂົນຈົນບຸ້ມຫລືຫຍບມາຫລາຍເທື່ອແລ້ວກໍຕາມ  
 ໃຫ້ເຮົາຍັງຄົງຮັກສາສະພາບລໍຣິດໃຫ້ຍັງຄົງແລ່ນຕໍ່ໄປ  
 ຈົນກວ່າຈະເຖິງອູ່ສ້ອມ ຫລືເຖິງວາຣະແຫ່ງການປ່ຽນລໍຣິດ!  
 ແຕ່ຢ່າຟ້າວຖິ້ມລໍຣິດ ຢ່າຟ້າວຖິ້ມຊີວິດ!  
 ໃຫ້ເຮົາຂັບລໍຣິດຄັນນີ້ຕໍ່ໄປດ້ວຍຄວາມລະມັດລະວັງ  
 ເທິງທາງຫລວງແຫ່ງຊີວິດ ແລະອອກຫ່າງຈາກຖົນສາຍອັນຕຣາຍ  
 ເພາະພຣະທັມສຸພາສິດມີຄໍາສອນໄວ້ວ່າ  
 “ທາງຫລວງຂອງຄົນຊອບທັມ ຫັນອອກຈາກຄວາມຊົ່ວຮ້າຍ  
 ບຸກຄົນຜູ້ລະມັດລະວັງທາງຂອງຕົນກໍສ່ຽວນຊີວິດຂອງເຂົາໄວ້” (ສພສ 16:17)  
 ວັນນີ້ຂໍໃຫ້ລໍຣິດແຫ່ງຊີວິດຂອງທ່ານນີ້ ບັນທຸກແຕ່ສິ່ງດີທີ່ມີຄຸນຄ່າ  
 ເຜືອແຈກຢາຍໃຫ້ແກ່ຜູ້ໂດຍສານໃນລໍຣິດຄັນນີ້  
 ແລະທຸກຄົນທີ່ເຂົ້າມາຊິດໃກ້. ດີຫລືບໍ່?

**“ຢ່າປ່ອຍໃຫ້ໂອກາດຫລຸດລອຍໄປໂດຍທີ່ທ່ານຍັງບໍ່ໄດ້ບອກ  
 ຄົນທີ່ທ່ານຫ່ວງໃຍວ່າ ທ່ານຮັກເຂົາ!”**

**10. ບໍ່ປ່ອຍໂອກາດ**

ຄົນທີ່ໄປລຸ່ນກ່ອນໆ ບໍ່ມັກເວົ້າກັບຄົນໃກ້ຊິດວ່າຮັກເຂົາ!  
 ຄົງເປັນເພາະບໍ່ເຄີຍຖືກສອນໃຫ້ເວົ້າ  
 ຈິ່ງຮູ້ສຶກວ່າຂັດເຂີນເມື່ອຈະຕ້ອງເວົ້າ!  
 ໃນສະໄໝກ່ອນມີພໍ່ແມ່ບໍ່ຫລາຍຄົນທີ່ເວົ້າກັບລູກວ່າ  
 “ພໍ່ຮັກລູກ” ຫລື “ແມ່ຮັກລູກ” ໂດຍບໍ່ຂັດເຂີນ!  
 ເຊັ່ນດຽວກັນກັບໃນຄວາມສັນພັນລະຫວ່າງສາມີແລະພໍ່ຮຍາ  
 ມີພໍ່ຮຍາບໍ່ຫລາຍຄົນທີ່ຈະເວົ້າກັບສາມີວ່າ “ຂ້ອຍຮັກເຈົ້າ”  
 ຍິ່ງຜູ້ເປັນສາມີແລ້ວ ບໍ່ຕ້ອງເວົ້າເຖິງເລີຍວ່າ  
 ພໍ່ຮຍາຈະໄດ້ຍິນຄໍາວ່າ “ຂ້ອຍຮັກເຈົ້າ” ອອກຈາກປາກຂອງເຂົາ!  
 ທັງທີ່ຈິງແລ້ວຄົນເຫລົ່ານັ້ນຮັກຊຶ່ງກັນແລະກັນ!  
 ພໍ່ແມ່ກໍຮັກລູກ!  
 ສາມີພໍ່ຮຍາກໍຮັກກັນ!  
 ແຕ່ເປັນຫຍັງ ຄໍາວ່າ “ຮັກ” ຈິ່ງຍາກຈະອອກຈາກປາກມາເຖິງກັນ?  
 ທັງທີ່ຄວາມຮັກແທ້ນັ້ນບໍ່ທໍາອັນຕຣາຍຜູ້ໃດເລີຍ!

“ຄວາມຮັກບໍ່ທໍາອັນຕາຣາຍເພື່ອນບ້ານເລີຍ ເຫດສັນນັ້ນ ຄວາມຮັກຈຶ່ງເປັນ  
ການປະຕິບັດຕາມທັມບັນຍັດຢ່າງຄົບຖ້ວນ” (ຣມ 13:10)

ບໍ່ຮູ້ເໝືອນກັນວ່າ ເຮົາໄປເອົາວັທນະທັມ

ໃນການສະແດງຄວາມຊື່ນຊົມຄົນມາຈາກໃສ?

ເພາະເຮົາມັກຈະກ່າວສະແດງຄວາມຮັກຫລືສະແດງຄວາມຊື່ນຊົມ

ຕໍ່ບຸກຄົນໃດບຸກຄົນນຶ່ງຢ່າງສະດວກປາກສະດວກໃຈ

ກໍຕໍ່ເມື່ອຜູ້ທີ່ເຮົາຈະກ່າວເຖິງນັ້ນໄດ້ຕາຍຈາກເຮົາໄປແລ້ວ!

ດັ່ງນັ້ນທີ່ຄົນເຮົາຈະເວົ້າຄຳວ່າຮັກໄດ້ງ່າຍກວ່າປົກກະຕິຄື

ໃນງານສົພຂອງຄົນທີ່ເຮົາຮັກ!

ທ່ານເອີຍ!

ທ່ານຕ້ອງການໃຫ້ຄົນທີ່ທ່ານຮັກແລະຮັກທ່ານບອກທ່ານວ່າ

ເຂົາຮັກທ່ານສະເພາະໃນງານສົພຂອງທ່ານເທົ່ານັ້ນຫລື?

ຄຳຕອບຄົງຈະເປັນຄຳວ່າ “ບໍ່ແມ່ນ”

ໃນທຳນອງດຽວກັນ

ຄົນທີ່ທ່ານຮັກ ເຂົາກໍຄົງຕ້ອງການຄຳວ່າ “ຮັກ” ອອກຈາກປາກຂອງທ່ານ

ໃນເວລານີ້ ທີ່ບໍ່ແມ່ນໃນງານສົພຂອງເຂົາເຊັ່ນກັນ!

ການບອກຄຳວ່າ “ຮັກ” ໃນງານສົພ ຈຶ່ງບໍ່ແມ່ນ “ໂອກາດ” ທີ່ເໝາະສົມ

ແຕ່ການບອກຄຳວ່າ “ຮັກ” ໃນຍາມທີ່ຜູ້ຮັບຕ້ອງການ

ໂດຍສະເພາະຢ່າງຍິ່ງໃນຂະນະທີ່ເຂົາ “ກຳລັງຈະເປັນສົພ”

(ເພາະຂາດກຳລັງໃຈ) ຖືວ່າເປັນ “ໂອກາດ” ທີ່ຄວນຄວ້າໄວ້!

ວ່າແຕ່ວ່າວັນນີ້ ທ່ານໄດ້ສວຍໂອກາດບອກຄົນທີ່ທ່ານຮັກແລ້ວຫລືຍັງວ່າ ທ່ານຮັກເຂົາ?

“ຜິດກໍຄືຜິດ ເຖິງແມ່ນວ່າ ຜູ້ໃດເຂົາກໍເຮັດເໝືອນກັນ

ຖືກກໍຄືຖືກ ເຖິງແມ່ນວ່າ ບໍ່ມີຜູ້ໃດເຮັດກໍຕາມ!”

### 11. ເຖິງບໍ່ມີຜູ້ໃດເຮັດກໍຕາມ!

ຂ້າພະເຈົ້າມັກຄຳກ່າວຂອງພຣະເຢຊູຄຣິດທີ່ວ່າ

“ແມ່ນກໍວ່າແມ່ນ ບໍ່ແມ່ນກໍວ່າບໍ່ແມ່ນ

ເວົ້າແຕ່ພຽງນີ້ກໍພໍ

ຄຳເວົ້າເກີນນີ້ໄປມາຈາກຄວາມຊົ່ວ!” (ມທ 5:37)

ເຫດທີ່ມັກເພາະວ່າ

ໃນສັງຄົມປັດຈຸບັນ ຂ້າພະເຈົ້າບໍ່ຮູ້ເລີຍວ່າ

ອັນໃດຈິງ ຫລື ອັນໃດບໍ່ຈິງ!

ຄົນເຮົາເກົ່ງຂຶ້ນຫລາຍໃນການ  
 ເຮັດສິ່ງເທັດໃຫ້ເປັນຈິງ  
 ແລະກັບເຮັດໃຫ້ສິ່ງທີ່ ຈິງກາຍເປັນເທັດໄດ້!  
 ຜູ້ໃດມີຜົນຫລາຍກວ່າ ຜູ້ໃດມີສິລາດີກວ່າ  
 ຜູ້ໃດມີພວກຫລາຍກວ່າ ຜູ້ໃດມີຕໍາແຫນ່ງສູງກວ່າ  
 ຫລືຜູ້ໃດມີເງິນຫລາຍກວ່າ ກໍສາມາດ  
 ເຮັດຜິດໃຫ້ເປັນຖືກ ແລະເຮັດຖືກໃຫ້ເປັນຜິດໄດ້!  
**ສັງຄົມ**ຈິ່ງຢູ່ໃນສະພາວະທີ່ໜ້າເປັນຫ່ວງແທ້ໆ!  
 ໂດຍສະເພາະຢ່າງຍິ່ງກະແສຄືນຂອງໂລກນີ້  
**ຮຸນແຮງ**ຍິ່ງກວ່າກະແສຄືນໃນທະເລ  
 ຜູ້ໃດຄິດຈະຂວາງຈະຕ້ານທານບໍ່ແນ່ນອນເລື້ອງໆຢາຍ!  
 ຢ່າງໃດກໍດີ.. ໂລກຍິ່ງຄົງຕ້ອງການຄົນກ້າຫານ  
 ຄົນທີ່ຜ່ອມຈະເດີນສວນ ຫລືເດີນໂຕ້ຄືນກະແສ (ທີ່ບໍ່ດີ)ນີ້ ຢູ່!  
 ເພາະຖ້າບໍ່ມີຄົນກ້າຫານເຊັ່ນນີ້ເຫລືອຢູ່  
 ບັນທັດຖານຂອງສັງຄົມຈະປ່ຽນໄປ!  
 ທີ່ໜ້າຢ້ານກົວນັ້ນກໍຄື ຖ້າຜູ້ໃດສ້າງກະແສຄືນແຫ່ງການຍອມຮັບໄດ້  
 ຄົນນັ້ນກໍຈະເປັນຜູ້ສາມາດກໍາຂະຕາກັມທັງໝົດຂອງປະເທດ  
 ຫລືຂອງຊີວິດຄົນໃນສັງຄົມນັ້ນຈະໄດ້ກະແສທີ່ໜ້າເປັນຫ່ວງຄື  
 “ໃຜຮຽງເຂົາກໍມີກັນ” ແລະ “ໃຜຮຽງເຂົາກໍເຮັດກັນ”!  
 ດັ່ງນັ້ນ “ອ້ອຍກໍຈະມີຫລືຈະເຮັດນໍາ”!  
 ຖ້າຄິດກັນຢ່າງນີ້ ເຮັດກັນຢ່າງນີ້  
**ສັງຄົມ**ກໍຈະລົ້ມສລາຍ ເໝືອນ  
 ສະພາບເສຖກິດແລະສັງຄົມທົ່ວໄປໃນຍຸກຟອງສະບູແຕກ  
 ຖ້າເຮົາຍັງຕາມ “ລັດທິເອົາຢ່າງ” ເຊັ່ນນີ້ຕໍ່ໄປ  
 ຜົນທີ່ຕາມມາກໍຄົງບໍ່ແຄ້ວເປັນດັ່ງນີ້..  
 “ໃຜຮຽງເຂົາກໍທຸກກັນ..”  
 ດັ່ງນັ້ນ ອ້ອຍກໍອໍທຸກນໍາດ້ວຍ!  
 “ໃຜຮຽງເຂົາກໍລົ້ມຈົມກັນ”  
 ດັ່ງນັ້ນອ້ອຍກໍອໍລົ້ມຈົມນໍາດ້ວຍ!  
**ຜົນຂອງທີ່ຮັກ! ຢ່າເປັນເຊັ່ນນີ້ເລີຍ!!**  
 ໃຫ້ເຮົາຢືນຢັດເຜື່ອສິ່ງທີ່ດີແລະຖືກຕ້ອງດີກວ່າ!  
 ໃຫ້ເຮົາກ້າຫານທີ່ຈະເວົ້າວ່າ  
**“ຜິດ ກໍຄື ຜິດ ເຖິງແມ້ວ່າ ໃຜຮຽງເຂົາກໍເຮັດກັນກໍຕາມ**  
**ແລະ ຖືກ ກໍຄື ຖືກ ເຖິງແມ້ວ່າ ໃຜຮຽງເຂົາບໍ່ຢາກເຮັດກັນ ກໍຕາມ”**

ຖ້າເຮົາຄິດເຊັ່ນນີ້ແລະທຳຕາມນີ້  
 ສັງຄົມຂອງເຮົາຈະດີຂຶ້ນຢ່າງແນ່ນອນ!  
 ແລະເຖິງແມ້ວ່າ ທ່ານຈະຮູ້ສຶກໂດດດ່ຽວທີ່ຕ້ອງຍິນຍັດເຊັ່ນນີ້  
 ແຕ່ຖ້າທ່ານຍິນຍັດໄດ້ດົນນານພຽງພໍ  
 ຈະມີຄົນອີກຫລວງຫລາຍກ້າວອອກມາຍິນຄຽງຂ້າງທ່ານ  
 ຈາກນັ້ນ ກະແສ “ຜິດ ຄື ຜິດ ແລະ ຖືກ ຄື ຖືກ”!  
 ກໍຈະເກີດຂຶ້ນເພາະທ່ານເປັນຜູ້ປຸກກະແສ!  
 ວ່າແຕ່ທ່ານຈະຍິນຍັດເຮັດໃນສິ່ງດີທີ່ຄວນເຮັດນີ້ຕໍ່ໄປ  
 ແມ້ວ່າບໍ່ມີຜູ້ໃດເຂົ້າທຳກັນຫລືບໍ່?  
 ເຊີນຕອບແດ່!

“ເຮົາທຳດີຕໍ່ຄົນອື່ນ ຢ່າຈຳ! ຄົນທຳດີຕໍ່ເຮົາ ຢ່າລືມ!  
 ຄົນອື່ນທຳຮ້າຍຕໍ່ເຮົາ ຢ່າຈຳ! ເຮົາທຳຮ້າຍຕໍ່ຄົນອື່ນ ຢ່າລືມ!  
 ຟ້າວຂໍອະພິຍແລະຄືນດີໂດຍໄວ!”

12. ຢ່າລືມ ຢ່າຈຳ!

ຄົນເຮົານີ້ແປກ!  
 ສິ່ງໃດຄວນລືມ ກໍມັກຈະໄປຈຳ!  
 ສິ່ງໃດທີ່ຄວນຈຳ ກໍດັນໄປລືມ!  
 ບັນຫາວຸ້ນໆຈິ່ງມັກຈະເກີດຂຶ້ນເປັນປະຈຳ!  
 ຫລາຍເທື່ອເຮົາຮູ້ສຶກຂົມຂຶ້ນ ເພາະຄົນທີ່ເຮົາທຳດີໃຫ້  
 ບໍ່ທຳດີຕໍ່ເຮົາຕອບກັບມາເປັນການຕອບແທນ!  
 ເຮົາຄິດວ່າເຂົາໜ້າຈະຢູ່ຝ່າຍເຮົາ ຊ່ວຍເຮົາ ຫລືເຮັດ  
 ບາງສິ່ງບາງຢ່າງທີ່ເຮົາມັກເປັນການຕອບສນອງໃຫ້ແກ່ເຮົາ  
 ແຕ່ກໍບໍ່ເປັນເຊັ່ນນັ້ນ  
 ເຮົາກໍເລີຍຄຽດ!  
 ດີບໍ່ດີອາດຈະປ່ຽນຈາກຄວາມຮູ້ສຶກດີໆ  
 ທີ່ເຄີຍມີຕໍ່ກັນມາກາຍເປັນຄວາມຄຽດແຄ້ນຊິງຊ້ງກໍເປັນໄດ້!  
 ຈາກທີ່ເຄີຍມີທັສນະຄະຕິທີ່ດີຕໍ່ເຂົາ  
 ມາກາຍເປັນອະຄະຕິທີ່ຮຸນແຮງແທນທີ່  
 ຈາກທີ່ເຄີຍມີໃຈໃຝ່ຊ່ວຍເຫລືອ  
 ມາກາຍເປັນຈິດທີ່ຄິດມຸ່ງຮ້າຍທຳລາຍແທນ

ດີບໍ່ດີ ອາດຮູ້ສຶກໝົດກຳລັງໃຈທີ່ຈະເຮັດໄປເລີຍ!  
**ຄວາມຮູ້ສຶກ ຫລືຄວາມຄິດເຊັ່ນນີ້**  
 ບໍ່ດີຕໍ່ສຸຂພາບທັງກາຍຈິດແລະວິນຍານຂອງເຮົາ!  
 ດ້ວຍເຫດນີ້ ກ່ອນທີ່ເຮົາຈະທຳດີຕໍ່ຜູ້ໃດ  
 ຈຶ່ງຖາມຕົວຂອງເຮົາເອງກ່ອນວ່າ ເຮົາສາມາດທຳດີຕໍ່ເຂົາ  
**ໂດຍບໍ່ຫວັງສິ່ງຕອບແທນໄດ້ບໍ່?**  
**ຖ້າບໍ່ໄດ້ ກໍຢາທຳ ເພາະເຮັດແລ້ວຈະທຸກທັງ 2 ຝ່າຍ**  
 ການທຳດີທີ່ມີຂໍ້ແລກປ່ຽນຫລືຫວັງຜົນປໂຍດ  
 ເຮົາບໍ່ເອີ້ນວ່າ “ການກະທຳດີ!”  
 ແຕ່ເອີ້ນວ່າ “ການແລກປ່ຽນທາງການຄ້າ!”  
 ເພາະການຄ້າອາຍຫລືການທຳທຸກະກິດຈະມຸ່ງຫວັງກຳໂລບໍ່ແມ່ນຂາດຫິນ!  
 ແຕ່ການກະທຳດີ ຄື ການຍອມຂາດຫິນ  
 ເພື່ອສະວັດດີພາບຂອງຜູ້ອື່ນ!  
 ຖ້າຍອມຂາດຫິນເພື່ອຜູ້ໃດບໍ່ໄດ້  
 ເຮົາກໍບໍ່ມີທາງໄດ້ກະທຳດີ!  
 ນອກຈາກນີ້..  
 ຜູ້ໃດທຳດີຕໍ່ເຮົາ ຢ່າໃຫ້ເຮົາລົມບຸນຄຸນນັ້ນ!  
 ແຕ່ຢ່າຕອບແທນຄຸນຄວາມດີ  
 ດ້ວຍການກະທຳ ສິ່ງຊົ່ວຮ້າຍໃດໆ ທີ່ຜູ້ມີພຣະຄຸນນັ້ນຕ້ອງການ  
 ເພາະຖ້າເຮັດເຊັ່ນນັ້ນ ຢ່າຮັບບຸນຄຸນຈະດີກວ່າ!  
 ເພາະຕາຍໂດຍບໍ່ຮັບບຸນຄຸນ ກໍດີກວ່າ  
**ມີຊີວິດຢູ່ເໝືອນຢູ່ໃນນາຣົກ**  
 ແລະເມື່ອຕາຍແລ້ວ ຍັງຕ້ອງລົງໄປນາຣົກແທ້ໆ!  
 ບໍ່ຜິດດອກທີ່ເຮົາຈະບໍ່ຕາມໃຈຜູ້ມີພຣະຄຸນຕໍ່ເຮົາ  
 ຖ້າເຂົາຮຽກຮ້ອງໃຫ້ເຮົາເຮັດໃນສິ່ງທີ່ຂັດກັບມະໂນທັມ  
**ຈັນຍາບັນ ຫລື ສິນທັມ!**  
 ແຕ່ຢ່າໃຫ້ເຮົາເປັນຄົນທີ່ລົມພຣະຄຸນຄົນ!  
 ໃຫ້ເຮົາທຳດີຕໍ່ຜູ້ທີ່ດີຕໍ່ເຮົາໃຫ້ຫລາຍທີ່ສຸດແລະດີທີ່ສຸດ  
 ເທົ່າທີ່ຈະເຮັດໄດ້ ໃນວິຖີທາງທີ່ມະໂນທັມຂອງເຮົາບໍ່ຜ່ອງ!  
 ໃນຂນະດຽວກັນຢ່າຈິດຈຳສິ່ງຊົ່ວ ທີ່ບາງຄົນກະທຳຜິດຕໍ່ເຮົາ  
 ໃຫ້ເຮົາຍົກໂທດໃຫ້ແກ່ເຂົາ ໃຫ້ເຮົາກິນອົມແລະນອນຫລັບໃຫ້ສະບາຍ  
 ຢ່າໄປຂົມຂື່ນໃຈກັບສິ່ງຊົ່ວທີ່ເຂົາເຮັດຕໍ່ເຮົາ  
 ເພາະຜົນກັມນັ້ນຈະສນອງເຂົາເອງ!  
 ໃນທາງກົງຂ້າມ

ຫາກເຮົາທຳຊົ່ວ ຫລື ທຳຜິດຕໍ່ຄົນອື່ນ  
 ຢ່າໃຫ້ເຮົາເຮັດເສີຍຢູ່ເໝືອນທອງບໍ່ຮູ້ຮ້ອນ ໃຫ້ເຮົາຝ່າວໄປຫາຄູ່ກໍຣະມີ  
**ຂໍອະພິຍາຍແລະຮັບຄືນດີກັບເຂົາໂດຍໄວ!**  
 ເພາະວ່າ ການລົດສັດຕູລົງໄປ 1 ຄົນ  
 ແລະເພີ່ມມິດອີກ 1 ຄົນ  
 ເປັນນະໂຍບາຍຂອງຊີວິດທີ່ດີທີ່ສຸດຂັ້ນນີ້  
 “ເມື່ອທາງຂອງມະນຸດເປັນທີ່ໄປດປານແກ່ພຣະເຈົ້າ ແມ່ສັດຕູຂອງເຂົານັ້ນ  
 ພຣະອົງກໍຊົງກະທຳໃຫ້ຄືນດີກັບເຂົາໄດ້” (ພສສ 127:2) ແມ່ນບໍ່?

## IV. ອຸປະສັກ ຄືຄວາມສຳເລັດທີ່ສົ່ງມາຫາທ່ານ!! ຈົ່ງບຸກບັນ ແລ້ວທ່ານຈະເຫັນຜົນໃນຊີວິດ!!

### 1. ອຸປະສັກ!!

- ເຮົາບໍ່ຕ້ອງການອຸປະສັກ ແຕ່ເບິ່ງເໝືອນວ່າ ອຸປະສັກກັບຕ້ອງການເຮົາ.  
 ເຮົາບໍ່ຕ້ອງການຜະເຊີນໜ້າກັບອຸປະສັກ ແຕ່ເບິ່ງເໝືອນວ່າ  
 ອຸປະສັກມັກຕ້ອງການທີ່ຈະຜະເຊີນໜ້າກັບເຮົາ.  
 ເຮົາຕ້ອງການໜີໃຫ້ໄກຈາກອຸປະສັກ  
 ແຕ່ກັບເບິ່ງເໝືອນວ່າ ອຸປະສັກເຝົ້າຕິດຕາມໄກ້ຊິດເຮົາຕລອດເວລາເໝືອນເງົາຕາມໂຕ.

### 2. ຄວາມສຳເລັດ!!

- ເຮົາຕ້ອງການຄວາມສຳເລັດ ແຕ່ເບິ່ງເໝືອນວ່າຄວາມສຳເລັດກັບບໍ່ຕ້ອງການເຮົາ.  
 ເຮົາຕ້ອງການຢາກເຊື່ອເຊີນຄວາມສຳເລັດມາເປັນແຂກພິເສດໃນບ້ານຂອງເຮົາ  
 ແຕ່ຄວາມສຳເລັດນັ້ນກັບໜີໜ້າໜີຕາເຮົາໄປ.

### 3. ຄົນທີ່ມອງໂລກໃນແງ່ດີ!!

- “ຄົນທີ່ເບິ່ງໂລກໃນແງ່ດີ ຄືຄົນທີ່ທຳໃຫ້ເກີດສິ່ງທີ່ດີທີ່ສຸດ ໃນຍາມທີ່ເຂົາໄດ້ຮັບສິ່ງທີ່ຊົ່ວຮ້າຍທີ່ສຸດ (ຕົກຕ່ຳທີ່ສຸດ)”.
- ທ່ານເຄີຍມອງຜ່ານແວ່ນຕາດຳຂອງທ່ານຫລືບໍ່?

ແມ່ນອນແລ້ວ ຄົນທີ່ໃສ່ແວ່ນຕາດຳ ຈະຫລຽວເຫັນທຸກສິ່ງເປັນສີດຳໄປໝົດ!  
 ຄົນທີ່ເບິ່ງໂລກໃນແງ່ຮ້າຍ ຫລືແງ່ລົບກໍເປັນເຊັ່ນກັນ ເຂົາຈະເບິ່ງໂລກດ້ວຍອັກຄະຕິແຫ່ງຄວາມຢ້ານກົວ ຫລືວິຕົກ  
 ກັງວົນ ຈົນເຫັນພາບທຸກຢ່າງເໝືອນມິດມົວ ຫົດຫູ່ ແລະສິ້ນຫວັງໄປໝົດ!  
 ຄົນທີ່ມອງໂລກດ້ວຍສາຍຕາເຊັ່ນນີ້ມັກຈະໝົດກຳລັງໃຈໃນການກ້າວໄປຂ້າງໜ້າ.  
 ຫລາຍຄົນອາດຂໍຫລົບເຂົ້າຂ້າງທາງ, ແລະບາງຄົນກໍເດີນຢ້ອນຄືນກັບຫລັງ

ເວົ້າງ່າຍໆກໍຄິວ່າ ຈະໄປໃສກໍໄດ້ ຍົກເວັ້ນແຕ່ການເດີນກ້າວໄປ ຂ້າງໜ້າ!  
 ແຕ່ບາງຄົນກັບຍິ່ງຮ້າຍທີ່ບໍ່ກ້າແມ້ແຕ່ຈະຍ່າງກັບຄືນທາງເດີມ!  
 ສະຖານະການແບບນີ້ ຈະກາຍເປັນສິ່ງທີ່ ກິນບໍ່ເຂົ້າ ຄາຍບໍ່ອອກຂອງບຸກຄົນນັ້ນໆ!  
 ແຕ່ສໍາຮັບຄົນທີ່ມອງໂລກໃນແງ່ດີ ຫລືໃນແງ່ສົມ ຄິຄົນທີ່ມອງໂລກໃນແງ່ສ້າງສັນ!  
 ຄົນແບບນີ້ຈະເປັນຄົນທີ່ບໍ່ຢ້ານອຸປະສັກ ຫລືບັນຫາທີ່ຍືນດັນໜ້າເຂົາຢູ່!  
 ລາວຈະສາມາດປ່ຽນອຸປະສັກນັ້ນ ໃຫ້ກາຍເປັນອຸປະກອນ ແລະປ່ຽນບັນຫາ  
 ໃຫ້ກາຍເປັນປະຕິທານດ້ວຍປັນຍາທີ່ມາຈາກສວັນ!

**ຄົນທີ່ມອງໂລກໃນແງ່ສ້າງສັນ ຈະສັນສ້າງແຕ່ສິ່ງທີ່ດີໆ!**  
 ຄົນເຫລົ່ານີ້ ຄິຄົນທີ່ມອງເບິ່ງນ້ຳໂສໂຄກໃນຄອງ ຫລືແມ່ນ້ຳທີ່ໂສໂຄກ ກາຍເປັນນ້ຳທານທີ່ສົດໃສ!  
 ຄົນເຫລົ່ານີ້ ຄິຄົນທີ່ເຊື່ອໝັ້ນວ່າ  
 ຈະຕ້ອງມີວິທີການປ່ຽນແປງນ້ຳໂສໂຄກເຫລົ່ານັ້ນ ໃຫ້ກາຍເປັນນ້ຳໃສໂຫລເຍັນດີໄດ້ອີກ!  
 ຄົນທີ່ມອງໂລກໃນແງ່ດີ ຄິຄົນທີ່ທໍາໃຫ້ເກີດສິ່ງທີ່ດີທີ່ສຸດຂຶ້ນມາ  
 ເຖິງແມ່ນຍາມທີ່ລາວໄດ້ຮັບ ຫລືຜະເຊີນໜ້າກັບສິ່ງຊົ່ວຮ້າຍປານໃດກໍຕາມ!

**ວັນນີ້ ທ່ານຄິດວ່າ ທ່ານເປັນຄົນປະເພດໃດ?**

ລູກາ 6:27-29 “..ຈົ່ງຮັກສັດຕູຂອງທ່ານ..ຈົ່ງອະທິຖານເພື່ອຜູ້ທີ່ຂົ່ມເຫັງທ່ານ..”

**4. ກໍາລັງໃຈທີ່ບໍ່ເຄີຍດັບ!!**

• **“ແສງໄຟອັນນ້ອຍທີ່ສູດຍັງສາມາດສ່ອງສວ່າງໃນກາງຄືນທີ່ມົດມົດທີ່ສູດໄດ້”**

ທຽນທີ່ໄກ້ຈະດັບ ຫລືໄຕ້ບໍ່ຕິດ ກັບຊີວິດທີ່ໝົດກໍາລັງໃຈຈະມີສະພາບທີ່ບໍ່ແຕກຕ່າງຫຍັງກັນ!  
 ນັ້ນຄືການມີແຕ່ຄວາມງາມ ແຕ່ບໍ່ມີປະໂຫຍດ!  
 ແຕ່ກໍາລັງໃຈເໝືອນກັບທຽນທີ່ບໍ່ເຄີຍດັບມອດ ຈະເປັນເຄື່ອງປະດັບສໍາຄັນທີ່ສູດໃນຊີວິດ!  
 ຄົນທີ່ມີກໍາລັງໃຈ ຈະບໍ່ຫວັ່ນໄຫວ ຫລືຢ້ານກົວຕໍ່ຄວາມມົດມົວແຫ່ງຊີວິດ  
 ແຕ່ກົງກັນຂ້າມ ລາວຈະຝັນຜ່າມຸ່ງໝັ້ນນໍາຊີວິດຂອງລາວໄປສູ່ເປົ້າໝາຍຢ່າງກ້າຫານ!  
 ຄົນບໍ່ມີກໍາລັງໃຈ ຄິຄົນທີ່ທໍາໃຈ ຄິເປັນຄົນທີ່ບໍ່ມີກໍາລັງໃຈສູ້!  
 ດ້ວຍເຫດນີ້ຄົນທີ່ທໍາໃຈ ຈິ່ງມັກຈະຮູ້ສຶກທໍ້ແທ້ໃຈ ແລະທໍ້ຖອຍໃນທີ່ສຸດ  
 ຄົນແບບນີ້ມັກຈະຢູ່ດຢູ່ກັບທີ່ ແລະບໍ່ໄປເຖິງໃສ!  
 ແຕ່ຄົນທີ່ມີກໍາລັງໃຈຈະບໍ່ເປັນແບບນັ້ນ!  
 ລາວຈະມີຄວາມເຊື່ອໝັ້ນໃນເປົ້າໝາຍ ແລະຈຸດຍືນແຫ່ງຊີວິດຂອງຕົນ  
 ແລະກ້າວໄປຂ້າງໜ້າຢ່າງກ້າຫານ! ຄົນທີ່ທໍ້ຖອຍໃຈ  
 ຈະບໍ່ເປັນຄົນທີ່ກ້າຫານໃນການຜະເຊີນກັບວິກິດການແຫ່ງຊີວິດ  
 ຫລືຄວາມຍິ່ງຍາກອື່ນໆທີ່ເຂົ້າມາຫາຕົນ.

**ທ່ານບໍ່ຄວນເປັນຄົນທີ່ທໍາໃຈ!**

ແມ້ວ່າຊີວິດຂອງທ່ານຈະບອບບາງເໝືອນກັບທຽນເຫລົ່ານັ້ນນ້ອຍໆ

ແຕ່ຕາບໃດທີ່ທ່ານຍັງມີກຳລັງໃຈຢູ່ ຕາບນັ້ນຊີວິດຂອງທ່ານຍັງຈະມີຄວາມຫວັງສະເມີ!  
 ດັ່ງນັ້ນ ທ່ານບໍ່ຕ້ອງກັງວົນຈົນເກີນໄປວ່າອ້ອນຮອບຂ້າງຂອງທ່ານຈະມີດົມໜຸ່ມຫລາຍປານໃດ  
 ຂໍພຽງທ່ານແນ່ໃຈວ່າ ທ່ານຍັງມີກຳລັງໃຈຢູ່  
 ກຳລັງໃຈນີ້ຈະປຽບເໝືອນແສງໄຟທີ່ສ່ອງຢູ່ ຖ້າຫາກມັນບໍ່ດັບມິດໄປ  
 ກໍຖືວ່າ ເປັນການພຽງພໍສຳລັບທ່ານທີ່ຈະກ້າກ້າວ ສູ່ການຜະເຊີນໜ້າກັບສິ່ງຕ່າງໆ!  
 ດານີເອນ 12: 3 “ບັນດາຄົນທີ່ສລາດ ຈະສ່ອງແສງເໝືອນແສງຟ້າ ແລະບັນດາຜູ້ທີ່ໃຫ້ຄົນຈຳນວນ  
 ຫລາຍໄດ້ມາສູ່ຄວາມຊອບທັມ ຈະສ່ອງແສງເໝືອນດວງດາວຊົ່ວນິດນີ້ຣັນ”

### 5. ດ່ານສຳຄັນກ່ອນການຟັນຜ່າທັງໝົດ

#### ຄືດ່ານແຫ່ງຄວາມສຳເລັດ!!

- “ອຸປະສັກ ຄືສິ່ງທີ່ຄວາມສຳເລັດສົ່ງມາລອງໃຈທ່ານ ຫາກທ່ານສາມາດເອົາຂະນະນັ້ນໄດ້  
 ຄວາມສຳເລັດທັງຫລາຍກໍຈະຕາມມາທັນທີ”**  
 ໃຜຮຸກຮ້າຍປະສົບຄວາມສຳເລັດ!  
 ແຕ່ບໍ່ມີໃຜທີ່ຢາກຜະເຊີນໜ້າກັບອຸປະສັກ!  
 ຢ່າງໃດກໍຕາມ ຄວາມຈິງແລ້ວ ບໍ່ມີຄວາມສຳເລັດໃດທີ່ປາສຈາກອຸປະສັກ!  
 ຄຳວ່າ“ອຸປະສັກ” ຕາມປັ້ນວັຈນານຸກົມແລ້ວ ແປວ່າ “ສິ່ງອັດຕ້ອງ, ຄວາມອັດຕ້ອງ, ເຄື່ອງກິດຂວາງ”  
 ຊີວິດຂອງເຮົາເໝືອນກັບນັກກິລາທີ່ແຂ່ງແລ່ນຂ້າມຮົ້ວ ຫລືກະໂດດຂ້າມເຄື່ອງກິດຂວາງ!  
 ຖ້າຫາກສາມາດກະໂດດຂ້າມໄດ້ ຫລືຂ້າມແຕ່ຫາກຕະສະຕູດລົ້ມລົງ  
 ແຕ່ບໍ່ຍອມແລ່ນຕໍ່ໄປ ຜູ້ນັ້ນຕ້ອງກາຍເປັນຜູ້ເສັຍຊັຍຢ່າງແນ່ນອນ!  
 ແຕ່ຖ້າຫາກກະໂດດຂ້າມເຄື່ອງກິດຂວາງ ຫລືອຸປະສັກນັ້ນໄປໄດ້ຈົນເຖິງຫລັກຊັຍ  
 ຫລືຫາກກະໂດດບໍ່ຫວິດລົ້ມລົງ ແຕ່ຍັງລຸກຂຶ້ນແລ່ນຕໍ່ໄປ  
 ຜູ້ນັ້ນຈະຕ້ອງໄປເຖິງຫລັກຊັຍແນ່ນອນ!  
 ໃນການແຂ່ງຂັນກິລາ ນັກຈະມີຮາງວັນຢູ່ສາມຮາງວັນເທົ່ານັ້ນເອງ  
 ຄືຜູ້ຂະນະເລີດ ຜູ້ຂະນະທີສອງ ແລະທີສາມ ແຕ່ກິລາແຫ່ງຊີວິດທີ່ພຣະເຈົ້າກຳໜົດ  
 ທຸກຄົນທີ່ສາມາດແລ່ງເຂົ້າສູ່ຫລັກຊັຍໄດ້ ລ້ວນແຕ່ເປັນຜູ້ຂະນະ ແລະໄດ້ຮັບຮາງວັນກັນທັງນັ້ນ!  
 ຜູ້ທີ່ເສັຍຊັຍ ຄືຜູ້ທີ່ບໍ່ສາມາດກະໂດດຂ້າມອຸປະສັກ  
 ຫລືກະໂດດຂ້າມອຸປະສັກມາໄດ້ຫລາຍອັນແລ້ວ  
 ແຕ່ກັບຍອມແພ້ໃຫ້ອຸປະສັກໃດນຶ່ງໃນເວລາຕໍ່ມາ  
 ຊຶ່ງຜູ້ກຽວບໍ່ຍອມທີ່ຈະແລ່ນຕໍ່ໄປ ຫລືກະໂດດຂ້າມອີກຕໍ່ໄປ  
 ໜີ້ຊ່າງເປັນໜ້າເສັຍດາຍ!  
 ທ່ານອາຈານເປົາໂລ ນັກກິລາແຫ່ງຊີວິດທີ່ຍິ່ງໃຫຍ່ໄດ້ມອງເຫັນວ່າ  
 ອຸປະສັກນັ້ນ ແທ້ຈິງແລ້ວຄືຕົວທົດສອບທີ່ຄວາມສຳເລັດໄດ້ສົ່ງມາໃຫ້ເຮົາຟິຊິດມັນ!  
 ຫາກເຮົາມີຣະບຽບການທີ່ເອົາຂະນະອຸປະສັກນັ້ນໄດ້

ຄວາມສໍາເລັດກໍຈະປາກົດຂຶ້ນມາແກ່ເຮົາ.  
ແນວໃດກໍຕາມ ໃນເວລາທີ່ທ່ານກໍາລັງມຸ້ງໝັ້ນ ພິຊິດອຸປະສັກຂອງທ່ານ  
ກໍຢ່າໃຫ້ຊິວິດທ່ານ

ໄດ້ກາຍເປັນອຸປະສັກກິດຂວາງທາງເດີນຊິວິດຄົນອື່ນເລີຍ  
ແລ້ວຄວາມສຸກຈະເກີດຂຶ້ນກັບທ່ານ ແລະທັງຄອບຄົວຂອງທ່ານດ້ວຍ!!

1 ໂກຣິໂທ 9: 25-26 “ຝ່າຍນັກກິລາທຸກຄົນກໍເຄິ່ງອັດໃນຣະບຽບ ເຂົາທໍາຢ່າງນັ້ນກໍເພື່ອຈະໄດ້ມີງຽດໃບໄມ້  
ທີ່ຮ່ວງໂຣຍໄດ້ ແຕ່ເຮົາເອງກະທໍາເພື່ອເຮົາຈະໄດ້ມີງຽດທີ່ບໍ່ມີວັນຫ່ວງແຫ້ງ ສ່ວນຂ້າພະເຈົ້າແລ່ນແຂ່ງຂັນຢ່າງມີ  
ເປົ້າໝາຍ ຂ້າພະເຈົ້າບໍ່ໄດ້ຕໍ່ສູ້ຢ່າງໜັກໝວຍຊິກລົມ”

### 6. ສັງຽນໝາມຂອງຄວາມສໍາເລັດ!!

- “ຄວາມສໍາເລັດຄືການທຸ້ມເທຄວາມພະຍາຍາມ  
ເພື່ອຈະຈັດການກັບອຸປະສັກທີ່ເປັນຂວາກໝາມແຫ່ງຊິວິດໄດ້ຢ່າງຄ່ອງແຄ້ວ  
ແລະຕອບສະໜອງຕໍ່ຄວາມຕ້ອງການຂອງຄົນອື່ນ”

- ໃຜຮຽກຕ້ອງການຄວາມສໍາເລັດ ແຕ່ມັກຈະເຂັດຫລາບ ຫລືຖອຍໜີເມື່ອພົບກັບອຸປະສັກ!  
ຄວາມລົ້ມເຫລວມັກຈະເກີດຂຶ້ນກັບບຸກຄົນຜູ້ທີ່ບໍ່ສາມາດຮັບມື  
ຫລືຝັນຜ່າກັບອຸປະສັກທີ່ມາອັດຂວາງ!

ອຸປະສັກນີ້ ອາດເປັນເໝືອນກັບພູເຂົາໜ່ວຍໃຫຍ່ເກີນກວ່າທີ່ຈະຊຸກຄອນໄດ້  
ຫລືອາດເປັນເໝືອນພູໜ່ວຍນ້ອຍໆທີ່ສາມາດເດີນໄຕ່ໄປມາໄດ້ຢ່າງສະບາຍ!  
ທຸກສິ່ງມີຂຶ້ນຢູ່ກັບຈຸດມອງເບິ່ງອຸປະສັກນັ້ນຂອງທ່ານ!  
ເໝືອນດັ່ງທ່ານ ເດວິດ ແລະຍັກ ໂກເລອາດ!  
ໂກເລອາດ ເປັນຄົນກ້າມໃຫຍ່ຂອງຊາວຟີລິບປິນ  
ຊຶ່ງໃນສາຍຕາຂອງກະສັດ ຊາອູນ ແລະຊາວອິສຣາເອນແລ້ວ  
ໂກເລອາດເປັນເໝືອນພູເຂົາໜ່ວຍໃຫຍ່ທີ່ບໍ່ສາມາດໂຄ່ນລົງໄດ້!  
ແຕ່ໃນສາຍຕາຂອງ ເດວິດ ຊຶ່ງເປັນເດັກລ້ຽງແກະຜູ້ນ້ອຍໆຄົນນຶ່ງ  
ແຕ່ເປັນຜູ້ທີ່ສັດທາໃນພຣະເຈົ້າຜູ້ຍິ່ງໃຫຍ່ ກັບມອງເຫັນຍັກໂກເລອາດນັ້ນແບບກົງກັນຂ້າມ!  
ເດວິດ ເຫັນວ່າ ໂຕໃຫຍ່ໆແບບນັ້ນບໍ່ລ້ຽງແຕ່ບໍ່ເປັນຕາຢ້ານເທົ່ານັ້ນ  
ແຕ່ກໍຍິ່ງເປັນເປົ້າຍິ່ງທີ່ບໍ່ສາມາດເຮັດໃຫ້ພາດໄດ້!  
ເຖິງແມ່ນ ເດວິດຈະເປັນເດັກໜ່ວຍນ້ອຍກໍຕາມ ແຕ່ກໍບໍ່ຂາດຄວາມພະຍາຍາມ  
ແລະໄດ້ທຸ້ມເທກໍາລັງທີ່ມີຢູ່ຈັດການກັບຄູ່ຕໍ່ສູ້ໄດ້ຢ່າງມີຊັບ!  
ດ້ວຍຄວາມໝັ້ນໃຈໃນພຣະເຈົ້າ ເດວິດໄດ້ເອົາກ້ອນຫີນໃສ່ໝາກກັ່ນຖູນ  
ຍິ່ງໃສ່ໜ້າພາກຂອງຍັກໂກເລອາດຢ່າງບໍ່ພາດເປົ້າ  
ເຮັດໃຫ້ຍັກນັ້ນລົ້ມຕາຍລົງທັນທີ!  
ຫາກທ່ານມອງອຸປະສັກແບບສາຍຕາຂອງເດວິດ

ທ່ານຈະສາມາດຮັບມິກັບອຸປະສັກນັ້ນໄດ້ເປັນຢ່າງດີ!  
ຫາກບໍ່ເຊື່ອກໍລອງເບິ່ງໄດ້!

1 ຊານູເອນ 17: 44-47 “..ທ່ານມາຫາຂ້າພະເຈົ້າດ້ວຍດາບ ດ້ວຍຫອກ ແລະດ້ວຍທວນ ແຕ່ຂ້າພະເຈົ້າມາຫາ  
ທ່ານໃນນາມຂອງພະເຈົ້າຜູ້ຊົງຮິດ ພະເຈົ້າຂອງກອງທັບອິສຣາເອນ ຜູ້ຊົງທ່ານໄດ້ທ້າທາຍ.. ເພາະວ່າ  
ການຮົບຄັ້ງນີ້ເປັນຂອງພະເຈົ້າ ພະອົງຈະຊົງມອບທ່ານໄວ້ໃນມືຂອງເຮົາ..”

### 7. ຄວາມສໍາເລັດຢູ່ແຄ່ເອ້ອມມີ!!

- “ຄົນສ່ວນຫລາຍລົ້ມເຫລວໃນຊີວິດ  
ໂດຍບໍ່ຄິດເຖິງວ່າ ພວກເຂົາຢູ່ໃກ້ຄວາມສໍາເລັດຫລາຍພຽງໃດ  
ໃນຍາມທີ່ພວກເຂົາຍອມແຜ່ນັ້ນ”
- ທ່ານບໍ່ສາມາດພົບຄວາມສໍາເລັດໄດ້ຫາກທ່ານມີຄວາມທີ່ຖອຍ  
ຫລິເວງກົວຕໍ່ອຸປະສັກຈົນເກີນໄປ!  
ຫລາຍຄົນບໍ່ສາມາດຊົມຮິດແຫ່ງຄວາມສໍາເລັດໄດ້  
ເພາະການຍອມແຜ່!  
ທ່ານຕ້ອງຄວບຄຸມສະຕິ ແລະຮັກສາອຸດົມການ  
ໃນການເປັນຄົນຊື່ສັດສຸດຈະຮິດ  
ແລະໃຫ້ມີຄວາມເປັນທັມຢູ່ໃນຕົວສເມີ!  
ຄັ້ງນຶ່ງ ທ່ານ ໂມເຊໄດ້ນໍາຊາວອິສຣາເອນອອກຈາກປະເທດເອຢິບ  
ແລະກໍາລັງຂ້າມແມ່ນໍ້າຈໍແດນເຂົ້າສູ່ດິນແດນປາແລສຕາຍ  
ແຕ່ທ່ານຮູ້ວ່າ ທ່ານຈະຕ້ອງເສັງຊີວິດກ່ອນຈະທໍາໜ້າທີ່ຢ່າງສໍາເລັດບໍ່ຮິບູນ.  
ທ່ານໄດ້ມອບໜ້າທີ່ໃຫ້ກັບຂຸນເສີກຄູ່ໃຈຂອງທ່ານ ຄືທ່ານ ໂຢຊວຍ.  
ສິ່ງນີ້ບໍ່ແມ່ນເລື່ອງເລັກນ້ອຍ ຫລືເປັນສິ່ງເຫລັ້ນໆ  
ທ່ານໂຢຊວຍ ຄົງຄິດໝັກກ່ຽວກັບໜ້າທີ່ນີ້ ແຕ່ພະເຈົ້າຊົງໝູນໃຈ  
ແລະປະທານຄວາມໝັ້ນໃຈແກ່ໂມເຊວ່າ  
“ບໍ່ມີຜູ້ໃດຈະຢືນຢັດຕໍ່ສູ້ເຈົ້າໄດ້ໃນຊົ່ວຊີວິດຂອງເຈົ້າ  
ເຮົາສະຖິດຢູ່ກັບໂມເຊມາແລ້ວສັນໃດ ເຮົາກໍຈະສະຖິດຢູ່ກັບເຈົ້າສັນນັ້ນ  
ເຮົາຈະບໍ່ລະເລີຍ ຫລືປະຖິ້ມເຈົ້າຈັກເທື່ອຈົ່ງເອ້ມແຂງແລະກ້າຫານເຖິດ  
ເພາະເຈົ້າຈະກະທໍາໃຫ້ຊົນຊາດນີ້ໄດ້ຮັບແຜ່ນດິນເປັນມໍຣະດົກ”  
ແລ້ວໂຢຊວຍກໍສາມາດຄວບຄຸມສະຕິ ທ່ຽງຕົງຕໍ່ໜ້າທີ່ຊົ່ງໄດ້ຖືກມອບໝາຍໃຫ້  
ແລະໄດ້ຄອບຄອງແຜ່ນດິນປະເທດອິສຣາເອນໃນທີ່ສຸດ.  
ທ່ານກໍເຊັ່ນກັນ ຫາກທ່ານບໍ່ຫວັ່ນໂຫວ່ຕໍ່ບັນຫາ  
ຫລືອຸປະສັກທີ່ຂວາງໜ້າຈົນຕ້ອງຂາດສະຕິ  
ຫລືໝົດກໍາລັງໃຈເສັງກ່ອນ

ໃນບໍ່ຊ້າ ທ່ານກໍຈະຕ້ອງປະສົບຄວາມສໍາເລັດໃນຊີວິດຢ່າງແນ່ນອນ.  
ບໍ່ຊ້າທ່ານຈະໄດ້ຊົມວິດອັນຫອມຫວານແຫ່ງຄວາມສໍາເລັດ  
ທີ່ເຈືອປົນດ້ວຍຢາດເທື່ອ ຢາດນໍ້າຕາ  
ຫລືແມ້ກະທັ້ງຢາດໂລຫິດຂອງທ່ານ!  
ແຕ່ມັນຄຸ້ມຄ່າໃນການຕໍ່ສູ້ແມ່ນຫລືບໍ່!

**ຫາກບໍ່ເຊື່ອກໍເຊີນລອງເບິ່ງ!!**

### 8. ຄວາມສໍາເລັດ ແລະການມີຄຸນຄ່າ!!

- “ຢ່າມັງໝັ້ນທີ່ຈະເປັນຄົນທີ່ປະສົບຄວາມສໍາເລັດ  
ແຕ່ຈົ່ງມັງໝັ້ນທີ່ຈະເປັນຄົນທີ່ມີຄຸນຄ່າ ກໍດີກວ່າ”
- ຄົນຈໍານວນຫລວງຫລາຍສັນຫາຄວາມສໍາເລັດ!  
ຈົນບາງຄັ້ງຕ້ອງຍອມທໍາຫຼາຍຢ່າງ ຫຼາກວິທີຫຼາກ ເພື່ອຄວາມສໍາເລັດນັ້ນ!  
ນີ້ຄືທີ່ມາຂອງສິ່ງທີ່ບໍ່ປາຖນາໃນສັງຄົມຄື:
  - ການໃຫ້ສິນບິນ (ເຈົ້າໜ້າທີ່ ຫລືຜູ້ທີ່ມີສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ)
  - ການໃສ່ຮ້າຍປ້າຍສີ (ຝ່າຍກົງກັນຂ້າມ ຫລືຜູ້ຂັດຂວາງ)
  - ການທໍາຮ້າຍ ຫລືທໍາລາຍລ້າງ (ຝ່າຍກົງກັນຂ້າມຫລືຜູ້ຂັດຂວາງ)
  - ການຕົວະຍິວະ ຫລອກລວງ (ຄົນທີ່ຢູ່ອ້ອມຂ້າງຕົວທ່ານ)
  - ການເສແສ້ງ ແກ້ງເຮັດແກ້ງທໍາ (ຂອງຕົວເອງ)

ສິ່ງເຫລົ່ານີ້ລ້ວນແຕ່ຜິດສິນທັມ ຜິດຣະບຽບແບບແຜນ ແລະຜິດກົດໝາຍອີກດ້ວຍ!!  
ຄວາມທຸກແລະຄວາມເຈັບປວດຈະເກີດຂຶ້ນ!  
ໜ້າເສັຽໃຈທີ່ມີຄົນໄດ້ຖືເອົາຄະດີທີ່ວ່າ “ຄວາມສໍາເລັດຕ້ອງມາກ່ອນທຸກສິ່ງ”  
ຜົນສໍາເລັດຈະໃຫ້ຄວາມຊອມທັມແກ່ວິທີການທີ່ໄດ້ມານັ້ນ!  
ຂໍໃຫ້ໄດ້ພົບກັບຄວາມສໍາເລັດກໍແລ້ວກັນ ບໍ່ວ່າຈະໄດ້ມາດ້ວຍວິທີໃດກໍຕາມ!  
ນີ້ເປັນອັນຕະຣາຍທີ່ສຸດ!  
ຄົນແບບນີ້ຈະຍອມທໍາຫຼາຍຢ່າງ ແມ້ແຕ່ຈະເສັຽສາຣະແຫ່ງ ມະໂນທັມສໍານິກ ແລະຄົນຮັກກໍຕາມ!  
ດັ່ງນັ້ນ ມີຄົນທີ່ພົບຄວາມສໍາເລັດບໍ່ນ້ອຍເລີຍທີ່ຢູ່ໃນໂລກນີ້  
ເນື່ອຕາຍໄປແລ້ວຈະຫາຄົນທີ່ຈະຮ້ອງໃຫ້ອາລັຍດ້ວຍຈິງໃຈນັ້ນບໍ່ມີ!  
ຢ່າງມາກກໍພຽງເສັຽຕາຍໃນສິນຫລືຜົນງານ ແຕ່ບໍ່ແມ່ນອາລັຍດ້ວຍຄວາມຮັກ  
ຫລືຍົກຍ້ອງບູຊາດ້ວຍໃຈສັດທາ!  
ກົງກັນຂ້າມ ມີບາງຄົນທີ່ບໍ່ປະສົບຜົນສໍາເລັດໃນມາຕຖານຂອງສັງຄົມ  
ແຕ່ເວລາຕາຍໄປກັບມີສຽງຮ້ອງໃຫ້ເສັຽຕາຍ  
ດ້ວຍຄວາມເຄົາລົບຮັກຢ່າງຈິງໃຈຈາກຄົນທີ່ຢູ່ອ້ອມຂ້າງເຂົາ!

ນີ້ເປັນເພາະຫຍັງ?!!  
 ເພາະຊີວິດຂອງເຂົາມີຄຸນຄ່າຢ່າງແທ້ຈິງຕໍ່ຄົນອື່ນ!  
 ຈົ່ງຮະນົກສເມີວ່າ ນ້ຳຕາແຫ່ງຄວາມເຄົາລົບຮັກແລະສັດທານັ້ນ  
 ມີຄຸນຄ່າຫລາຍກວ່າໂລກຽດຕິຍົດ ຫລຽນຮາງວັນ  
 ຫລືໃບຍ້ອງຍໍ ແລະສຽງຕົບມືໃດໆ!!  
 ຄົນທີ່ປະສົບຄວາມສຳເລັດຈະໄດ້ຮັບຮາງວັນຕ່າງໆທີ່ເປັນວັດຖຸ  
 ຫລືໄດ້ຮັບກຽດຕິຍົດຊື່ສຽງຕາມມາຕຖານຂອງໂລກ  
 ແຕ່ຄົນທີ່ມີຄຸນຄ່າຈະໄດ້ຮັບຄວາມເຄົາລົບນັບຖືດ້ວຍຄວາມຮັກ  
 ແລະດ້ວຍສັດທາຢ່າງແທ້ຈິງຈາກຝູງຊົນ!  
 ວັນນີ້ ທ່ານຈະເລືອກເປັນບຸກຄົນແບບໃດ?  
 ຖ້າຫາກຢາກໄດ້ທັງສອງຢ່າງ ທ່ານຕ້ອງປັບເສັ້ນທາງແຫ່ງຊີວິດຂອງທ່ານໃໝ່  
 ຫວັງວ່າທ່ານຄົງທຳໄດ້!

**ຂ້າພະເຈົ້າຈະຂໍເອົາໃຈຊ່ວຍ!**

**9. ຄວາມສຳເລັດ ແລະຄວາມສຸກ!!**

- *“ຄວາມສຳເລັດຄືການໄດ້ມາໃນສິ່ງທີ່ທ່ານຕ້ອງການ  
ແຕ່ຄວາມສຸກຄືການຮັກໃນສິ່ງທີ່ທ່ານໄດ້ມາ”*
- ຄວາມສຳເລັດບໍ່ແມ່ນສິ່ງທີ່ຈະໄດ້ມາແບບງ່າຍໆ!  
 ແຕ່ຄົນຈຳນວນມາກມາຍບໍ່ສາມາດມີຄວາມສຸກໄດ້ທັງໆທີ່ພົບກັບຄວາມສຳເລັດ!  
 ຄວາມສຳເລັດກັບຄວາມສຸກຈຶ່ງກາຍເປັນຄົນລະເລີ້ອງກັນ!  
 ຄົນທີ່ມັ່ງຫາຄວາມສຳເລັດຢ່າງບໍ່ຈັກເມືອງພໍ ຈະເປັນຜູ້ທີ່ຫົວຄວາມສຳເລັດຢູ່ຕະຫລອດເວລາ  
 ຈົນບາງຄົນອາດຕິດແສດເໝືອນຕິດຢາເສພຕິດ!  
 ເຂົາຈະກາຍເປັນຄົນທີ່ຕິດພະຍາດ “ຕິດໂຮກຄວາມສຳເລັດ”!  
 ພະຍາດຊະນິດນີ້ຮັກສາບໍ່ໄດ້ງ່າຍ! ເປັນພະຍາດທີ່ມີຮາຄາແພງ!  
 ແລະຄົນທີ່ຕິດພະຍາດນີ້ຈະຮັກສາບໍ່ຫາຍ ຖ້າບໍ່ໃຊ້ຢາໃຫ້ຖືກກັບມັນ!  
 “ຄວາມພໍໃຈໃນສິ່ງທີ່ຕົນເອງມີຢູ່” ຫລື “ຄວາມຮູ້ຈັກພໍພຽງ” ເປັນຢາທີ່ປິ່ນປົວໄດ້ດີທີ່ສຸດ!  
 ການຮູ້ຈັກພໍພຽງ ເປັນກຸນແຈທີ່ນຳໃຫ້ຄົນເຮົາໄດ້ພົບກັບສັນຕິສຸກ  
 ໄດ້! ແມ່ນອນ ຫາກເຮົາມີຄວາມພຽງພໍໃຈໃນສິ່ງທີ່ໄດ້ມາ ຈະເຮັດໃຫ້ເຮົາມີທຸກນ້ອຍລົງ!  
 ເມື່ອເຮົາຫັດຮຽນຮູ້ທີ່ຈະພໍໃຈໃນ “ສິ່ງທີ່ເຮົາມີຢູ່ ເຮົາຈະມີຄວາມສຸກຫລາຍຂຶ້ນ”!  
 ພຣະຄຳພີໄດ້ກ່າວເຄັດລັບແຫ່ງຄວາມສຸກຂອງຊີວິດໄວ້ດັ່ງນີ້  
 “ຂ້າພະເຈົ້າບໍ່ໄດ້ຈົ່ມເຖິງເລື່ອງຄວາມຂັດສົນ ເພາະວ່າເຖິງແມ່ນຂ້າພະເຈົ້າ  
 ມີຖານະຢ່າງໃດກໍຕາມ ຂ້າພະເຈົ້າກໍຮຽນຮູ້ທີ່ຈະພໍໃຈຢູ່ຢ່າງນັ້ນ

ຂ້າພະເຈົ້າຮູ້ຈັກທີ່ຈະຜະເຊີນກັບຄວາມຕົກຕໍ່າ  
 ແລະຮູ້ຈັກທີ່ຈະຜະເຊີນກັບຄວາມອຸດົມສົມບູນ ບໍ່ວ່າໃນກໍລະນີໃດໆ  
 ຂ້າພະເຈົ້າຮູ້ຈັກເຂັດລັບທີ່ຈະຜະເຊີນກັບຄວາມອິ່ມທ້ອງ  
 ແລະຄວາມອິດຢາກ ຄວາມສົມບູນພູນສູກ ແລະຄວາມອັດສິນ”!  
 ດັ່ງນັ້ນ ແທນທີ່ເຮົາຈະມຸ້ງຫາແຕ່ຄວາມສຳເລັດ ເຮົາຄວນມຸ້ງຫາຄວາມສູກ  
 ທີ່ເກີດຂຶ້ນຈາກຄວາມຮູ້ຈັກພໍພຽງ ແລະພໍໃຈໃນສິ່ງທີ່ເຮົາໄດ້ມາກໍຕົກວ່າ!

## 10. ລົ້ມແລ້ວລູກ!!

- “ຄົນທີ່ລົ້ມລົງໃນວັນນີ້

ອາດຈະມີຄວາມຮຸ່ງເຮືອງໃນອານາຄົດລໍຢູ່ຂ້າງໜ້າກໍເປັນໄດ້.  
 ຖ້າເຂົາຫາກຍອມທີ່ຈະລຸກຂຶ້ນມາອີກ”

- ຄົນທີ່ບໍ່ເຄີຍລົ້ມ ຄືຄົນທີ່ບໍ່ເຄີຍເດີນ!

ເພາະຄົນທີ່ເດີນມັກຈະເຄີຍລົ້ມ!

ການລົ້ມອາດຈະມາຈາກສາເຫດຫລາຍປະການ!

ນຶ່ງອາດເປັນເພາະການເຈັບໄຂ້ໄດ້ປ່ວຍ ຫລືອາຫານເປັນພິດທຳໃຫ້ໝົດເທື່ອແຮງ

ຫລືອາດໃຊ້ກຳລັງຫລາຍເກີນໄປເຮັດໃຫ້ເມື່ອຍລ້າຈົນຕ້ອງລົ້ມລົງ!

ບາງທີຄົນເຮົາອາດລົ້ມລົງທັ້ງໆທີ່ແຂງແຮງດີ ໂດຍບໍ່ໄດ້ຂາດອາຫານຫລືເມື່ອຍລ້າແຕ່ຢາງໃດ

ແຕ່ທີ່ລົ້ມນັ້ນ ເປັນເພາະໄປເຕະສະດຸດກັບອຸປະສັກຈົນຕ້ອງລົ້ມລົງ!

ແຕ່ທີ່ຮ້າຍໄປກວ່ານັ້ນກໍຄື ມີບາງຄົນໄດ້ຈິງໃຈວາງແຜນ ແລະລົງມືກະທຳໃຫ້ອີກຄົນນຶ່ງຕ້ອງລົ້ມລົງ!

ຫາກເຮົາເປັນເຍື່ອທີ່ຖືກຄົນອື່ນທຳໃຫ້ລົ້ມລົງ ຈຶ່ງຮວບຮວມພະລັງທີ່ມີຢູ່ລຸກຂຶ້ນມາອີກ!

ເພາະຫາກທ່ານບໍ່ຍອມລຸກຂຶ້ນ ຫລືບໍ່ຮັບລຸກຂຶ້ນ

ກໍອາດຈະມີຜູ້ອື່ນໆທີ່ຕາມຫລັງມາຍ່າງກ້າວຂ້າມຫົວທ່ານໄປ!

ດີບໍ່ດີອາດຖືກຜູ້ທີ່ມາຕາມຫລັງເຮົາເບິ່ງບໍ່ເຫັນເຮົາ

ບໍ່ສາມາດກະໂດດຂ້າມເຮົາໄປໄດ້ເລີຍກັບຢຽບເຮົາຊ້າໄປອີກກໍເປັນໄດ້!

ນັ້ນບໍ່ວ່າເປັນການສາຫັດສຳຮັບເຮົາ!

ດ້ວຍເຫດນີ້ເອງ ເມື່ອເຮົາລົ້ມ ຈະດ້ວຍສາເຫດໃດກໍຕາມ

ຢ່າໃຫ້ເຮົານອນແຊ່ ຫລືນຶ່ງເສີຍຢູ່ ເພາະການກະທຳແບບນີ້ເຮັດໃຫ້ເຮົາບໍ່ມີອານາຄົດເລີຍ!

### ເຮົາຕ້ອງລຸກຂຶ້ນມາໃໝ່!

ໜັງສືສຸພາສິດໄດ້ຂຽນໄວ້ວ່າ “ຄົນຊອບທັມ ລົ້ມເຈັດຄັ້ງ ແຕ່ກໍຍັງລຸກຂຶ້ນ”

ຂ້າພະເຈົ້າຈະບໍ່ຖາມດອກວ່າທ່ານລົ້ມມາແລ້ວຈັກຄັ້ງ?

ແຕ່ຢາກຈະຖາມວ່າ ແຕ່ລະຄັ້ງທີ່ລົ້ມລົງນັ້ນ ທ່ານລຸກຂຶ້ນມາຫລືບໍ່?

ເພາະເຖິງແມ້ນວ່າທ່ານຈະລົ້ມມາແລ້ວຈັກຄັ້ງກໍຕາມ

ຕາບໃດທີ່ທ່ານຍັງມຸ້ງໜ້າຕໍ່ໄປ

ທ່ານຈະສາມາດກ້າວໄປໂກກວ່າຈຸດທີ່ທ່ານລົ້ມມາແລ້ວນັ້ນ  
ແລະກັບເດີນເຂົ້າໄກ້ຄວາມສຳເລັດທຸກຂະນະ!  
ທ່ານວ່າແມ່ນຫລືບໍ່?

# 11. ຈິ່ງເດັດດ່ຽວເໝືອພອນສວັນ!!

- “ຄວາມລົ້ມເຫລວມັກເກີດຂຶ້ນບໍ່ແມ່ນຍ້ອນເຮົາຂາດພອນສວັນ ແຕ່ເກີດຂຶ້ນເພາະເຮົາຂາດຄວາມເດັດດ່ຽວ”
- ມີຄົນສ່ວນນ້ອຍໃນໂລກນີ້ຈະສາມາດມີພອນສວັນຢ່າງເຫັນໄດ້ຊັດເຈນ!

ແຕ່ຄົນສ່ວນໃຫຍ່ຕ້ອງທຸ້ມເທຟຶກຜົນຕົນເອງເພື່ອໃຫ້ມີພອນສແວງ!  
ແທ້ຈິງແລ້ວຊີວິດເຮົາແຕ່ລະຄົນ ລ້ວນແລ້ວແຕ່ແມ່ນພອນ  
ແລະເປັນຂອງຂວັນທີ່ມາຈາກສວັນຢູ່ແລ້ວ!

ພຽງແຕ່ເຮົາຈະໃຊ້ຊີວິດຂອງເຮົານີ້ໃຫ້ເປັນ “ພອນ” ຕໍ່ຄົນອື່ນຢ່າງເຮົານັ້ນແບບໃດ?  
ມີຄຳຂຽນໄວ້ວ່າ “ຊີວິດຂອງຄົນເຮົາ ເປັນຂອງຂວັນທີ່ມາຈາກພຣະເຈົ້າແຫ່ງຝ້າສວັນ  
ແລະສິ່ງທີ່ເຮົາທຳ (ດີ) ໃນຊີວິດນີ້ກຳກາຍເປັນຂອງຂວັນທີ່ເຮົາມອບຄົນໃຫ້ແກ່ພຣະອົງ”  
ເປັນດັ່ງນີ້ ເຮົາບໍ່ຄວນນັ່ງລໍຖ້າ “ພອນສວັນ”

ອັນໃດທີ່ຈະມາຈາກເບື້ອງເທິງເພື່ອຈະທຳງານໃນໜ້າທີ່ຂອງເຮົາ ຫລືດຳເນີນຊີວິດໃຫ້ເກີດຜົນ!  
ຊີວິດ ແລະທຸກສິ່ງທີ່ເຮົາມີຢູ່ລ້ວນແຕ່ເປັນ “ພອນ(ຈາກ)ສວັນ” ຢູ່ແລ້ວ!  
ດັ່ງນັ້ນ ເຮົາຈິ່ງຄວນມຸ້ງໝັ້ນພັທນາຊີວິດຂອງເຮົາດ້ວຍຄວາມເດັດດ່ຽວ

ເພື່ອໃຫ້ຊີວິດຂອງເຮົາເຂັ້ມແຂງ ແລະນຳຄວາມຈະເລີນກ້າວໜ້າມາສູ່ຄົນອື່ນຢ່າງເຮົາ!

“ພອນສວັນ” ຫລື “ພອນຈາກເບື້ອງເທິງ”

ທີ່ຈິງແລ້ວບໍ່ມີໃຜກຳໜົດຫລືຮຽກຮ້ອງເຮົາໄດ້!

ແຕ່ເຮົາທຸກຄົນມີ “ພອນສແວງ” ຢູ່ໃນຕົວ!

ພຣະເຈົ້າຊົງສ້າງມະນຸດໃຫ້ມີຄວາມສາມາດພິເສດໃນຕົວ

ຊຶ່ງສາມາດທຳຫລາຍສິ່ງຫລາຍຢ່າງໄດ້ຢ່າງ “ເໝືອທຳມະດາ” ຢູ່ແລ້ວ!

ດ້ວຍເຫດນີ້ ຫາກເຮົາພັທນາສິ່ງທີ່ເຮົາມີຢູ່ແລ້ວຢ່າງບໍ່ລົດລະ

ເຮົາຈະກາຍເປັນບຸກຄົນທີ່ມີຄວາມສາມາດເໝືອທຳມະດາ!

ເຫດສັນນັ້ນ ຢ່າມີວຄອງຖ້າແຕ່ພອນສວັນ!

ຄົນທີ່ອ້າງຕົນເອງວ່າ “ບໍ່ມີພອນສວັນ” ເລີຍນັ້ນ

ຈະສູ້ຄົນອື່ນບໍ່ໄດ້ ຫລືຈະເຮັດຫຍັງກໍບໍ່ໄດ້

ຈິ່ງນັບວ່າເປັນຄົນທີ່ໜ້າສົນເພດທີ່ສຸດ!

ເຊັ່ນດຽວກັນກັບຄົນທີ່ມີ “ພອນສວັນ” ແຕ່ບໍ່ເຮັດສິ່ງໃດໃຫ້ສົນກັບ “ພອນສວັນ” ທີ່ຕົນເອງມີ!

ຄົນທີ່ບໍ່ມີ “ພອນສວັນ” ຕິດຕົວມາແຕ່ເກີດ ແຕ່ສາມາດພົບກັບຄວາມສຳເລັດໄດ້

ຍ້ອນການຝຶກຝົນຕົນເອງ ຈົນກາຍເປັນຄົນຊຳນານ!

ພວກເຂົາຄືບຸກຄົນທີ່ຕັ້ງເປົ້າໝາຍຢ່າງແນ່ນອນທີ່ຈະທຳໃຫ້ຕົນເອງດີຂຶ້ນ!

ພວກນີ້ເປັນຄົນເອົາຈິງເອົາຈິງ!

ທຸ່ມເທທັ້ງເວລາ ຊັບສິນ ແລະແຮງກາຍ ເພື່ອໃຫ້ບັນລຸເປົ້າໝາຍຢ່າງເດັດດ່ຽວ!  
“ຄວາມເດັດດ່ຽວ” ນີ້ອາດເໝືອກວ່າພອນສວັນ! ທ່ານເປັນຄົນແບບນີ້ຫລືບໍ່???

## 12. ຄວາມທະນົງທີ່ດີທີ່ສຸດ!!

- *“ຄວາມທະນົງທີ່ດີທີ່ສຸດ  
ຄືຄວາມທະນົງທີ່ສາມາດບັງຄັບຕົນເອງໃຫ້ທຳງານຢ່າງດີທີ່ສຸດ  
ແມ້ແຕ່ຍາມທີ່ບໍ່ມີຜູ້ໃດເຜົ້າເບິ່ງກໍຕາມ”*
- ຄຳວ່າ “ທະນົງ” ຕາມປົກກະຕິ ຈະເປັນຄຳທີ່ມີຄວາມໝາຍໃນທາງລົບ!  
ແຕ່ວັນນີ້ ທ່ານຈະຮູ້ເຖິງຄວາມທະນົງໃນແງ່ສິນ!  
ຕາມປຶ້ມວິຈານຸກົມແລ້ວ “ຄວາມທະນົງ” ໝາຍເຖິງການ “ຖືຕົວ ຍິ່ງໃນກຽດຂອງຕົວ”  
ການຖືຕົວ ໝາຍເຖິງພິດຕິກັມໃນທາງລົບ!  
ເພາະຄຳນີ້ໝາຍເຖິງການ “ໄວ້ຕົວ ບໍ່ຍອມລົດຕົວ ເພາະຍິ່ງໃນສັກສີ ຫລືຖານະຂອງຕົນ”  
ຄົນລັກສະນະນີ້ຈະບໍ່ຍອມຄົບກັບຄົນທີ່ຕ່ຳກວ່າຕົນ!  
ໃນຂະນະດຽວກັນ ຄົນປະເພດນີ້ ຈະບໍ່ຄ່ອຍມີຄົນທີ່ຈະຄົບຫາສະມາຄົມດ້ວຍເຊັ່ນກັນ!  
ເພາະຄົນປະເພດນີ້ມັກຈະ “ຖືດີ” “ຖືເຂົາ ຖືເຮົາ” “ຖືທ່າຍ ຖືຫາງ” ພວກດຽວກັນ!  
ຫລາຍຄັ້ງ ຄົນທີ່ຖືຕົວແບບນີ້ ມັກຈະເປັນຜູ້ “ນິກະໂຈມງວ່າຫົວ”  
ໃນການຄວບຄຸມຄົນ ຫລືຄວບຄຸມງານ ຫາກໃຜໄປຂັດໃຈເຂົ້າ ເຂົາຈະ “ຖືສາ” “ຖືໂກດ”  
ແລະອາດຈະຖືໂອກາດກຳຈັດຄົນທີ່ເຂົາຖືວ່າເປັນປົວປັກນັ້ນໃຫ້ອອກໄປພົ້ນທາງຂອງເຂົາ!  
ຄວາມທະນົງ ຫລືການຖືຕົວທີ່ກ່າວມາອ້າງເທິງຈິ່ງເປັນການເຍີ້ຍິ່ງຈອງຫອງທີ່ມຸ້ງຫວັງທຳຮາຍຜູ້ອື່ນ  
ແລະຕົວເອງ ຊຶ່ງບໍ່ເກີດປະໂຫຍດຫຍັງໝົດ!  
ຢ່າງໃດກໍຕາມ ຄວາມທະນົງໃນທາງສ້າງສັນກໍຍັງມີຢູ່!  
ສັງຄົມຍິ່ງຕ້ອງການຄົນທະນົງດີໃນທາງສິນຢູ່!  
ຄົນທະນົງແບບນີ້ ຈະຍິ່ງໃນກຽດຂອງຕົນ!  
ເຂົາຈະບໍ່ຍອມທຳສິ່ງໃດເພື່ອໃຫ້ຄົນອື່ນດູຖູກຫຍຽດຫຍາມວົງຕະກູນ ຫລືກຽດຂອງຕົນເອງໄດ້!  
ຄົນປະເພດນີ້ ບໍ່ຕ້ອງການໃຫ້ຄົນອື່ນມາ ຈ້າຈີ້ຈ້າໂຊນຳ!  
ເພາະເປັນຄົນທີ່ມີຄວາມຮັບຜິດຊອບສູງໃນໜ້າທີ່ຂອງຕົນ!  
ເຂົາຈະບໍ່ຄຳນຶງເຖິງວ່າ ຈະມີຄົນເຫັນສິ່ງທີ່ເຂົາເຮັດຫລືບໍ່  
ຄົນປະເພດນີ້ຮອດບໍ່ສິນໃຈວ່າຈະມີຄົນຍ້ອງຍໍຊົມເຊີຍ ຫລືໄດ້ຮາງວັນໃດນຶ່ງ!  
ຄົນປະເພດນີ້ຈະທຳງານໃນໜ້າທີ່ຮັບຜິດຊອບຂອງຕົນໃຫ້ດີທີ່ສຸດຂະນະທີ່ວ່າ ວັນທີ່ເຂົາຕາຍໄປ  
ເພື່ອນຮ່ວມງານຂອງເຂົາຈະຮ້ອງໄຫ້ອາລິຍະທີ່ສຸດ!  
ເຂົາຈະເປັນຄົນທະນົງດີທີ່ຕາຍຢ່າງຄູ່ຄວນ ເພາະເຂົາຕາຍຢ່າງມີກຽດ!  
ປັນຍາຈານ 7:1 “ຊື່ສຽງດີ ກໍປະເສີດກວ່ານ້ຳມັນຫອມຢ່າງວິເສດ ແລະວັນຕາຍກໍດີກວ່າວັນເກີດ”

### 13. ຈະວິພາກວິຈານຄົນອື່ນຢ່າງໃດ??

- *“ວິທີທີ່ດີທີ່ສຸດໃນການວິພາກວິຈານຄົນອື່ນກໍຄື  
ທ່ານຈົ່ງທຳງານຂອງທ່ານເອງໃຫ້ດີຂຶ້ນ ແລະດີທີ່ສຸດ”*  
ທ່ານຄົງບໍ່ມັກທີ່ຄົນອື່ນຈະວິພາກວິຈານທ່ານແນ່ນອນຫລືບໍ່?  
ຖ້າຢ່າງນັ້ນ ຄົນອື່ນໆກໍຮູ້ສຶກແບບນັ້ນເຊັ່ນກັນ!  
ເຖິງແມ່ນວ່າຄົນນັ້ນຈະໃຈກວ້າງຂະໜາດໃດກໍຕາມ  
ຈະທຳໃຈໄດ້ຍາກ ຫາກຖືກວິພາກວິຈານ!  
ເຖິງແມ່ນວ່າ ປາກຂອງເຂົາຈະບອກວ່າ “ບໍ່ເປັນຫຍັງ ເຊິນວິຈານໄດ້ເລີຍ”  
ຈົ່ງເຊື່ອເຖິດວ່າ ປາກນັ້ນຮັບໄດ້ ແຕ່ໃຈແລ້ວຈະຮັບບໍ່ໄດ້ ດັ່ງນັ້ນທ່ານ ຕ້ອງຮະວັງ!  
ຢ່າຫລົງຕົວໄປວິພາກວິຈານຄົນໃດຄົນນຶ່ງໂດຍຄິດວ່າ ເຂົາຈະທົນຮັບເອົາໄດ້!  
ຈົ່ງປຽນຄຳວິພາກວິຈານນັ້ນ ມາເປັນການໃຫ້ກຳລັງໃຈຈະດີກວ່າ!  
ດ້ວຍເຫດນີ້ ຫາກທ່ານເຫັນໃຜທີ່ເຮັດໃນສິ່ງທີ່ບໍ່ຄືກ ຫລືບໍ່ໄດ້ຕາມໃຈມັກຂອງທ່ານ  
ແທນທີ່ຈະວິພາກວິຈານເຂົາໃຫ້ເກີດຄວາມຊອກຊ້າໃຈ  
ທ່ານຄວນໝູນໃຈເຂົາໃຫ້ເຂົາເກີດພະລັງໃຈໃນການທຳງານໃຫ້ດີຂຶ້ນຈະດີກວ່າ!  
ຫາກຄົນທຳງານນັ້ນເປັນຄົນໃນຄອບຄົວຂອງທ່ານເອງຢັ່ງຕ້ອງຮະວັງ  
ເພາະຄຳວິພາກວິຈານຂອງທ່ານຈະບໍ່ມີຄ່າຫຍັງໝົດ!  
ເຖິງແມ່ນທ່ານຈະພະຍາຍາມຕີເຜື້ອກໍ່  
ແລະຢາກໃຫ້ເຂົາທຳງານດີຂຶ້ນກໍຕາມ ທ່ານຈະຕ້ອງຮະນຶກສເມີວ່າ  
“ການໝູນໃຈ” ນັ້ນ ດີກວ່າ “ການແກ້ໄຂ”  
ດັ່ງສຸພາສິດທີ່ວ່າ “ການແກ້ໄຂສາມາດຊ່ວຍໄດ້ຫລາຍ  
ແຕ່ການໝູນໃຈນັ້ນ ຍິ່ງຈະຊ່ວຍໄດ້ຫລາຍກວ່າ”  
ດັ່ງນັ້ນ ຫາກທ່ານຕ້ອງການວິພາກວິຈານຄົນອື່ນ  
ກໍຈົ່ງທຳງານຂອງທ່ານເອງໃຫ້ດີທີ່ສຸດ ຫລືທຳໃຫ້ດີກວ່າຄົນອື່ນ  
ເພາະນີ້ແຫລະຄືການວິພາກວິຈານຄົນອື່ນທີ່ດີ  
ແລະມີປະສິດທິພາບທີ່ສຸດ!

### 14. ຄວາມເຊື່ອ ການທຳງານໜັກ ແລະພູເຂົາທີ່ສູງຊັ້ນ!!

- *“ຄວາມເຊື່ອອາດເຄື່ອນພູເຂົາທີ່ສູງຊັ້ນໄດ້  
ແຕ່ການທຳງານໜັກເທົ່ານັ້ນ ຈະສາມາດເຈາະພູເຂົາໃຫ້ຊອດໄປໄດ້”*
- ຄວາມເຊື່ອເປັນເລື່ອງທີ່ລີ້ລັບຍາກທີ່ຈະເຂົ້າໃຈໄດ້ໝົດ  
ດັ່ງນັ້ນຈົ່ງມີຄຳກ່າວໄວ້ວ່າ “ຫາກບໍ່ເຊື່ອກໍຢາລົບລູ”!  
ໃນພຣະພິ ພຣະເຢຊູຄຣິສໄດ້ກ່າວເຖິງ 2 ຄັ້ງວ່າ  
“..ເຮົາບອກທ່ານທັງຫລາຍຕາມຄວາມຈິງວ່າ

ຫາກທ່ານມີຄວາມເຊື່ອເທົ່າກັບເມັດພິດເມັດນຶ່ງ ທ່ານຈະສົ່ງພູເຂົານີ້ວ່າ  
ຈົ່ງເຄື່ອນໄປທາງນັ້ນ ມັນກໍຈະເຄື່ອນໄປ..  
ສິ່ງນຶ່ງສິ່ງໃດທີ່ທ່ານຈະທຳບໍ່ໄດ້ນັ້ນ ຈະບໍ່ມີເລີຍ..”  
ບັນຫາຂອງຄົນເຮົາກໍຄື ແມ້ປາກຂອງເຮົາຈະບອກວ່າ  
ເຮົາ “ເຊື່ອ” ເຮົາ “ສັດທາ”  
ແຕ່ພໍຈະເອົາຈິງເອົາຈັ່ງ ຄວາມເຊື່ອກັບຫາຍໄປ ຄວາມສັດທາກັບຫົດເອົ້າ!  
ເຮົາຈຶ່ງບໍ່ສາມາດມີປະສິບການທາງດ້ານຄວາມເຊື່ອຢ່າງຈິງຈັ່ງ!  
ຄວາມເຊື່ອ ແລະຄວາມສັດທາ ຕ້ອງຄວບຄູ່ໄປກັບ ການກະທຳ ຕາມຄວາມເຊື່ອນັ້ນ!  
ບາງຄົນບອກວ່າ ຕົນເອງສັດທາໃນສາສນາ ຫລືໃນຄຸນນະທັມ ແຕ່ການກະທຳກັບກົງກັນຂ້າມ!  
ບາງຄົນກໍບອກວ່າ ສັດທາໃນອົງການຂອງຕົນ ແຕ່ການກະທຳກັບເປັນບ່ອນທຳລາຍ!  
ບາງຄົນບອກວ່າ ສັດທາໃນຣະບອບປະຊາທິປະໄຕ  
ແຕ່ການກະທຳຂອງເຂົາກັບເປັນຜະເດັດການ!  
ບາງຄົນບອກວ່າ ສັດທາໃນການທຳງານແບບຮວມໝູ່  
ແຕ່ຕົວເຂົາເອງກັບມັກແຍກແຍະອອກໝູ່!  
ແນ່ນອນ ເຮົາຈະເວົ້າຫຍັງກໍເວົ້າໄດ້!  
ເຮົາຈະສາບານວ່າເຮົາ “ເຊື່ອ” ຫລືເຮົາ “ສັດທາ” ກໍຍ່ອມເປັນສິດຂອງເຮົາ  
ແຕ່ຄົງຈະບໍ່ມີໃຜເຊື່ອວ່າ ເຮົາ “ເຊື່ອ” ໃນສິ່ງທີ່ເຮົາເວົ້ານັ້ນ!  
ຈົນກວ່າຈະເຫັນການກະທຳ ຫລືການປະພຶດຂອງເຮົາ  
ຊຶ່ງສະແດງອອກມາຢ່າງສອດຄ້ອງກັບຄຳເວົ້າຂອງເຮົາ!  
ທ່ານ ຢາໂກໂບໂຕໄດ້ກ່າວວ່າ  
“ຮ່າງກາຍທີ່ປາສາຈາກວິນຍານ ກໍເປັນຮ່າງກາຍທີ່ຕາຍແລ້ວ ສິນໃດ  
ຄວາມເຊື່ອທີ່ບໍ່ມີການປະຕິບັດກໍໄຮ້ຜົນສິນນັ້ນ”  
ຫາກທ່ານເຊື່ອວ່າ  
ທ່ານຈະເຈາະພູເຂົາໜ່ວຍທີ່ຕັນໜ້າທ່ານຢູ່ນີ້ໃຫ້ຂອດອອກໄປໄດ້  
ທ່ານເອງກໍຄວນລົງມືທຳງານໜັກເລີ້ມແຕ່ວັນນີ້!  
ວັນນີ້ ທ່ານໄດ້ເຮັດຫຍັງແດ່ທີ່ຜິດສູດວ່າ  
ທ່ານເຊື່ອໃນສິ່ງທີ່ທ່ານບອກວ່າ ທ່ານເຊື່ອອີຫລີນັ້ນ???

*“ປາສາຈາກການປົກສາຫາລື ແຜນການກໍລິນເຫລວ ແຕ່ຖ້າມີຜູ້ໃຫ້ຄຳແນະນຳຫລາຍ ແຜນການນັ້ນກໍຈະສຳເລັດ  
ຄຳຕອບທີ່ເໝາະສົມ ກໍຈະນຳຄວາມຊື່ນບານແກ່ຄົນ ຄຳເວົ້າຄຳດຽວທີ່ເວົ້າຖືກກາລະເຫສະ ກໍເປັນໜ້າຍົນດີແທ້”  
ສຸພາສິດ 15:22-23*

**ທ່ານຮູ້ຈັກເປົ້າໝາຍແຫ່ງຊີວິດຂອງທ່ານຫລືຍັງ?**  
**ທ່ານເກີດມາເຮັດຫຍັງໃນໂລກນີ້?**  
**ເຊິ່ງທ່ານສຶກສາຮາຍຣະອຽດດັ່ງລຸ່ມນີ້:**

1. ພຣະເຈົ້າຊົງຕ້ອງການຫຍັງຈາກທ່ານ? ໃຫ້ທ່ານເປັນເຄື່ອງບູຊາທີ່ມີຊີວິດ.  
ໂຣມ 6: 13; ພຣະບັນຍັດສອງ 10:12; ມທ 6:24; ສຸພາສິດ 3:6
2. ທ່ານຄວນທຳຕົວແບບໃດ? ທ່ານຄວນພຶກແອບຕົນເອງ.  
1 ຕທ 4:7; ເຮັບເອີ 12:1; ລູກາ 10: 40-42
3. ເປັນຫຍັງທ່ານຈຶ່ງຕ້ອງເປັນຄົນເຮັດ? ເພາະໄມ້ກາງແຂນແຫ່ງຄວາມຮັກ  
2ກຣທ 5:15; ອຟຊ 1:7; ໂຣມ 12:1; 2ກຣທ 6:1

**ເປົ້າໝາຍທີ່ນຶ່ງ ຄື ທ່ານເກີດມາເພື່ອການນະມັສການ**

ການນະມັສການຄືການຕອບສນອງຄວາມຮັກທີ່ພຣະເຈົ້າມີຕໍ່ທ່ານ  
ຄືການສະແດງອອກເຖິງຄວາມຮັກຂອງທ່ານທີ່ມີຕໍ່ພຣະເຈົ້າ.  
ໂຣມ12:1; ມທ 22:37-38;

1. ການນະມັສການ ຄືການສະແດງຄວາມສົນໃຈຂອງທ່ານຕໍ່ພຣະເຈົ້າ  
ພສສ 139:1-3; 105:4; ໂຣມ8:7;12:2
2. ການນະມັສການ ຄືການສະແດງຄວາມຮັກແທ້ຈິງຂອງທ່ານຕໍ່ພຣະເຈົ້າ  
1ຢຮ 4:19; ໂຣຊຢາ 6:6; ໂຣມ 6:13
3. ການນະມັສການ ຄືການໃຊ້ຄວາມສາມາດຕົນເອງເພື່ອພຣະເຈົ້າ  
ໂກໂລຊາຍ 3:23; ໂຣມ 12:1; 2ກຣທ 5:9

**ເປົ້າໝາຍທີ່ສອງ ທ່ານເກີດມາເພື່ອສາມັກຄີກັນຊຶ່ງກັນແລະກັນ  
ໃນຄົວເຮືອນຂອງພຣະເຈົ້າ**

ຫາກທ່ານຮັກພີ່ນອງແຫ່ງຄວາມເຊື່ອ ສາມັກຄີກັນຊຶ່ງກັນແລະກັນ ນີ້ກໍເປັນ  
ການສະແດງອອກເຖິງຄວາມຮັກຂອງທ່ານທີ່ມີຕໍ່ພຣະເຈົ້າເຊັ່ນກັນ.

1. ທ່ານຄວນເປັນສະມາຊິກໃນຄົວເຮືອນຂອງພຣະເຈົ້າໃນຄຣິສຕະຈັກ  
ອຟຊ 2:19; ໂຣມ 12:5; 1ກຣທ 12:13; ໂຣມ 6:3
2. ທ່ານຄວນຮຽນຮູ້ທີ່ຈະແບ່ງປັນ ຊ່ວຍເຫລືອຊຶ່ງກັນແລະກັນ  
ກຈກ 2:44; ສພສ 27:17; 1ປຕ 4:9; ຄລຕ 6:2; ຮຣ 10:25
3. ການສາມັກຄີກັນ ຄືພາກສ່ວນຂອງທ່ານທີ່ຄວນເຮັດເພື່ອພຣະເຈົ້າ  
1ກຣທ 3:9; ອຟຊ 4:16; ມທ 25:40
4. ສະແດງເຖິງຄວາມຮັກທີ່ທ່ານມີຕໍ່ພີ່ນອງໃນຄວາມເຊື່ອດັ່ງຄອບຄົວທ່ານເອງ  
ກຈກ 2:42; ໂຣມ 12:10; 1ຢຮ 3:16; ຢຮ 13:35; ຄລຕ 3:26

**ເປົ້າໝາຍທີສາມ ທ່ານເກີດມາເພື່ອການດຳລົງຊີວິດຢ່າງພຣະຄຣິສ**

ທ່ານຄວນທຳຕົວໃຫ້ເປັນເໝືອນພຣະຄຣິສ ໂດຍການເປັນສາວົກທີ່ດີ ເປັນຜູ້ຮັບໃຊ້ທີ່ຊື່ສັດ:

ໂຣມ 8:29; ເອເຟໂຊ 4:25; ໂຣມ 8:28

**1. ພຣະເຈົ້າຊົງໃຊ້ຄວາມຍຸງຍາກເພື່ອສອນທ່ານໃຫ້ວາງໃຈໃນພຣະອົງ**

ໂຣມ 5:3-4; ມຣກ 14:32-34; 14:36; 2ກຣຫ 4:17

**2. ພຣະເຈົ້າໃຊ້ການຫົດລອງ ເພື່ອສອນທ່ານໃຫ້ຮູ້ຈັກເຊື່ອແລະຝັງຄວາມ**

ມຫ 4:1, 10; ຟລປ 4:8; ປັນຍາຈານ 4:9-10

**3. ພຣະເຈົ້າຊົງໃຊ້ການລ່ວງລະເມີດ ເພື່ອສອນທ່ານເຖິງການໃຫ້ອະພິຍ**

ມຫ 27:39-44; ລູກາ 23:34; ອຟຊ 4:32; ປກ 50:20; ໂຣມ 8:17; ຟລປ 2:5

**ເປົ້າໝາຍທີສີ່ ທ່ານເກີດມາ ເພື່ອຮັບໃຊ້ພຣະເຈົ້າ**

ໃຊ້ຊີວິດຂອງທ່ານເພື່ອການຮັບໃຊ້ພຣະເຈົ້າ ໂດຍການຮັບໃຊ້ຄົນອື່ນ. ຈົ່ງໃຊ້ ສະຕິປັນຍາ ຄວາມສາມາດ

ແລະທຸກສິ່ງທີ່ທ່ານມີເພື່ອພຣະເຈົ້າ

ໂຢບ 10:8; 1ປຕ 4:10; ມຫ 20:28

**1. ການຮັບໃຊ້ ຄືທ່ານຕ້ອງໃຫ້ຊີວິດຕົນເອງ ມີເວລາຫວ່າງຢູ່ສະເມີ**

ມຫ 20:30-32; ສສສ 3:28; ຟລປ 2:4; ປັນຍາຈານ 11:4; ລກ 16:13

**2. ການຮັບໃຊ້ພຣະເຈົ້າ ຄືການສະແດງອອກເຖິງການຮູ້ບຸນຄຸນພຣະອົງ**

ຢຮ 11:41-42; ພສສ 100:2; 2ຕມຫ 1:9; ໂຣມ 14:4; ມຫ 6:1

**3. ການຮັບໃຊ້ ຄືການສະແດງອອກເຖິງ ຄວາມເຊື່ອອັນໝັ້ນຄົງຂອງທ່ານ**

ຢຮ 17:4; 1ກຣຫ 4:2; 15:58; ເຮັບເຮີ 6:10; ມຫ 25:21

**ເປົ້າໝາຍທີຫ້າ ທ່ານເກີດມາເພື່ອ ການປະກາດຂ່າວປະເສີດ**

ພຣະເຈົ້າຊົງສ້າງທ່ານມາເພື່ອການປະກາດຂ່າວປະເສີດເລື້ອງຄວາມພື້ນ

ແລະແຜ່ນດິນສວັນແກ່ຄົນທັງຫລາຍ.

ຢຮ 17:18; 20:21; ກຈກ 20:24; 1:8; ອຟຊ 3:11

**1. ການປະກາດ ທ່ານຕ້ອງປະກາດແກ່ທຸກຄົນທີ່ຢູ່ຮ່ວມ ໂລກກັບທ່ານ**

ລກ 8:39; 1ປຕ 3:15; 2ປຕ 3:9;

**2. ທ່ານຕ້ອງຍິນດີທີ່ຈະປະກາດ ອອກນອກຂອບເຂດທີ່ຕົນເອງມັກ**

1ກຣຫ 9:22; ຄລຕ 6:2; ຢກບ 1:27; ມຫ 25:35-36; ມຣກ 10:29

**3. ທ່ານຕ້ອງໃຫ້ຄວາມເປັນຫວ່າງແກ່ ໂລກທັງໝົດ (ຕ້ອງແຄຄົ)**

ມຣກ 16:15; 8:35; ກຈກ 13:36; ພສສ 67:2

**ຈົບ**